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GLASILO OBČINSKIH ORGANIZACIJ SZDL CEUE, LAŠKO, 
SLOVENSKE KONJICE, ŠENTJUR, ŠMARJE PRI JELŠAH IN ŽALEC 

Minuli teden smo imeli spet svečanost. Naše uredništvo je, Icot mnoga leta 
dosedaj, podelilo pokal na ixboru najboljših športnikov v Celju. No, tudi Teden', 
domačega filma še odmeva po Celju in zato ni prepozno za nekatere sestavke o tej 
prireditvi in njeni vsebini. 

Pripadnikom naših oboroženih sil ob njihovem prazniku iskrene čestitke, sicer 
pa je to praznik nas vseh, kajti če bo treba, bomo branilci naše svobode in 
pridobitev vsi. 

Štejemo dneve do novega leta. Vse te dni nekam hiti. Ujeti zamujeno v nekaj 
dneh ni mogoče. 

Pričakujte obsežnejšo, pestrejšo številko, praznično in zadnjo v tem letu. 
Vaš urednik, 

O B I S K A L I S M O L A S K O - D E D E K M R A Z J E N A P O T I - S E O T D F 

PRED DNEVOM JLA 

SKUPNEM 
DELU 
Tudi v letošnjem decembru po vseh krajih sirom 

naše domovine pripravljajo številne prireditve, ki so 
bolj kot prejšnje mesece vezane na praznik in rojstni 
dan naše slavne jugoslovanske ljudske armade. Res je, 
da je to sodelovanje potekalo skozi vse leto, zdaj v 
decembru pa bo doseglo vrhunec. Gre za nov dokaz, 
kakšna moč je prav v tesnem sodelovanju med pripa
dniki JLA in civilnimi občani. Poti proti boljšemu in 
varnemu eden brez drugega ne bi zmogli. Naloge so 
težke in odgovorne, zato jih bomo uspešno reševali le 
ob skupnem delu. 

Tudi v celjski občini so za praznik 22. december 
pripravili pester program. Že v začetku decembra so se 
v vojašnici začela številna športna tekmovanja od od
bojke preko košarke, nogometa, šaha do namiznega 
tenisa. Bila so že tudi tekmovanja med pripadniki JLA 
in mladino (sodelovalo je deset ekip) v hali Golovec. 
Vojaki v tem času obiskujejo Muzej revolucije, v vojaš
nici pa so pripravili svečane »zidne novine«. V vojaš
nici je bil tudi tehnični pregled orožja in opreme, pri
pravili so stalno razstavo »Nastajanje in razvoj oboro
ženih sil Jugoslavije«. V ponedeljek je bil v Domu JLA 
svečan sprejem za pionirje, katerega so pripravili ko
mandant garnizije, predsednik skupščine občine Celje 
in komandant PŠ TO. 

Jutri, v petek, bo ob 18. uri v Narodnem domu 
svečana akademija v čast Dneva JLA s kulturnim 
programom in govorom. V soboto, na sam praznik, 
pa bo svečanost ob 10. uri v vojašnici Jožeta Meniha-
Rajka s svečanim pregledom enot, mladi vojaki, ki 
so v Celje prišli pred mesecem dni, pa bodo obljubili 
zvestobo domovini. Ob tem bodo še številne druge 
prireditve, vse pa v želji, da čim svečaneje proslavimo 
praznik naše vojske ter da tako skupno nadaljujemo 
pot tudi v prihodnje. 

TONE VRABL 

DELEGATSKI SISTEM V CELJU 

IZ POVOJEV ČVRSTO NA NOBE 
Premiki so, pa tudi težave, ici še vedno ovirajo deio deiegatov 

Brez dvoma velja pritrditi 
ugotovitvi, da se je delegat
ski sistem v celjski občini že 
izkobacal iz začetnih povo
jev in se že trdno postavil na 
lastne noge. O tem med dru
gim priča tudi splošno de
mokratično vzdušje, ki pre
veva vse več občanov in de
lavcev Celja in ki počasi, a 
vztrajno utrjuje začrtana po
ta delegatskega sistema. Res 
je sicer, da težavam, s kateri
mi se srečujejo delegati pri 
vsakodnevnem delu, še zda
leč ni konec. Kljub temu pa 
ne bi smeli biti nestrpni, ko 
govorimo o utrjevanju dele
gatskih odnosov, temveč bi 
morali vztrajati predvsem 
pri odkrivanju vzrokov tego
bam, ki ovirajo vsesplošno 
razmahnitev delegatskega 
sistema. 

Ko so na ponedeljkovi seji 
predsedstva občinske konfe
rence SZDL v Celju člani 
razpravljali o uresničevanju 
delegatskih odnosov v obči
ni, so med drugim navrgli tu

di nekaj konkretnih prime
rov delegatske prakse z izra
zito negativnim predzna
kom. Najbolj izstopajoča je 
bila ugotovitev, da se delavci 
in delavski sveti v temeljnih 
organizacijah združenega 
dela še ne poslužujejo svojih 
delegacij kot sredstva vpli
vanja pri reševanju ekonom
skih in drugih problemov. 
Da se preko delegacij ne 
vključujejo v določanje si
stemskih rešitev in ukrepov 
ekonomske politike, da jih 
preprosto ne upoštevajo kot 
bistveno sestavino samou
pravljanja. S tem pa se v bi
stvu odpovedujejo možno
stim uveljavljanja svojih in
teresov v družbenih odloči
tvah. Povedano drugače, v 
tozdih in krajevnih skupno
stih se odpovedujejo vpliva
nju na vsebino tistih odloči
tev, ki v bistveni meri prede-
Ijujejo pogoje gospodarjenja, 
družbenoekonomski polo
žaj, pogoje za pridobivanje 
in razporejanje dohodka. Za

to pa še vse prevečkrat iščejo 
rešitve po krajših poteh v di
rektnih političnih in drugih 
pritiskih na upravne organe 
in strokovne službe, kar 
ohranja tehnokratsko misel
nost in birokratske odnose. 
Takšni pojavi negativne de
legatske prakse seveda z ro
ko v roki z drugimi, podob
nimi pojavi, hromijo delegat
ski sistem in onemogočajo 
njegovo polno uveljavitev. 
Zato je potrebno iskati pred
vsem vzroke zanje ter se or
ganizirati v smislu odprav
ljanja ugotovljenih kriznih 
žarišč. Bistveno vlogo pri na
daljnjem utrjevanju delegat
skega sistema in odnosov pa 
imajo seveda družbenopoli
tične organizacije, ki se mo
rajo bolj kot doslej vključiti 
tudi v oblikovanje stališč de
legatov. Eno mora biti na
mreč jasno: da je uveljavlja
nje delegatskega sistema se
stavni del vsesplošnih napo
rov po demokratizaciji poli
tičnega in družbenega življe

nja. Le-to pa ni mogoče, de
legati torej ne morejo demo
kratično odločati, če proble
ma poprej ne pretehtajo 
družbenopolitične organiza
cije ter oblikujejo o njem 
svoja stališča. 

Člani predsedstva občin
ske konference SZDL v Ce
lju so na seji sprejeli poročilo 
o uresničevanju delegatskih 
odnosov, ki ga bodo na zase
danju konec decembra 
obravnavali tudi delegati ob
činske skupščine. Sprejeli 
pa so tudi stališča sveta za 
družbenopolitični sistem in 
podprli nekatere misli iz raz
prave o gradivu. Na seji so 
nato sprejeli tudi informaci
jo o izgradnji veleblagovnice 
v Celju ter o dogovorih z 
ljubljansko NAMO. Ob tem 
so poudarili, da je Celje od
prto mesto, ki mora z dobro
došlico sprejeti vsakogar, ki 
se bo tvorno vključil v zago
tavljanje kvalitetnejše pre
skrbe občanom. 

DAMJANA STAMEJČIč 

VELENJE: VSE 
VEČ LIGNITA 

Po planu bi morali velenj
ski rudarji letos nakopati 
4,500.000 ton premoga. Do 
sredine decembra so ga na
kopali 4,300.000 ton, in tako 
vse kaže, da bodo letni plan 
do konca decembra presegli 
za nekaj tisoč ton. 

Produktivnost velenjskih 
rudarjev je na evropski rav

ni, saj znaša osemurni nakop 
na mehaniziranih čelih 
31.000 ton, na klasičnih čelih 
pa okoli 17.500 ton premoga. 

Okoli 84% letošnje proiz
vodnje premoga je šlo v Šo
štanj sko termoelektrarno ter 
v Toplarno v Ljubljano, oko
li 7,5% za drugo slovensko 
industrijo in okoli 8,5% za ši
roko potrošnjo. Tako so že 
letos namenili za drobno 
prodajo 332.000 ton, do kon
ca leta pa bodo dali široki 
potrošnji še okoli 47.000 ton 
lignita. 

Po načrtu bodo velenjski 
rudarji v prihodnjem letu na
kopali 4,700.000 ton pre
moga. 

LOJZE OJSTERŠEK 

PRIZNANJA NAJBOLJŠIM ŠPORTNIKOM 
Tudi v celjski občini so tako kot vsako leto proglasili najboljše športnike, perspektivne 

športnike in nagradili najboljše v sindikalnih TRIM igrah. Proglasitev je bila v hali Golovec 
združena z IL športnim plesom, kjer je igral ansambel Venus (odlično in za vse!), pel pa Ivo 
Mojzer (po tradiciji solidno z repertoarjem, ki je vsem dobro znan, brez dodatkov z novim!). 
Prireditev so organizirali TKS, ZTKO in Novi tednik ter Radio Celje. Na posnetku vidimo 
direktorja TOZD Novi tednik Avgusta Ribiča, ki v imenu pokrovitelja izroča velik kristalni 
pokal (izdelan v steklarni v Rogaški Slatini) najboljši športnici Janji Marine. Ob njem je 
predsednik skupščine TKS Celje Aleš Ilc. Na prireditvi je bilo več kot 1600 vseh, ki so 
ljubitelji športa. Več o prireditvi na notranji strani. 

T V - FOTO: TONE T A V C A R 



ANDREJ MARINC V ŠMARSKI OBČINI 

IZ KALI BO POGNALO 
Pogovori v Vitalu, Zdravilišču in v tozdu Kondenzatorji 

Zadnji delovni dan prete
klega tedna je bil na obisku 
pri šmarskih komunistih 
Andrej Marine, član pred
sedstva CK ZKJ. V okviru 
celodnevnega delovnega 
obiska se je najprej mudil v 
tozdu Vital v Mestinju, nato 
se je sešel s komunisti in vo
dilnimi delavci Zdravilišča 
iz Rogaške Slatine, obiskal 
pa je tudi tozd Kondenzator
ji v Rogatcu. Andrej Marine 
je svoj obisk sklenil z razgo
vorom s člani komiteja ob
činske konference ZKS 
Šmarje pri Jelšah in drugimi 
družbenopolitičnimi in go
spodarskimi delavci občine. 

V mestirijskem Vitalu so 
visokega gosta seznanili z 
gospodarskimi rezultati, z 
načrti, ki jih imajo in z druž
benopolitičnim utripom toz-
da. Najdlje so se zadržali pri 
gradnji novega objekta v ok
viru temeljne organizacije, 
ki bi ga morali pričeti graditi 
že prihodnje leto. V njem bo
do razen sokov izdelovali tu
di nekatere koncentrate za 
brezalkoholne pijače, kar bo 
v veliki meri zmanjšalo dose
danji uvoz teh surovin. 

. V Zdravilišču v Rogaški 
Slatini, ki zaposluje 860 de
lavcev in kjer je 55 članov 
zveze komunistov, so Andre

ja Marinca seznanili z obsež
nimi načrti, ki zagotavljajo 
bodoči razvoj tega kolektiva 
in nenazadnje tudi kraja sa
mega. Kajti - kot so poudari
li v razgovoru delavci Zdra
vilišča - kolektiv že vseskozi 
sodeluje in snuje tudi pri ra

zvoju Rogaške Slatine. In 
nemogoče je načrtovati zgolj 
razvoj delovne organizacije, 
ne da bi obenem načrtovali 
tudi razvoj družbenega stan
darda v krajevni skupnosti. 
Sicer pa v Zdravilišču snuje
jo svoj bodoči razvoj v več 

smereh. Bistvena je seveda 
tista, ki ji pravijo zdraviliški 
turizem in ki ji bodo tudi v 
načrtih za bodoče posvečali 
osrednjo pozornost. S tem v 
zvezi so v Zdravilišču pove
dali, da pripravljajo v nasled
njem srednjeročnem obdob
ju več naložb, s katerimi želi
jo povečati hotelske kapaci
tete A kategorije in adaptira
ti že obstoječe kapacitete v 
visoko B kategorijo. Takšen 
standard namreč narekujejo 
gostje, ki jih prihaja v Zdra
vilišče vse več in več. Pose
bej domačih je veliko, tako 
da na njihov račun celo upa
da število tujih gostov. Prav 
to pa želijo v Zdravilišču pre
prečiti in zato načrtujejo no
ve hotelske naložbe. Kajti s 
povečanimi kapacitetami bi 
lahko ugodili povpraševanju 
tako domačih, kot tudi tujih 
gostov. 

V temeljni organizaciji 
Kondenzatorji v Rogatcu, ki 
sicer sodi v delovno organi
zacijo TGO Gorenje, se je 
Andrej Marine zanimal pred
vsem za zrelostno stopnjo 
odnosov med temeljno orga
nizacijo in matičnim kolekti
vom. Kaže, da ti odnosi še 
niso v skladu z Zakonom o 
združenem delu, zato bodo 
morali delavci tozda še mar
sikaj storiti, da bodo utrdili 
svoje mesto znotraj delovne 
organizacije TGO. 

V sklepnem razgovoru na 
razširjeni seji komiteja Ob
činske konference je Andrej 
Marine izrazil zadovoljstvo 
nad vidnim napredkom, ki 
ga je šmarska občina zabele
žila v zadnjih letih. Posebej 
pa je podčrtal velik pomen 
doseženega razvoja infra-
strukturnih objektov v kme
tijstvu. Ta gospodarska pa
noga je bila namreč v zad
njih letih deležna dokaj ra
zličnega razvoja. Tako je do 
leta 1975 vidno rastla, zadnja 
leta pa stopica na mestu. 
Vzrokov za to je več, med 
njimi pa bi lahko na vidnejše 
mesto postavili potres, ki je 
povzročil, da so si morali 
kmetje v teh letih najprej 
urejati svoj osebni stano
vanjski standard. Vendar pa 
prav dejstvo, da je dana do
bra osnova za nadaljnji ra
zvoj in da je v občini dovolj 
sposobnih strokovnih delav
cev, daje dobre obete za hi
trejši razvoj šmarskega kme
tijstva v prihodnjih letih. 

DAMJANA STAMEJCIC 

SOCIALNE SLUŽBE 

SKUPAJ Z EKONOMIKO 
Vloga kadrovsko socialnih služb v OZD 

Dokler bo socialna politi
ka odmaknjena od družbe
noekonomskega razvoja v 
podjetjih, toliko časa bo vlo
ga kadrovsko socialnih de
lavcev v organizacijah zdru
ženega dela na stranskem ti
ru. Ponavadi so le-ti tisti, ki 
se vključujejo predvsem v 
reševanje posameznih pri
merov, ne pa v preučevanje 
in odpravljanje njihovih 
vzrokov, na čemer bi morala 
temeljiti preventiva. Tudi so 
kadrovsko prešibke za odgo
vorno delo, ki bi moralo celo 
vplivati na tehnologijo dela. 
Premalo je tudi povezave z 
drugimi službami - z var
stvom pri delu, patronažno 
službo in krajevnimi skup

nostmi. Tudi osnovne orga
nizacije sindikata so prema
lo vključene v reševanje ka-
drovsko-socialnih proble
mov. 

Se pa položaj kadrovsko-
socialnih služb v različnih 
sredinah razlikuje. Za vzgled 
je lahko železarna v Storah, 
kjer dvakrat na leto pripravi
jo problemsko konferenco, 
izboljšujejo delovne pogoje 
in veliko delajo na preven
tivi. 

V Aeru je problem kadrov-
sko-socialnih služb vključen 
v srednjeročni program, zato 
pa delavci iz Cinkarne ugo
tavljajo, da za prizadevanja 
kadrovsko-socialne službe 
pri vodstvenih organih ni ra

zumevanja. V Metki se prito
žujejo, da za reševanje re
snično perečih socialnih 
vprašanj, ni denarja. Straho
ten je zlasti stanovanjski pri
manjkljaj, saj je čakalna do
ba za stanovanje celo pet
najst let. 

Verjetno bo status kadro^-
sko-socialnih služb v organi
zacijah združenega dela pra
vilno ovrednoten šele takrat, 
ko bo ekonomsko uteme
ljen. V večini delovnih orga
nizacij tega sicer še niso 
spoznali, v Storah pa na pri
mer ugotavljajo, da je denar, 
ki ga vlagajo v preventivo, 
dobro naložen. 

ZDENKA STOPAR 

LEA ČMAK 

OBRAZI 

Lea Čmak je ena tistih 
delavk, ki je vse svoje živ
ljenje in delo posvetila 
ustvarjanju in utrjevanju 
novih odnosov med ljud
mi. Že kot malo dekletce 
se je v rudarskem okolju 
srečevala z revolucionar
no mislijo in idejami. Voj
no je preživela v Zabuko-
vici, nato pa seje po vojni 
kn^alu zaposlila in se z 
vso vnemo vključila v 

družbenopolitično delo. 
»Vseskozi, odkar- sem 

se zaposlila, sem se vklju
čevala tudi v družbeno
politično delo znotraj de
lovne organizacije in tudi 
izven nje,« pripoveduje 
Lea Čmak. »Nekako sa
mo po sebi se mi zdi 
umevno, da kot samou-
pravljalka, kot delavka 
sodelujem po svojih mo
čeh in sposobnostih v 
družbenopolitičnih orga
nizacijah, samoupravnih 
organih, v delegacijah in 
drugih telesih. Marsikdaj 
sem kot zagnana delavka 
in komunistka doživela 
kako razočaranje, ni mi 
bilo prav, ko so mi očitali, 
da delam kot takrat leta 
48. Vendar pa takšne 
grenke prebolim in se na
to še z večjo vnemo lote
vam nalog.« 

Lea Cmak se pri svo
jem vsakodnevnem delu 
v Ingradu srečuje z delav
ci, saj v knjigovodstvu 
osebnih dohodkov obra
čunava boleznine, invali
dnine. Tako ni odmaknje
na od njih. Mnogokrat ob 
tem naleti na probleme 
delavcev iz drugih repu

blik, ki jih je v Ingradu 
zaposlenih precej. Zanje 
trdi tovarišica Lea, da še 
zdaleč nismo storili vse, 
kar bi morali. 

»Za svoje delo in priza
devnost, ki sem jo v vseh 
letih svojega dela in živ
ljenja pokazala in razdaja
la, sem letos prejela tri vi
soka priznanja. Prvo so 
mi podelili v deloini or
ganizaciji ob 20-letnici In-
grada, drugo pa so mi 
izročili, ko me je z redom 
dela s srebrno zvezdo od- j 
likoval tovariš Tito. Pred i 
dnevi pa so mi že tretjič i 
izročili visoko priznanje. ^ 
Prejela sem namreč Zlati : 
znak sindikata, ki miga je 
podelil predsednik Vinko 
Hafner. Vesela sem bila 
tega visokega priznanja, 
za katerega pa lahko re
čem, da so mi ga podelili 
pravzaprav delavci Ingra-
da. Kajti vse življenje sem 
se bojevala za to, da bi 
bilo njim in meni boljše, 
da bi bili odnosi med vse
mi nami pravičenjši in 
bolj humani.« 
DAMJANA STAMEJČIC 

BORCI 
OCENILI 
DELO 

Borci NOV Krajevne 
skupnosti Karel Destovnik-
Kajuh v Celju so na letni 
konferenci pregledali svoje 
delo v letu, ki se pravkar iz
teka. 

Pohvalili so aktivnost bor
cev v samoupravnih organih 
krajevne skupnosti, v odbo
rih stalnih območij ter v So
cialistični zvezi. Vendar pa je 
podroben pogled v aktivnost 
pokazal, da je nekaj borcev, 
ki so postali le sopotniki. Na 
dlani je, da s pasivizacijo ne 
rešujemo problemov, ki na
stajajo v naši družbi. Zato so 
si kot glavno nalogo v pri
hodnjem letu zadali poglab
ljati demokratične samo
upravne odnose v krajevni 
skupnosti. Borci naj bi bili 
tvorci in nosilci pravih člo
veških medsebojnih od
nosov med krajani. 

Ker so posledice vojne vse 
bolj prisotne, borci tudi ve
dno starejši, je v programu 
dela poudarjena skrb za bol
ne in njihovo zdravljenje. 
Poleg izleta v partizanske 
kraje načrtujejo še druge ob
like družabnosti, saj so mno
gi menili, da je prav te pre
malo. 

A N A PEJANOVIC 

DEŽURNI STOLPEC 
USPEŠNI TABORNIKI V CEUU 

Petnajst tabornikov in tabornic odreda I I . Grupe odredov Celje 
se je udeležilo akcije » S i D 79«. Dosegl i so dlične uspehe, tako prvo 
mesto v veščini ilegalca, tretje v orientaciji itd. ^ 

T o pa ni bila edina akcija v minulih dneh. M i m o tega se je 
dvajset tabornikov in tabornic odpravi lo v Bohinj . Tudi ta akcija je 
uspela, čeprav je bila internega značaja. 

Ti uspehi so samo del pohval in priznanj, ki so jih taborniki 
odreda I I . Grupe odredov sprejeli v tem letu. 

Ena najbolj množičnih je bila »Prež ihovina 79«, saj se je udele^ 
žilo 76 tabornikov, največ m e d v e d k o v in čebehc. T e akcije so se 
udeležili tudi taborniki odreda Štirinajste divizi je iz Dobrne. 

I R E N A N O V A K 

SREČANJE NA TEHARJIH 
Sredi preteklega tedna so se v prostorih »Mlinar jevega Janeza« 

srečali starejši krajani krajevne skupnosti Teharje. Srečanje je bilo 
že drugič in se ga je udeležilo preko 80 krajanov. Tiste, ki pa na 
srečanje niso mogl i priti zaradi bolezni, bodo obiskali še pred 
N o v i m letom na domu. 

P o besedah predsednika sveta krajevne skupnosti Marjana 
.Krajnca in predsednika krajevne konference S Z D L Koren Rada, 
so v tej krajevni skupnosti sprejeli sklep o tradicionalnem sreča
nju. Oba sta se starejšim krajanom tudi zahvalila za delo, ki ga ti 
krajani kljub letom še vedno opravljajo za napredek kraja. 

Srečanje pa so popestrili še učenci podružnične šole, ki so 
starejšim krajanom pripravili nadvse prisrčni kulturni program. 

M . B R E C L 

ŠENTJURSKA ZRVS - AKTIVNA 
Občinski odbor Z R V S v Šentjurju bo letošnji dan J L A 22. 

december proslavil posebno svečano. Osrednja občinska proslava 
bo na predvečer praznika v Šentjurju in to z razvitjem prapora 
Z R V S , bogat im kulturnim programom, razglasitvijo napredovanj, 
pohval itd. 

Učenci zaključnih razredov vseh popolnih osnovnih šol v občini 
so pisali spise na temo: K a k o sem se vključil v letošnjo vseljudsko 
akcijo N N N P . Najboljši spisi bodo nagrajeni. Šahisti b o d o imeli 
tradicionalni brzopotezni turnir, na katerem bodo sodelovale štiri 
članske ekipe Z R V S , T O , T O Z D K S itd. Tekmova l i bodo tudi 
strelci. 

Pripravljalni odbor, ki ga je imenovalo predsedstvo Z R V S je 
pravočasno sprožilo vse mehanizme, da bo proslava, ki sovpada s 
šestdesetletnico ustanovitve Z K , S K O J in sindikatov v celoti 
uspela. 

E. R. 

NOVI ČLANI ZK V »UUBEČNI« 
v organizaciji združenega dela » L J U B E C N A « letošnje leto 

uspešno zaključujejo tudi na družbenopoli t ičnem področju. Le tos 
so reorganizirali med drugim tudi organizacijo zveze komunistov. 
T a k o od sredi leta v tej organizaciji združenega dela delujejo tri 
osnovne organizacije Z K . 

Spremembe v organiziranosti so primerne. Razprave v posamez
nih organizacijah so postale tehtnejše. Člani posameznih osnovnih 
organizacij de lo sprejemajo z več jo odgovornostjo. Uspešno delo
vanje pa ni ostalo neopazno med člani kolektiva. T o kaže tudi 
spejem novih članov v vrste Z K . 

Tako bodo jutri na svečani seji sprejeli v vrste Z K deve t novih 
članov. Razvesel j ivo je da je med temi kar pet novih članov iz 
neposredne proizvodnje. N o v e člane bodo sprejeli v vseh treh 
osnovnih organizacijah. Z novimi člani bo v tej organizaciji zdru
ženega dela že več kot 10 odstotkov vseh zaposlenih v vrstah Z K . 

M . B R E C L 

POLITIČNA ŠOLA U ŽALCU 
O K Z S M S Žalec in Dalavska univerza Žalec sta pretekli teden 

pripravila enotedensko poli t ično šolo za bodoče organizatorje 
mladinskega dela. So lo j e obiskovalo 18 mladih in so jo tudi 
uspešno zaključili. 

T. T. 

ŽALEC - ROGATEC 
v soboto 22. decembra bo v dvorani S v o b o d e na Polze l i javna 

radijska oddaja spoznavajmo svet in domovino . Pomer i l i se bosta 
Občinski konferenci ."^SMS Žalec in Rogatec . 

T. T . 

ZANIMIVO PREDAVANJE V CEUU 
Na rednem mesečnem srečanju v Celju so upokojeni učitelji 

celjskega območja poslušali zanimivo predavanje o samostanih v 
Bosni in Srbiji. V e l i k o jih je. M e d drugo svetovno vojno so bili 
sicer poškodovani , nekateri tudi v času prve svetovne vojne, toda, 
zdaj so že močno prenovljeni. V s e te samostane čuvajo menihi, ki 
dobro poznajo nj ihovo zgodovino . Og led samostana je v e č kot 
zanimiv in poučen. ^ 

S T A N K O S K O č I R 

DAN JLA V ŽALCU 
Svečana proslava v počastitev dneva J L A bo jutri popoldne ob 

sedemnajsti uri v dvorani Hmezad. Pros lavo pripravljata svet za 
ljudsko obrambo, varnost in družbeno samozaščito S O Žalec in 
koordinacijski odbor za ljudsko obrambo pri občinski konferenci 
Socialistične zveze. V kulturnem programu bodo nastopili moški 
pevski zbor iz Tabora, člani dramskega krožka Centra usmerje
nega izobraževanja ter Vzgo jno varstveni zavod. Za uspehe za 
dolgoletno delo na področju splošnega ljudskega odpora bodo 
podelili 27 značk občine ter druga priznanja. Danes dopoldne pa 
bodo v osnovnošolskem centru odprli razstavo o življenju in delu 
v Jugoslovanski ljudski armadi. 

J. V . 

V MOZIRJU ZA DAN JLA 
Čeprav bo tudi letos za praznik Jugoslovanske ljudske armade v 

mozirski občini glavna pozornost posvečena graničarjem, ki jih 
bodo predstavniki občinske skupščine in občinskih družbenopoli
tičnih organizacij obiskali na sam praznični dan, v soboto, 22. t. m., 
so v občini pripravili tudi osrednjo proslavo v počastitev tega dne. 
Ta bo v soboto, 22. decembra, na L jubnem ob Savinji. Na njej 
bodo podeli l i razna priznanja, proglasili napredovanja in med 
drugimi izročili plakete Z v e z e rezervnih vojaških starešin. 



LEKARNIŠKA SLUŽBA 

VEČ OVINKOV DO ZDRAVIL 
Razen v Celju Je ukinjeno dežurstvo v vsej regiji 

Cela vrsta pravilnikov in 
drugih dokumentov dokazu
je, kako naj naš človek, upo
rabnik, bolnik, pride do ti
stega, do česar ima pravico 
pri iskanju zdravja in prega
njanju bolezni. To je sicer le
po napisano na papirju, v 
praksi pa se je že večkrat iz
kazalo, da je drugače. 

Tokrat vzemimo pod lupo 
lekarniško službo. Ta je kot 
integralni del zdravstvene 
službe z zadnjimi pravilniki 
o ukinitvi službe v stalni pri
pravljenosti skregana s tež
njo - približati pomoč zava
rovancu. Kajti, kako naj dru
gače razumemo dogovor v 
okviru Združenih sloven
skih lekarn, da se ukinejo 
dežurstva v vseh slovenskih 
lekarnah, razen v največjih 
mestih. (Ljubljana, Maribor, 
Celje, Kranj, Jesenice, Nova 
Gorica). Torej, v vsej celjski 
regiji obstaja dežurna lekar

niška služba le v Celju in vsi 
porabniki v drugih krajih so 
prisiljeni priti v Celje ali pa 
počakati na naslednji dan. 
Lekarnarji utemeljujejo ta 
korak s tem, da je ta nočna 
služba nerentabilna. Zadrže
vati zdravila doma, kot je bi
la včasih navada, pa je neiz
vedljivo in prepovedano. 

Po mnenju magistra Duša
na Gradišnika, direktorja 
Celjskih lekarn pa bi moral 
biti storjen korak naprej v 
smeri povezave z zdravniško 
dežurno službo. Osnovna 
zdravila naj bi imel dežurni 
zdravnik pri sebi (antibioti
ke), če pa je primer res nujen 
pa zdravnik že poskrbi, da 
jih bolnik takoj dobi (injek
cije in podobno). Najnujnej
še primere pa itak pošlje v 
bolnišnico. 

Z ukinitvijo dežurnih le
karniških služb, se je po 
m.nenju magistra Gradišni

ka, pokazal ogromen prihra
nek v denarju, kar pa tudi ni 
za zameta vati. 

V okviru zdravstvene služ
be se torej spet soočamo s 
kratkimi stiki, neizpeljanimi 
dogovori in neorganizira
nostjo. Pričakovali bi na
mreč, da v primeru ukinitve 
dežurne lekarniške službe, 
prevzame nalogo dežurna 
zdravstvena služba. Tudi ta 
najbrž ni brez pomislekov, 
saj taka naloga, ki je tudi te
hničnega značaja (predaja 
zdravil, odgovornost zanje), 
ni majhna. 

Upajmo, da bo nakazani 
dogovor kmalu obrodil sado
ve, drugače se bo zgodilo po
novno tisto, kar smo zapisali 
že na začetku - da je zdravje 
kljub dogovorom vedno bolj 
odmaknjeno od uporabnika, 
bolnika. 

ZDENKA STOPAR 

K O M E N T A R ČIGA VO JE 
ŠOLSTVO? 

Kako bo srednje in višje šolstvo na 
celjskem območju pripravljeno na preo-
snovo usmerjenega izobraževanja in 
kakšno mesto si bo izborilo v načrtih 
srednjeročnega razvoja ? 

Celjska izobraževalna skupnost je po
skušala z analizo materialnega položaja 
in razvojnih možnosti usmerjenega izo
braževanja v Celju razgrniti nekaj bi
stvenih stisk, ki bi morale izzvati širši 
družbeni interes in dogovor o tem, kaj 
mora celjsko območje storiti za ureditev 
razmer v srednjem in višjem šolstvu. V 
ospredju je združevanje interesov zdru
ženega dela za kadre. Kajti reforma 
usmerjenega izobraževanja, izboljšanje 
njegovega materialnega položaja, vsebi
na izobraževalnih programov, dogovor 
o novih poklicnih usmeritvah, usposab
ljanje pripravnikov, proizvodna praksa, 
izvajanje pouka predmeta osnov tehni
ke in proizvodnje ter uresničitev neka
terih prepotrebnih naložb v šolstvu se 
kaže kot eno izmed središčnih razvojnih 
vprašanj gospodarstva. A ne le gospo
darstva. Zato pregled obširne problema
tike srednjega in višjega šolstva bolj pri
zadeva, kot se zdi, gospodarske in druge 
organizacije ter posamezne občine, ne 
pa le šolstvo samo. Ni potemtakem 
sprejemljivo, da se na preosnovo usmer
jenega izobraževanja pripravljajo šole, 
razvojne, planske, kadrovsko-socialne 
in druge službe ter skupnosti pa ne. 

Prihodnji vsebinski in materialni ra
zvoj usmerjenega izobraževanja na celj
skem območju mora temeljiti na druž
benem in vsklajenem dogovoru, o po
trebah in razvojnih usmeritvah združe
nega dela na območju. Reforme usmer
jenega izobraževanja ni mogoče zoževa
ti le na ureditev materialnih razmer in 
na dogovor o novih naložbah. 

Res pa je, da materialni položaj sred
njega in višjega šolstva v celjski regiji 
zahteva takojšnjo samoupravno akcijo. 
Namesto 7-8 m^ šolskega prostora za 
učenca, premorejo srednje pole le 4,4 
m^. Premajhno je število učilnic, kar se 
bo zaradi odprave periodičnega pouka 
še poslabšalo. Srednje pole nimajo telo
vadnic, specialnih učilnic, ni urejena 
šolska prehrana itd. V šolah imajo več 
načrtov za modernizacijo, adaptacijo 
prostorov in za novogradnje. Tudi vrstni 
red novogradenj in drugih naložb še ni 
določen. Terja pa čimprejšnji dogovor. 
Izračun je pokazal, da srednje šolstvo v 
prihodnjih petih letih potrebuje okrog 
36 starih milijard za razširitev in uredi
tev prostorskih zmogljivosti. Težave se 
kažejo še v ostrejši luči, ker naj bi vse 
srednje šole začele uresničevati progra
me usmerjenega izobraževanja že s pri

hodnjim šolskim letom. 
Kaj storiti? 
Gradivo o problematiki srednjega in 

višjega šolstva na celjskem območju bi 
moralo spodbuditi k akciji medobčin
sko gospodarsko zbornico, organizacije 
združenega dela, medobčinske politične 
organizacije, svet osmih občin, vsako 
občino posebej in tudi šole. Kajti šole se 
še premalo neposredno dogovarjajo z 
organizacijami združenega dela. Ob
močje potrebuje dorečen program pre
hoda na reformo usmerjenega izobraže
vanja, z jasno opredelitvijo vsebinskih, 
organizacijskih, kadrovskih in material
nih priprav. Sestavni del tega programa 
mora biti oživitev že sprejetih dogovo
rov o usklajenem in policentričnem'ra
zvoju srednjega šolstva na območju. Ni 
nujno, da celotno srednje šolstvo domu-
je v Celju. Posamezne dislocirane oddel
ke obstoječih srednjih šol so ponekod že 
odprli. Odpiranje povsem novih smeri 
oziroma šol v posameznih občinah pa je 
stvar dogovora zainteresiranih organiza
cij in skupnosti. Ni pomembno, da je v 
sestavi vseh učencev celjskih srednjih 
šol le 30% mladine iz celjske občine. To 
obenem kaže, da je odgovornost za ma
terialne baze in razvoj srednjega in viš
jega šolstva širša, ne pa le v rokah ene 
občine. 

Sedanja razprava se ne bo mogla izog
niti samoupravne organiziranosti sred
njega in višjega šolstva. Kakšna je odgo
vornost posebnih izobraževalnih skup
nosti v postavljanju temeljev za uspešen 
začetek usmerjenega izobraževanja? 
Koliko v občinskih izobraževalnih 
skupnostih izražajo potrebe in interese 
glede razvoja usmerjenega izobraževa
nja? Kakšni samoupravni odnosi med 
izvajalci in uporabniki se oblikujejo v 
republiški izobraževalni skupnosti? 
Kdaj bodo oddelki višjih šol v Celju do
bili status temeljnih organizacij združe
nega dela ? 

Nekateri govorijo o kritičnih razme-S 
rah v srednjem šolstvu in o slabi pri-i 
pravljenosti na preosnovo' usmerjenega^ 
izobraževanja. Nekaj drži. Malo je še ča-\ 
sa do prihodnjega septembra. Nalog jei 
preveč, da bi lahko kdorkoli odločal pri4 
izdelavi konkretnih predlogov in po-\ 
bud, ki bi narekovali učinkovitejše do
govarjanje o sanaciji srednjega šolstva 
na območju. O teh vprašanjih sta v zad
njih tednih v Celju razpravljala izvršni 
svet in predsedstvo OK SZDL Celje. 
Ustanovili so koordinativno telo, ki bo v 
začetku januarja predložilo program ak
tivnosti za prehod v usmerjeno izobra
ževanje. 

8. SEJA SKUPŠČINE TKS 

START PROGRAMA 80 
Prispevna stopnja naj bi bila 0,69% 

v decembru, še posebej pa 
v prihodnjem tednu, se bo
do v Celju sestale vse skup
ščine samoupravnih intere
snih skupnosti, med njimi 
tudi v torek, 25. decembra, 
Telesnokulturna skupnost. 
To bo njena osma seja z ne 
toliko obširnim (po številu 
točk) dnevnim redom, kot 
izredno pomembnim, saj 
nekatere točke pomenijo 
glavno izhodišče za delo v 
prihodnjem letu. 

Ob tem je treba predvsem 
opozoriti na točke, kot so 
predlog programa TKS za le
to 80 in predlog finančnega 

načrta za leto 80, sprejeli pa 
naj bi tudi sklep o nominalni 
vrednosti programa TKS za 
prihodnje leto. Sprejeli naj 
bi tudi sklep o višini prispev
ne stopnje od brutto osebnih 
dohodkov (predlog je 
0,69%!) in odlok o prispev
kih za leto 80 zavezancev, ki 
niso sklenili samoupravnega 
sporazuma. Ob teh petih no
silnih točkah dnevnega reda 
je še nekaj manjših. 

Program telesnokulturne 
skupnosti v letu 1980 temelji 
na sprejetih programskih 
izhodiščih za leto 1980 ter še' 
nekaterih drugih dokumen

tih in seveda rezultatih dose
danjega uresničevanja sred
njeročnega načrta razvoja te
lesne kulture. S programom 
za prihodnje leto TKS dolo
ča temeljne smotre in naloge 
na področju športne rekrea
cije, selektivnega športa, 
vzgoje kadrov, investicijske 
dejavnosti, zdravstvenega 
varstva športnikov in skup
nih nalog na nivoju SR Slo
venije. V prihodnjem letu se 
naj bi v celjski občini porabi
lo za to področje 31.146,000 
din. 

Delegati so program že do
bili. Prav bi bilo, da bi ga 
dobro pregledali in tako laž
je o njem razpravljali. Pred
vsem pa bi bilo prav, da se 8. 
seje skupščine TKS udeleži
jo vsi delegati in tako dajo 
svojo podporo nadaljnjemu 
delu na področju telesne 
kulture v naši občini. 2al se 
je prav pri skupščinah TKS 
že večkrat zgodilo, da niso 
bile sklepčne. To se naj ne bi 
več dogajalo, kajti to ne vodi 
naprej. Mi pa hočemo in mo
ramo naprej! 

TONE VRABL 

HOV REKORD NA TIRIH 
Slovenski železničarji so v soboto, 8. decembra, od 18. ure 

do naslednjega dne do 18. ure dosegli nov rekord v tovor
nem prometu. V 24. urah so opravili 30,639.000 brutotonskih 
kilometrov in 15,104.624 netotonskih. To je že tretji letošnji 
rekord. Prejšnjega so dosegli 26. maja in je znašal 28,379.000 
brutotonskih kilometrov. 

Nov dosežek je rezultat povečanega prevoza rude iz Bakra 
v avstrijski Leoben in boksita v Kidričevo. Precej pa je bilo 
tudi nafte iz Kopra za Sisak. 

SVET IN Ml 
PIŠE IVAN SENICAR 

3i MILIJONOV 
SODČKOV NA DAN 

Svet se razvija na vseh koncih in 
krajih - toda skoraj nihče ni zadovo
ljen. Dežele v razvoju se razvijajo 
prepočasi in v izredno težkih gospo
darskih in drugih razmerah. Nimajo 
denarja, nimajo dovolj izobraženih 
kadrov in so brez svoje izdatnejše te
hnologije. Tarejo jih brezposelnost, 
zadolženost in večkrat zelo nizka sto
rilnost. Razlike med njimi in razviti
mi se povečujejo. Tak položaj največ
jega dela človeštva je vir opravičene
ga nezadovoljstva in vse odločnejših 
zahtev po spremembah v mednaro
dni gospodarski ureditvi. Razvite dr
žave napredujejo sorazmerno hitreje, 
pa tudi same imajo veliko proble
mov: skoraj vse inflacijo, mnoge za
skrbljujočo brezposelnost, vse bolj 
pa pomanjkanje energije. Prav ener
getika je eden od osnovnih proble
mov svetovnega gospodarstva. 

Razvite države, ki so največji po
rabniki energije, morajo dajati že od 
25 do 40 odstotkov narodnega dohod
ka za zagotavljanje primerne energi
je. Razume se, da je vprašanje še bolj 
pereče v deželah v razvoju. 

Nafta je še izredno pomemben vir 
energije v svetu. Zdaj se pokriva z 

nafto okoli 40% vseh potreb po ener
giji. Načrpajo jo mnogo. Samo drža
ve, ki so včlanjene v OPEC (organiza
cija izvoznic nafte), jo načrpajo okoli 
31 milijonov sodčkov vsak dan. En 
sodček pa je 159 litrov ali 0,14 tone 
nafte. Po najbolj črnogledih predvi
devanjih je prihodnost naslednja: ob 
sedanji stopnji porabe v svetu bodo 
svetovne naftne zaloge zadoščale le 
še kakšnih 31 let, zaloge zemeljskega 
plina še okoli 49 let, premoga pa kar 
400 let. Nafta torej ni le samo vse 
dražja, ampak so njene zaloge omeje
ne. Človeštvo si že išče in si bo mora
lo najti še druge vire energije. No, za 
zdaj pa ostaja pomen nafte in vsega, 
kar iz nje predelujemo, izredno po
memben. 

Nafta se je zadnja leta nekajkrat i 
podražila. Tega strmega dvigovanja 
njene cene pa še zdaleč ni konec. Prav 
te dni zasedajo članice OPEC v Cara-
casu, glavnem mestu Venezuele, in 
glavna točka njihovega dnevnega re
da je - ponovna podražitev nafte. Po 
dogovoru o zadnji podražitvi junija 
letos je bila zdaj dogovorjena cena 
nafte za sodček od 18 do 23,5 dolarja. 
Pri tem pa tudi doslej ni ostalo. V 

1 SODČEK 159 
LITROV 

zadnjem času je devet (od 13 članic 
OPEC) prekršilo dogovorjeno ceno in 
je prodajalo nafto po višji ceni. Poleg 
tega pa obstajajo tudi svobodna trži
šča v Rotterdamu, Genevi in drugod, 
kjer se cena za sodček oblikuje izven 
dogovorjenih meril. In na takem pro
stem trgu je dosegla nafta že ceno 45 
dolarjev za sodček. 

Posamezne države OPEC načrpajo 
različno količino nafte. Naj omenim 
predvsem Iran, ki ga je pred revoluci
jo načrpal od 5,5 do 6 milijonov ton 
sodčkov na dan. Zdaj se njihova pro
izvodnja vrti okoli 3,5 milijona sodč
kov dnevno, napovedujejo pa še na
daljnje zmanjšanje. Ko se je Amerika 
odpovedala iranski nafti (s čemer pa 
je samo za hipec prehitela Iran, ki je 
tako nameraval zapreti svojo naftno 
pipo za ZDA), je Iran usmeril okoli 
700.000 sodčkov na prosti trg, kjer 
dosega večjo ceno. Pred leti je šlo v 
prodajo na prostem trgu okoli 3-5 od
stotkov nafte v svetovni trgovini, 
zdaj pa to dosega že okoli deset od
stotkov. Lahko rečemo, da vlada na 
naftnem trgu kar precejšnja zmeda. 
Tudi države OPEC si v svojih zahte
vah po podražitvi niso niti malo 

enotne: nekatere zahtevajo zmernej
še podražitve za nekaj dolarjev, dru
ge govore o podražitvi za tretjino ali 
celo za polovico sedanje cene. 

Podražitev nafte, kakršnakoli bo 
pač dogovorjena te dni v Caracasu, 
bo prizadela uporabnike - razvite in 
dežele v razvoju. Pri tem je seveda 
jasno, da vsaka taka sprememba za
reže globlje v tkivo manj razvitih de
žel. Prav zaradi tega si dežele OPEC 
tudi prizadevajo, da bi delno ublažile 
rane, ki jih podražitve povzročajo v 
deželah v razvoju, in sicer s posebni
mi skladi za pomoč prizadetim rev
nim deželam. Sicer pa je potrebno še 
reči, da države proizvajalke iz različ
nih razlogov zahtevajo podražitve: 
najresnejši so brez dvoma tisti, ki 
izvirajo iz vse dražje zahodne (razvi
te) tehnologije in hrane, ki jo naftne 
dežele uvažajo. 

V Jugoslaviji smo leta 1974 uvozili 
7,3 milijona ton nafte in smo zanjo 
plačali 681 milijonov dolarjev. Letos 
bomo po oceni uvozili 10,8 milijonov 
ton in cena tega uvoza je 1165 milijo
nov dolarjev. V letu 1980 bomo najbrž 
uvozili nekaj nad 13 milijonov ton 
nafte, doma pa jo bomo pridelali oko
li 4,2 milijona ton. ^ _^ 



ŽALSKIH 9 MESECEV 

DOBRO, Z MINUSOM 
Vse več le tistih, Iti imajo izgubo 

devetmesečnimi gospo-
..istcimi rezultati v žalski 

občini pravzaprav niso zado
voljni, saj globalno ne zado
ščajo resolucijsko postavlje
nim ciljem. Mislimo na 11 
odstotno realno rast družbe
nega.proizvoda, 6-7 odstot

no rast produktivnosti ter 4 
odstotno povečanje števila 
zaposlenih. Če pa bi resolu
cij ske zahteve pustili ob stra
ni, potem tudi ni vzrokov za 
nezadovoljstvo, saj se je ce
lotni prihodek v primerjavi z 
enakim obdobjem lanskega 
leta povečal za 29%, družbe
ni proizvod in dohodek pa 
prav za toliko. V Žalcu znova 
pravijo, da bo treba vso po
zornost nameniti naporom 
za povečanje donosnosti in 
zmanjševanju stroškov na 
vseh področjih. 

V devetih mesecih lahko 
ugotovimo porast akum.ula-
cije in sredstev za reproduk
cijo, na drugi strani spet pa 
so delovne organizacije, ki 
so poslovale z izgubo. Morda 
je ta podatek bolj zaskrblju
joč glede na dejstvo, da pred 
kratkim izgube v občini tako 
rekoč sploh niso poznali, 
uresničila pa so se predvide
vanja, da bo na to treba slej 
ko prej računati, saj je bilo 
nekaj takšnih, ki so poslovali 
z minimalnim ostankom do
hodka. Največ izgube izka
zuje hotel Prebold (1,663.000 

dinarjev), sledijo pa Avto-
prevoz (615.000), Hmezad 
KZ Tabor (342.000), Hmezad 
KZ Vransko (275.000), Hme
zad KZ Polzela (41.000) in 
Hmezad KZ Petrovče 
(25.000) dinarjev). Vzroke za 
izgube bi seveda lahko iskali 
v najrazličnejših analizah, 
res pa je, da sta kmetijstvo in 
turizem odvisna predvsem 
od raznih sezonskih nihanj 
in vplivov, spet druge pano
ge pa so v veliki meri odvi
sne od stalnega naraščanja 
cen repromaterialov in težav 
pri zagotovitvi le tega. 

Po stopnji rasti celotnega 
prihodka in dohodka se ob
čina Žalec uvršča na peto 
mesto v regiji, po doseženem 
čistem dohodku na sedmo 
mesto, po povprečnem me
sečnem čistem osebnem do
hodku pa na tretje mesto v 
regiji. Ob tem je treba pou
dariti, da so razlike med pri
merjavo pt)sameznih občin 
dokaj majhne, pozabiti pa ne 
gre tudi tega, da so gospo
darska gibanja v prvih deve
tih mesecih letošnjega leta 
dokaj ugodna. 

JANEZ VEDENIK 

ODPRLI SO ŽALSKO OBVOZNICO 
V petek je bilo v Žalcu svečano kot že dolgo ne. Odprli so namreč obvoznico ter priključni 

cesti. Kot je v svojem govoru poudaril predsednik SO Žalec Vlado Gorišek, je novih dobrih 
pet kilometrov te ceste del Slovenike. Investitorja del sta bila Republiška skupnost za ceste 
ter žalska občinska skupščina, ki je prispevala četrtino potrebnega denarja. Obvoznica je 
veljala okrog 100 milijonov dinarjev in bo v veliki meri razbremenila promet v samem 
Žalcu. Skoda le, da zaradi ozkih, privatno lastniških interesov otvoritev ni bila že mnogo 
prej, je menil Vlado Gorišek. Očitki, da cesta poteka na najboljših zemljiščih pa so 
neutemeljeni. Speljali so jo po zemlji najslabše kakovosti. Zbranim je v petek spregovoril 
tudi predsednik lO RSC Jožko Lojen. 

JANEZ VEDENIK 

SLOVENSKE 
KONJICE: 
INOVATOR 1979 

Tri g lavne nagrade s prizna
njem I N O V A T O R 79 v občini 
S lovenske Konj ice so bile pode
ljene za občinski praznik 12. ok
tobra. Prejeli so jih po vrsti: Ro
bert Jedlovčnik, Martin Fevžer 
in Stane Zule - I . nagrada za 
izum-iznajdbo »Pos topek čišče
nja usnjarskih odpadnih voda-«; 
Franc Cernec, Bakir Valjavec, 
Drago Kl ima, L e o p o l d Razbor-
šek, Jože Hlačar, Hinko Levart , 
S imon Uličnik in Alo jz Kožuh -
n. nagrada za Come tovce iz Zreč 
za tehnično izboljšavo »Impreg
nacijska naprava za oplemenite
nje steklene tkanine«; Anton 
Hren - I I I . nagrada za tehnično 
izboljšavo »Pol i rn i brus 5 ex t ra« ; 
posebno priznanje za razvoj ino
vacijske in razvoj no-raziskoval-
ne dejavnosti pa je tedaj občin
ska raziskovalna skupnost Slo
venske Konj ice podeli la glavne
mu direktorju zreškega Uniorja 
Marjanu Osoletu. 

Na zadnji seji skupščine konji
ške raziskovalne skupnosti pa so 
podeli l i še zadnja priznanja I N O 
V A T O R 79. Prejeli so jih štirje 
delavci Konusa, eden iz Lipa, 
šest iz zreškega Uniorja in prav 
tol iko iz Cometa. Skupaj so po
delili 11 priznanj, pri katerih je 
bi lo udeleženo 17 de lavcev - ino
vatorjev in avtorjev tehničnih 
izboljšav in sicer: Ivan Stern, 
Martin Pšeničnik, An ton Šporar, 
S lavko Furman, Franc Bezjak, 
Dušan Ravnjak, Z m a g o Kotnik , 
A lo j z Pečovnik , Franc Rak, A n 
ton Novak , Jože Potočan, Boris 
Lepšina, A l b i n Matavž, Martin 
Petel inek, Franc Skerbinek, 
Franc Sov ič - vsi iz občine Slo
venske Konj ice ter An ton P e v e c 
iz Opekarne Ljubečna pri Celju. 

M I T J A U M N I K 

ZAPOSLOVANJE 

INVAUDI DEL DRU2BE 
Kolilco je nezaposlenih invalidov v celjski občini? 

Temeljna družbena izhodi
šča - najbolj učinkovito, hu
mano in najbolj družbeno ter 
ekonomsko utemeljeno je 
varstvo invalidnih oseb s po
močjo zaposlovanja v orga
nizacijah združenega dela, 
seveda, ob normalnih pogo
jih družbenega življenja in 
dela. Na tej osnovi mora biti 
rehabilitacija in zaposlova
nje invalidnih oseb sestavni 
del celotne družbene dejav
nosti, v povezavi z ekonom
sko problematiko združene
ga dela. 

Po anketi iz leta 1978 je v 
celjski občini zaposlenih 
1668 invalidov ali 4,7 odstot
kov vseh zaposlenih. 42 od
stotkov organizacij združe

nega dela ima v opisih del in 
nalog predvideno tudi mož
nost, da opravlja ta dela in
validna oseba. Deset organi
zacij združenega dela pa je 
pripravljeno zaposliti 37 
oseb, od tega 32 invalidov iz 
svoje sredine, pet pa od dru
god. V 17 odstotkih organi
zacijah združenega dela pa 
so adaptirana delovna mesta 
za invalidne osebe. 

Z usposabljanjem za delo 
se začne skrb za invalida. 
Pot je težka za vsakogar, kaj
ti prilagajanje na novo delov
no mesto terja velike napore. 
Pri priučitvi novega delov
nega mesta se pokaže potre
ba po novi rehabilitaciji in

valida. Pri nas traja poklicno 
usposabljanje šest mesecev, 
v razvitejših deželah, zlasti 
na zapadu, pa vlagajo v inva
lida velike denarje. Mi pa in
valida psihično slabo pripra
vimo na novo delovno me
sto. Potreben je strokovnega 
vodenja, ki pa ga v organiza
cijah združenega dela, nima. 
O osveščenju invalidnosti je 
bilo še vse premalo opravlje
nega. Manjkajo ustrezni ka
dri in strokovni pristop. 

Pri zaposlovanju invalidov 
je torej še precej belih lis. 
Ena takih je tudi dejstvo, da 
se niti ne ve, koliko nezapo
slenih invalidov je v celjski 
občini. 

ZDENKA STOPAR 

PARK SODELOVANJA V 
UUBEČNI 

V delovni organizaciji »Ljubečna« pogosto poskr
bijo za prijetna presenečenja in izvirne ideje. Tako se 
bodo v tem kolektivu najbrž med vsemi v občini edin
stveno vključili v prireditev »Hortikultura 80«. Nekaj 
časa namreč že aktivno pripravljajo vse potrebno za 
nasaditev parka pred tovarno v Ljubečni. Ker so želeli, 
da bi njihova pobuda imela širši odmev, se je osnovna 
organizacija sindikata odločila, da bi uredili »Park so
delovanja«. Njihova zamisel sloni na ideji, da bi bil 
park park vseh s katerimi ta delovna organizacija sode
luje. Poslovni in drugi partnerji bodo pomagali pri 
ureditvi parka tako, da bo »Ljubečna« v njihovem 
imenu zasadila v parku drevo, grmiček ali skupino rož. 
Partner bo pri tem finančno pomagal. Pred svojim 
drevesom, rožami ali grmičkom pa bo imel ploščico z 
napisom iz katere bo razvidno kdo je daroval rastlino v 
ta park. 

Ideja sindikalne organizacije je naletela na presenet
ljiv uspeh po vsej Jugoslaviji. Dnevno prihajajo obve
stila s katerimi poslovni partnerji izražajo željo po 
sodelovanju pri ureditvi parka. Žal je manj razumeva
nja v Celju, kljub številnim izjemam. 

V »Ljubečni« bodo nekaj del pri ureditvi parka opra
vili še letos. Vsa dela bodo zaključili spomladi. Da bi 
bilo delo kar najbolje opravljeno so povabili k sodelo
vanju tudi Hmezadovo enoto Vrtnarstvo ki bo opravila 
saditev. 

M. BRECL 

PREVOZI 
UMRLIH 

Tudi današnji prispe
vek je namenjen proble
matiki pogrebne službe. 
Na videz nič kaj simpatič
no, zlasti ne ob koncu le
ta, toda, gre za vprašanje, 
s katerim se sčasoma sre
čujemo skoraj vsi delovni 
ljudje in občani, zlasti te
daj, ko pride v hišo smrt. 

Za kaj gre? 
Gre za organiziranje in 

seveda tudi za financira
nje stalne dežurne službe 
v Komunali Celje oziro
ma v njeni temeljni orga-
.nizaciji Pokopališka služ
ba za opravljanje nujnih 
prevozov umrlih oseb s 
kraja smrti, zlasti ob pro-
rnetnih ali drugih nesre
čah, po samomorih pa tu
di ob smrti ljudi na domu 

v gostem urbanem nase
lju. Glede na osnovni 
predmet poslovanja sodi 
to opravilo izključno v 
pristojnost pogrebne 
službe. 

TOZD Pokopališka 
služba je te storitve 
opravljala vsa leta na ob
močju celotne regije. Se
veda, v okviru svoje 
zmogljivosti, ki pa niso 
bile vedno zadovoljive, 
zlasti ob prometnih ne
srečah, ko je bilo treba 
smrtno ponesrečenega v 
najkrajšem času odpeljati 
s kraja nesreče. Prišlo je 
do zastojev in zamud, še 
posebej ob nedeljah in 
praznikih, v nočnih urah 
in podobno, ker pač voz
niki za opravljanje teh vo
ženj niso bili takoj pri
pravljeni za pot. 

Da bi rešili problem, je 
TOZD Pokopališka služ
ba v dogovoru s pristojni
mi organi, pripravila 
načrt organizacije stalne 
dežurne službe za nujne 
prevoze umrlih na celj
skem območju. Za oprav
ljanje tega dela, oziroma 
prevozov, bi temeljna or
ganizacija morala dobiti 
300.000 dinarjev. Ta sred
stva bi naj zbrali s sofi
nanciranjem vseh za te 
usluge zainteresiranih 
občin. 

CELJE - POD 
GRADOM: NOVI 
TELEFONI 

Spet so v zagonu, zdaj v 
akciji za razširitev telefon
skega omrežja. 

Pobuda v Krajevni skup
nosti Pod gradom je naletela 
na velik odmev. Izbrali so tu
di poseben odbor, ki usmer
ja akcijo, ki je že stekla pred 
približno enim mesecem. 
Vodi ga Dušan Cucek. 

Kaže, da bodo samo v Po-
lulah in Zagradu dobili okoli 
200 novih telefonskih naroč
nikov. Glede na zmogljivo
sti, je še nekaj prostih številk 
in pri Krajevni skupnosti 
menijo, da bo zanje dovolj 
interesentov. 

Na kakšen odmev je nale
tela akcija, pove tudi dej
stvo, da so krajani, bodoči 
naročniki telefonskih stori
tev, že sami zbrali okoli 1,5 
milijona dinarjev, celotna 
naložba pa bo veljala okoli-
2,6 milijona dinarjev. 

Razumljivo je, da akcija v 
tej krajevni skupnosti pote
ka v sodelovanju s PTT ko
lektivom. 

Akcija za razširitev tele
fonske mreže zaenkrat zaje
ma le Polule in Zagrad. Ne
kaj novih telefonskih naroč
nikov so dobili tudi na Bre
gu, vendar mimo pobude 
Krajevne skupnosti. Žal, tu 
niso zajeli vseh interesentov. 
V naslednjem obdobju pa 
naj bi napeljali telefonske ži
ce še v Košnico in Tremarje. 

MB 

315.000 
ŠTEDILNIKOV IZ 
VELENJA 

Okoli šeststo delavcev T O Z D 
Štedilniki v velenjskem Gorenju 
je v torek, 12. decembra pričelo z 
de lom z ve l iko vnemo. Toda, 
kmalu zatem so stroji utihnili in 
predsednik osnovne sindikalne 
organizacije V i n k o Herodež je 
zbranim delavcem izročil zlati 
znak Z v e z e sindikatov*Slovenije, 
kot priznanje za opravljeno delo. 

Tisti dan so delavci te temeljne 
organizacije izpolnili letni proiz
vodni načrt. Izdelali so 315.000 
štedilnikov. Toda, za ta kolekt iv 
do konca leta ne bo počitka, saj 
morajo samo v decembru izdelati 
še 30.000 štedilnikov za izvoz v 
Sovjetsko zvezo. Zato so sklenili, 
da bodo vsak dan napravili 1400 
štedilnikov. 

Kolek t ivu T O Z D Štedilniki je 
med prvimi čestital direktor de
lovne organizacije Gorenje, Pe 
ter Krepel . 

H I N K O J E R C i C 

POPRAVEK 

V 49. številki Novega 
tednika se je v članku 
Malo blaga čez mejo po
javila neljuba napaka. 

Zapisano je bilo, da je 
Steklarna Boris Kidrič 
iz Rogaške Slatine izvo
zila za 415 tisoč ameri
ških dolarjev blaga. Na
mesto tega bi moralo bi
ti zapisano, da je Ste
klarna izvozila za 415 ti
soč ameriških dolarjev 
več blaga kot leto poprej 
in skupaj izvozila za 
4,299.246 ameriških do
larjev blaga. Za napako 
se opravičujem. 

DAMJANA STAMEJčIČ 

V ŽALCU 
DOŠTUDIRALE 
OB DELU 

Pred dnevi so se srečali 
prvi diplomanti Višje uprav
ne šole iz Ljubljane, z oddel
ka pri Delavski univerzi v 
Žalcu. S študijem poleg re
dnega dela so začeli pred tre
mi leti. Takrat se jih je vpisa
lo 108, letos pa uspešno kon
čalo 25. Prvega srečanja, s 
katerim so proslavili lep 
uspeh, se je udeležil tudi 
eden izmed njihovih preda
vateljev profesor Tone Keš iz 
Ljubljane. Med diplomanti, 
ki se bodo na podobnih sre
čanjih srečevali vsaj vsakih 
pet let, je večina tistih, ki ži
vijo na območju občine Ža
lec, nekaj pa jih je tudi iz 
Celja. Tonika Martinšek, ki 
je bila tudi med diplomanti 
in ena izmed organizatorjev 
srečanja je ob tem povedala: 
»Osip je bil velik, torej je naš 
uspeh še toliko večji, saj je 
bil dosežen v težavnih pogo
jih po^eg rednega dela in vse
ga ostalega. Je pa to nov do
kaz, da se z dobro voljo kljub 
neštetim težavam le da neka 
stvar pripeljati do konca.« 

TV 



IZBRALI SMO CELJSKE ŠPORTNIKE 79 

TEMEUZA 
BODOČNOST 
Organizatorji prireditve TKS, ZTKO in NT- RC. 

STANE MELE, predsednik Občinskega sindi
kalnega sveta, sicer pa tudi v. d. predsednika 
Atletskega društva Klladivar: »Že zdaj se priprav
ljamo na novo sezono. Velika sprememba bo v 
delu, saj bomo poživili delo s selekcijami v osnov
nih šolah. To neim je doslej manjkalo. So tudi 
kadrovske spremembe: Štefan Jug bo odslej te
hnični vodja, sekretar pa dolgoletni atletski dela
vec Peter Drofenik. Največja celjska atletska pri
reditev Skokov memorial tokrat ne bo ob občin
skem prazniku, pač pa že 3. maja. Vzrok? Takrat 
bo na pripravah v Splitu celotna reprezentanca 
NDR, ki želi ob koncu priprav tri večja tekmova
nja. Torej bi v Celju nastopila cela vrsta samih 
vrhunskih atletov in atletinj, saj svetovne vredno
sti atletike v NDR sploh ni treba posebej pred
stavljati. Pa še to: skica za obnovo stadiona s 
prehodom na osem stez, kar bi omogočalo uradna 
mednarodna tekmovanja, je že gotova. Predračun 
milijarda 600 milijonov din.« T. VRABL 

V petek zvečer se je v 
hali Golovec zbralo bli
zu 1600 športnikov in re-
kreativcev, športnih de
lavcev in ljubiteljev 
športa ter predstavni
kov javnega in politične
ga življenja ter tako dalo 
svoj pečat zaključni pri
reditvi v letošnjem letu 
v Celju, kjer smo izbrali 
najboljšega športnika in 
športnico, nagradili per
spektivne športnike in 
izročili priznanja naj
boljšim v sindikalnih 
športnih igrah. 

Prireditev so tako kot 
vedno pripravili Zveza te-
lesnokultumih organiza
cij Celje, Telesnokulturna 
skupnost Celje in ure
dništvo Novega tednika 
in Radia Celje. Najprej je 
spregovoril predsednik 
skupščine TKS Aleš Ilc 
in med drugim omenil 
številne letošnje uspehe 
celjskih športnikov doma 
in v tujini. Sploh pa so vsi 
dosežki na športnem in 
rekreativnem področju 
dobra osnova za še boljše 
delo v prihodnjem letu. 
Potrebni bodo še nadaljni 
napori, kajti tudi pred te
lesno kulturo so zahtevne 
naloge. 

Letošnji nagrajenci 
med perspektivnimi 
športniki so: košarkarja 
Matej Janžek in Robert 
Medved, umetnostni dr
salec Matej Pangerl, tek
movalec v kartingu Aleš 
Pepel, rokometaša Stan
ko Anderluh in Aleš 
Praznik, atleti Stane Ro
zman, Edi Kolai\ Rado-
van Les, Vlado Zirovec, 
Damjan Rebernišek, To
maž Cernej, Robert Ga
ber, Mojca četina, An
dreja Regner, Brigita 
Topole, Matej Juteršek, 
kegljavka Lidija Požgaj-

ner, strelka Alenka Ja-
ger, smučar Janko Cesar, 
hokejisti na ledu Sandi 
Sendelbach, Slobodan 
Janackovič in Dušan 
Marčec ter rokometna 
ekipa Celja, ki je osvojila 
naslov državnega mladin
skega prvaka - Pušnik, 
Lesjak, Virt, Anderluh, 
Praznik, Razgor, Toplak, 
Bajug, Tiselj, Seško, Jo-
nak, Selčan, Cigoj in Me
dved. Priznanja sta jim 
izročila predsednik lO 
TKS Bojan Planinšek in 
predsednik ZTKO Mile 
Zupančič. 

Nagrade za usjjehe na 
sindikalnih TRIM igrah 
sta podelila predsednik 
Občinskega sindikalnega 
sveta Stane Mele (je tudi 
spregovoril vsem navzo
čim ob zaključku uradne
ga dela prireditve) in 
predsednik strokovnega 
sveta za športno rekreaci
jo pri ZTKO Tine Veber. 
O novem sistemu teh iger 
bomo pisali v eni prihod
njih številk, tokrat pa na-
vedimo samo nagrajence. 

V I . skupini (OZD do 80 
zaposlenih) je med mo
škimi zmagal Geodetski 
zavod (v celotnem tekmo
vanju so od vseh ekip 
osvojili največ točk 1205!) 
pred ŠKIMC Store in Slo
venija Avtom, med žen
skimi ekipami pa je bil 
prvi S K I M C pred Obno
vo in UJV. V n. skupini 
(do 400 zaposlenih): med 
» M « 1. PTT, 2. Obnova, 3. 
Izletnik, med « Ž « 1. L IK 
Savinja, 2. PTT, 3. Ingrad. 
III. skupina (nad 400 za
poslenih): »M« 1. Železar
na Store, 2. L IK Savinja, 
3. Cinkarna in » Ž « 1. Cin
karna, 2. Železarna, 3. Ko-
vinotehna-TMC. Starejši 
člani: 1. Železarna, 2. Cin
karna, 3. LIK Savinja. 
Plakete so prejeli nasled
nji najuspešnejši organi
zatorji rekreacije: Vlado 
Nendl, Tone Kelenc, Jože 
Vrbek, Jože Pečak, Mar
tin Ojsteršek, Franc Go-
rišek, Bojan Brinovec, 
Marjan Leban, Rudi Ro-
van in Tine Veber. Prva
ki občinskih prvenstev 

79: hokej na ledu 1. Zla
tarna, 2. EMO, rokomet 1. 
Ingrad, 2. Obnova, košar
ka na en koš 1. Kovinote-
hna, 2. Gradiš A, veliki 
nogomet 1. Aero, 2. Želez
nica in mali nogomet 1. 
Gaberje 50, 2. Penal. 

Najboljšim športnikom 
in športnicam, ki so bili 
izbrani v posebni anketi 
TKS in NT-RC sta izroči
la priznanja direktor 
TOZD Novi tednik Av
gust Ribič in predsednik 
skupščine TKS Aleš Ilc. 
Športniki: Kopitar, Ukič, 
Fabjan, Knez, Lisec, 
Felc, Polanec, Anderluh, 
Jeram in Bužan. Športni
ce: Marine, Bunderla, Ja-
ger. Gobec, Ludvig, Ko
vač, Erjavec, Šah, Lesjak 
in Planinšek. Med šport
niki je zastopanih osem 
panog (izjemna pestrost), 
med športnicami pa šest. 

Mirno in z veseljem lah
ko zapišemo, da je bilo tu
di letošnje leto na moč 
uspešno ter da tako lahko 
z optimizmom startamo v 
prihodnje leto, ko bo na 
programu največja prire
ditev - OI v Moskvi. Pre
pričani smo, da se bo v 
jugoslovanski reprezen
tanci pojavilo tudi vsaj 
nekaj celjskih športni
kov. Pa tudi v Celju bosta 
dve veliki in pomembni 
prireditvi - 3. maja Sko
kov memorial in v avgu
stu evropsko košarkar
sko prvenstvo za mladin
ce. In seveda srečno ter 
športno Novo leto 1980 s 
takšnimi dosežki, ki bodo 
še bolj obogatili že tako 
lepo založeno riznico 
športnih priznanj v na
šem mestu. 

TEKST: 
TONE VRABL 

FOTO: 
TONE TAVČAR 

Predsednik Občinskega sindikalnega sveta Celje Stane Mele in predsednik stro
kovnega sveta pri ZTKO Tine Veber sta izročala priznanja najboljšim v letošnjih 
sindikalnih TRIM igrah. 

Tudi tokrat so bili za uspehe v letošnjem letu, osvajanje najvišjih naslovov na 
državnih prvenstvih in sodelovanje v državni reprezentanci nagrajeni z daril
nimi boni za nakup športne opreme mladi celjski športniki, med katerimi bo 
kasneje prav gotovo tudi nekaj vrhunskih. 

POGOVOR Z JANJO IN ROKOM TER NJIMA 
MED SEBOJ 

Rok Kopitar: »V letošnjem letu pravzaprav nisem 
bil nikoli razočaran, saj to športnik tudi ne sme biti. 
Poraz je pač sestavni del športa. Veselih trenutkov pa 
je bilo veliko s krono v Splitu na MIS, kjer sem postal 
sredozemski prvak. Za prihodnje leto, ki je olimpijsko, 
sva s trenerjem Mirom Kocuvanom že pripravila de
lovni program. Skoraj prepričan sem v uspeh. Želji? 
Uspeh v Moskvi ter učinkovit študij.« 

Janja Marine: »Sama sem z letošnjo sezono zelo 
zadovoljna, prav tako z dosežki ekipe, saj smo osvojile 
tretje mesto v Evropi. Želji? Uvrstitev v državno repre
zentanco za svetovno prvenstvo, ki bo prihodnje leto 
maja v Romuniji ter da bi končno dobili v Celju novo 
kegljišče, s čimer bi se naši vadbeni pogoji izboljšali.« 

Rok Janji: »Kolikokrat si bila najboljša športnica v 
Celju?« 

Janja: »Leta 77 skupaj z Magdo Urh in letos, torej 
dvakrat.« 

Ker je bil tudi Rok dvakrat najboljši v Celju (lani in 
letos) je torej rezultat neodločen. 

Janja Roku: »Kaj si najbolj želiš?« 
Rok: »Kot sem že rekel, da bi bila tudi prihodnja 

sezona uspešna z vrhuncem v Moskvi na OI ter uspeh 
r>ri fitiiHiin « 

ZA KONEC ŠE ŠALJIVO 
Po uradnem delu proglasitve najboljših je TVD Par

tizan Gaberje (tisti, ki so prejeli za svoje delo najvišje 
državno priznanje zastavo Maršala Tita) pripravilo ša
ljive igre, kjer sta se pomerili izbrani ekipi najboljših 
športnikov in rekreativcev. Na sliki vidimo »spravlja
nje« žoge skozi obroč in ob njej Roka Kopitarja ter 
Stanka Anderluha. Zmagala je ekipa rekreativcev. 
Priznanja sta podelila predsednik komisije za prizna
nja in nagrade Karel Jug ter predsednik TVD Partizan 
Gaberje Metod Trebičnik. Igra je morda za tisto prilož
nost trajala malco predolgo. 

lOOCOOOOOOSOCOCOOCOCOd 



VELENJE: 
NIKOLI 
POZABLJENI 

Sindikalna organiza
cija Rudnika lignita 
Velenje tudi letos pri
pravlja ob zaključku 
leta sprejem za matere, 
oziroma žene in otro
ke, katerih očetje so se 
pri delu v jami smrtno 
ponesrečili. 

Srečanje bo v sobo
to, 29. decembra ob 9. 
uri dopoldne v Delav
skem klubu. Tu bo de
dek Mraz obdaril tudi 
okoli petdeset otrok. 

L . O J S T E R Š E K 

CELJE 

DEDEK MRAZ JE NA POTI! 
Od 25. do 28, decembra bo v hali Golovec 

Prireditve v počastitev pri
hoda dedka Mraza so že ste
kle, osrednja novoletna pri
reditev pa bo v dvorani Go
lovca 25., 26. in 27. decem
bra, vsakokrat s pričetkom 
ob 16.30 uri. 

Zavrteli bodo kratkome-
tražne lutkovne filme, skupi
na gledaliških igralcev pa bo 
zaigrala »Srečno, dedek 
Mraz!« Za najmlajše bo ure
jen igralni kotiček. Na voljo 
bodo tudi igrala. Vse te pred
stave so namenjene predšol
skim otrokom in učencem 
nižjih razredov osnovnih šol. 

Dne 28. decembra ob 16.30 

uri pa bo prireditev za učen
ce sedmih in osmih razredov 
osnovnih šoj. 

Vstopnine ni! 
V krajevnih skupnostih 

bodo obdarovani otroci, ki 
niso vključeni v družbeno 
varstvo. Ogledali si bodo lut
kovne in druge igrice (Sne-
guljčica. Prodajamo za gum
be. Dva ježka. Trije snežaki, 
Ukradeni nosek". Muca Co
patarica in Mojca, Linček pe-
telinček in bratec Brkatec). 
Vse te bodo kot samostojne 
prireditve in kot del progra
ma ob prihodu dedka Mraza 
in pri obdaritvi otrok. 

Na te prireditve bodo kra
jevne skupnosti posebej va
bile otroke. 

Tudi otroci v Vzgojno-var
stvenih zavodih si bodo v 
tem času ogledali lutkovne 
igrice in mali kino. 

Osnovnošolski otroci pa 
bodo videli poleg lutkovnih 
še filmske predstave: Pika 
Nogavička, Jaka Racman, 
Kekec... 

Vse je torej nared, da bo 
novoletno praznovanje s pri
hodom dedka Mraza eden 
najlepših praznikov za 
otroke. 

CELJE: ZDAJ ZA DEDKA 
MRAZA 

Delo, ki sta ga imela okoli Tedna domačega filma, je 
končano. In že sta oba aražerja Tkanine, skupaj z drugimi 
sodelavci, v novi akciji. Zdaj morata pripraviti pot dedku 
Mrazu, okrasiti izložbe s snežinkami... pričarati zimo, ki je 
noče biti, in še kaj. 

Da, takšna sta Zdravko Stropnik (na levi) in Ljubo Mlina
ric, zmeraj nasmejana, vedno pri delu. 

NA ŠMARSKEMDO VSAKEGA 
OTROKA 

Smarski dedek Mraz bo tudi letos obiskal vseh sedem 
tisoč otrok, kolikor jih živi v občini. Skromna, a praktična 
darila bo prinesel vsem otrokom, starim od dveh do štirinaj
stih let, otroke pa bo obdaril na prireditvah v krajevnih 
skupnostih. 

Smarski skupnosti otroškega varstva in izobraževanja sta 
letos že drugič v ta namen rezervirali v letnem programu del 
sredstev za novoletno obdaritev otrok. Okoli šestdeset sta
rih milijonov bosta v ta namen zbrali, nekaj denarja pa bodo 
v Šmarju dobili še iz delovnih organizacij in pa iz sosednjih 
občin, ki zaposlujejo njihove občane. Tako bodo zagotovili 
potrebno vsoto za nakup novoletnih daril za vse otroke. 

Kot rečeno bodo priložnostne prireditve v krajevnih skup
nostih. Dedek Mraz bo pričel svoj obisk pri šmarskih otro
cih v ponedeljek, 24. decembra, zadnje srečanje z otroki pa 
bo imel 29. decembra. V Šmarju si prizadevajo, da bi ob 
letošnjih srečanjih dedka Mraza z najmlajšimi občani pri
pravili bolj kakovostne in pestre programe, da bi tudi tako 
obeležili iztekajoče se mednarodno leto otroka. 

DS 

V MOZIRJU VSEM ENAKO 
Tudi letos, tako, kot že dolga leta nazaj, dedek Mraz ne bo 

delal izjem med otroki. Prav vse, tiste od drugega leta staro
sti do četrtega razreda osnovne šole, je povabil na sprejeme. 
Dolga in težka bo dedkova pot, saj bo obiskal šole in vrtce 
pa krajevne skupnosti v občini. Zraven njega pa bodo hodili 
otroci iz gornjegrajske osnovne šole, ki so tokrat za vse te 
sprejeme in obdaritve pripravili lep program. 

Srečanja dedka Mraza z otroki se bodo pričela v ponede
ljek, 24. decembra in bodo zatem trajala ves teden. Torej, do 
konca leta. 

Dedek Mraz bo tako obiskal in obdaril okoli dva tisoč 
otrok v mozirski občini. ' 

MB 

TONE GRM 
60 LET 

Čeprav rojen na Gradišču pri Ljubljani, 18. decem
bra 1919. leta, je postal Celjan. V mesto ob Savinji je 
prišel 1946. leta, kmalu za tem, ko je bila za njim 
uspešna pot partizanskega borca. 

T\i seje prav tako uveljavil, kot tedaj, ko seje boril v 
Krimskem odredu, Šercerjevi birgadi, Jurčkovem ba
taljonu in Levstikovi brigadi. Sicer pa je svojo prvo 
partizansko puško prejel maja 1942. leta v Želimeljski 
četi. V Celju se je uveljavil zaradi svojega vestnega 
dela, izredne preudarnosti, mirnosti. 

Rodil se je v družini kmečkih staršev. Izučil se je 
mesarske obrti in ji je ostal zvest tudi po tem, ko je 
slekel vojaško suknjo, saj je bil dolga leta tudi uprav
nik Klavnice v Celju. 

V partizanih je bil ves čas v operativnih enotah, zato 
tudi v številnih bitkah Šercerjeve in Levstikove bri
gade. V borbi za Žužemberk, 2. februarja 1945. leta, je 
bil ranjen. Zdravil se je najprej v partizanski bolnici v 
Kočevskem Rogu in pozneje v Italiji pri Bariju. 

Kot partizan je opravljal naloge od komandirja voda 
do komandanta bataljona in šefa obveščevalnega cen
tra. 

Ne samo v času rednega dela, tudi zdaj, ko je upoko
jen, je Tone Grm še vedno aktiven družbenopolitični 
delavcev. Zanj ni počitka. Že prej je bil član okrajnega 
in pozneje občinskega komiteja Zveze komunistov in 
član vodstev drugih občinskih družbenopolitičnih or
ganizacij. Dolga leta je bil predsednik komisije za za
deve borcev in invalidov pri Skupščini občine Celje, 
zdaj pa je poleg drugega delegat v družbenopolitičnem 
zboru celjske občinske skupščine, predsednik komi
sije za stanovanjske zadeve borcev pri Stanovanjski 
skupnosti itd., itd. 

Dolga in uspešna je bila dosedanja pot. Zato tudi ob 
60-letnici iskrene čestitke in najboljše želje! 

V BESEDI IN SLIKI 
DEDEK MRAZ BO PRIŠEL 

Tudi letos se na Polze l i skrbno pripravljajo na prihod Dedka 
Mraza. Tako bodo pripravili pravljično vas in več prireditev, na 
katerih bodo obdarili najmlajše. Na sliki: Dedek Mraz ob IcUiskem 

^^^^^^^^ T T A V Č A R 

ZEMETOV ANSAMBEL V LIBOJAH 

Narodnozabavni ansambel Francija Zemeta (vodja desno s har
moniko) iz Vojnika nastopa skupaj že več kot deset let. M e d tem 
časom so večkrat nastopili tudi na revijah oziroma festivalih v 
Ptuju ter Steverjanu in osvojili tudi nekaj nagrad za dobre melo
dije. Izdali so tudi plošče. Zadnjih nekaj let prirejajo tudi » s v o j o « 
revijo v Vojniku skupaj s tamkajšnjim gasilskim društvom. So pa 
tudi redni gostje l ibojske revije narodnih ansamblov, saj so nasto
pili na vseh dosedanjih sedmih revijah. Sami so se odločil i , da 
bodo zaradi tega, ker jih imajo v Libojah radi, pričakovanje pri
hodnjega leta preživeli prav v Libojah na silvestrovanju, ki ga 
pripravlja tamkajšnja Svoboda. Igrali b o d o za ples in dobro razpo
loženje. 

T V - Foto : S T A N E L A V R I N C 

UGODNO VREME ZA ŠALEŠKO MAGISTRALO 

Izvajalci del na velikem gradbišču Šaleške magistrale 
med Lokovico pri Šoštanju ter vasjo Gorenje so izpolnili 
obljubljen datum, da bodo dogradili kilometer dolgo traso 
cestišča po dokaj zahtevnem in raznolikem terenu do 
Gorenja. Tokrat izjemno vreme pa je omogočilo delavcem 
KOC Velenje in NIVO Celje nemoten potek del. K novi 
veliki zmagi hite tudi delavci Gradisa, tozd nizke gradnje 
iz Maribora, ki tudi ob reflektorjih ter ob nedeljah zaklju
čujejo montažna dela pri gradnji mostu - viadukta nad 
reko Pako in železniško progo v dolžini 60 m. Ce bo sneg 
vsaj malo počakal bo do Novega leta tudi ta zadrega 
odpravljena, promet pa lažji. JOŽE MIKLAVC 



CELJE 

AVTOBUSNA POSTAJA 
Lepa proslava SO-letnIce Izletnika 

Delovni kolektiv celjskega 
Izletnika ni počastil 50-letni-
co podjetja samo s slavnost
no sejo samoupravnih orga
nov, s podelitvijo priznanj 
najstarejšim in najbolj priza
devnim članom, marveč sku
paj z Občinsko komunalno 
skupnostjo tudi z otvoritvijo 
nove avtobusne postaje ob 
Aškerčevi ulici. 

Celjsko mestno avtobusno 
podjetje je začelo svojo pot 
pred petdesetimi leti več kot 
skromno, z dvema avtobuso
ma in petimi zaposlenimi. 
»Danes ima naš kolektiv več 
kot 800 članov in 280 moder
nih avtobusov in smo kolek
tiv, ki ne opravlja avtobusne 
prevoze samo na celjskem 
območju, marveč tudi v dru
gih predelih Slovenije in ce
lo v zahodnem delu sosednje 
republike,« je na slavnostni 
otvoritvi avtobusne postaje 
med drugim dejal glavni di
rektor Leopold Pere, ki je o 
razvoju in vidikih podjetja 
govoril tudi na slavnostni se
ji članov vseh samoupravnih 
organov kolektiva. 

Izletnik se je zlasti v zad
njem desetletju razvijal v 
skladu z gospodarsko rastjo 
občine in območja, zato je 
vlagal veUka sredstva ne le 
za nakup novih avtobusov, 
marveč tudi v delavnice, za 
ureditev avtobusnih postaja
lišč in ne nazadnje za krepi
tev gostinske dejavnosti. Tu
di turistična ni bila zapostav
ljena, zato ni naključje, če se
gajo njene vezi po vsej 
Evropi. 

Izredno ambiciozen je na
slednji srednjeročni načrt, 
saj predvideva povečanje 
števila članov na okoU 1100, 
zatem nadaljnja vlaganja v 
avtobuse in avtobusne po
staje, v taxi službo, gostin
sko in turistično aktivnost. 
Samo število takxijev se bo v 
naslednjem petletnem ob
dobju povečalo od 5 na 50. 

Nova avtobusna postaja 
ob Aškerčevi ulici je letošnja 
največja naložba Izletnika. 
Gradnja nove postaje v Celju 
je bila nujna, saj stara ob Uli
ci Štirinajste divizije že ko
maj zmore svojo funkcijo. 
Medtem ko se je pred dvajse
timi leti na tej postaji ustav
ljalo vsak dan po okoli 155 
avtobusov, jih danes pripelje 
in odpelje, skupaj z lokalni
mi in mestnimi vožnjami že 
okoli 1500. Na tem prostoru 
se skozi ves dan zbere pri
bližno 30.000 ljudi. Torej, 
izreden promet. 

Za gradnjo nove avtobu
sne postaje je Izletnik name
nil okoli 42,5 milijona dinar
jev, Občinska komunalna 
skupnost za ureditev komu
nalnih del na tem območju 
pa okoli 11 milijonov. V novi 
avtobusni postaji bosta našla 
svoje delovne prostore tudi 
kolektiva TOZD Potniški 
promet in delovna skupnost 
skupnih služb delovne orga
nizacije. 

Čeprav je bila formalna 
otvoritev postaje v soboto, 
15. t. m., bo nova pridobitev 
v resnici zaživela pozneje. V 
tem času bo treba urediti še 
prenekatere naloge. Sicer pa 
sta na slavnosti govorila še 
predsednik Izvršnega sveta 

celjske občinske skupščine 
Venčeslav Zalezina ter pred
sednik Sveta občin celjskega 
območja Vlado Gorišek. Ob 
tej priložnosti je celjski 
Izvršni svet izročil kolektivu 
posebno priznanje za uspeš
no delo, lepo plaketo pa so 
dobili tudi od Združenja šo
ferjev in avtomehanikov. 

Slavnostni program so le
po dopolnili Komorni moški 
zbor. Godba na pihala iz Li-
boj ter člani trnoveljske Zar
je. Objekt pa je namenu izro
čil Ernest Stoklas. M. BOŽIČ Nova avtobusna postaja v Celju na dan slavnostne otvoritve 

CELJE 

PONOSNI NA SVOJE DELO 
2S'let Društva za vzrejo športnih In službenih psov 

Začeli so skromno, toda z 
veliko zagnanostjo. Zato so 
vzdržali in uspeli. Uspeli po 
zaslugi velikega števila pri
zadevnih članov, ki jih je 
združilo ne samo osebno za
dovoljstvo do dela s psmi, 
marveč še zlasti težnja po šir
ši družbeni koristnosti. In ta
ko so štirinožni človekovi 
•prijatelji v krogu Društva za 
vzrejo športnih in službenih 
psov v Celju postali ne samo 
človekovi prijatelji, marveč 
tudi njegovi koristni pomoč
niki, varuhi... 

Zadnji redni občni zbor 
Duštva za vzrejo športnih in 
službenih psov, v petek, 14. 
decembra, ni bil namenjen le 
oceni minulega dela, marveč 

še posebej proslavi 25-letni-
ce društvenega obstoja. Zato 
je imelo srečanje predvsem 
slavnostno obeležje. Tudi 
ponosni, navzlic težavam, ki 
so jih spremljale in navkljub 
nerazumevanju, na katerega 
so prav tako naleteli. 

Kot je v poročilu poudaril 
predsednik društva Mitko 
Pop-Ristov in pozneje še 
mnogi drugi člani, segajo za
četki društvenega dela v 
1953. leto, do formalne usta
novitve pa je prišlo leto dni 
pozneje. In tako so se lotili 
prvega šolanja službenih 
psov, tečajev za vodnike 
psov, organizirali številna 
tekmovanja, tudi mednaro
dna doma, in se udeleževali. 

drugih, celo v tujini. Z mno
gih takšnih srečanj so se po 
zaslugi Jožeta Robiča, Vere 
Blazinškove in drugih vrača
li z najboljšimi mesti. 

Z ustanovitvijo kluba je 
zaživela tudi vzrejna služba 
za pasemske pse, ves čas pa 
teče šolanje psov, ocenjeva
nje njihove zunanjosti, izpiti. 
Delo so razširili tudi na la
vinske pse in pse sledarje. 
Lotevali so se različnih prak
tičnih dejavnosti uporabno
sti psov itd. 

V svoji dejavnosti niso 
ostajali samo v Celju, mar
več so jo razširili tudi na Pri
morsko in Pomurje. 

Letos so ostali brez vežba-
lišča. Začasno jih je rešil 

kmet v Ljubečni, zdaj pa 
urejujejo nov prostor na 
Babnem. 

Člani društva so se s svoji
mi prijatelji uspešno vključi
li v delo SLO, v družbeno 
samozaščito, vrh tega so tudi 
uspešno sodelovali v akciji 
Nič nas ne sme presenetiti. 

Srebrni društveni jubilej 
so počastili s podelitvijo šte
vilnih klubskih in republi
ških priznanj, plaket, zna
kov, diplom itd. In tako so ta 
odličja sprejemali ljudje, ki 
so živeli in gradili dosedanjo 
društveno pot. Veliko jih je, 
in med njimi tudi dolgoletni 
prizadevni člani, kot Rudolf 
Fajgelj, VekoslavTanko, Ru
di Izlakar, Jože Robič, Ivan 
Žemljic, Vera Blazinšek, 
Marjan in Daniela Tratnik, 
Branko in Ljudmila Špind-
ler, Jože Toplišek, Vlado 
Križman, Rudi Založnik, Jo
žica in Franc Mak, Ivan Vo
do vnik pa klubski »oče« 
Emil Trstenjak in »mati« 
Mar juta Jakil in še in še. 

M. BOŽIČ 

VELENJE 

PO GESTI NA GOLTE 
Otvoritev centra bo za 1. maj 1980 

Prizadevanja za sanacijo 
Rekreacijsko turističnega 
centra Golte so še vedno v 
ospredju zanimanja, tudi pri
zadevanj kolektiva velenjske 
Rdeče dvorane, ki je Golte 
prevzel novembra lani. Od 
tedaj se je marsikaj zgodilo, 
zataknilo pa po padcu gon
dole z nosilne vrvi. 

In potem razgovori in po
svetovanja, kako naprej. Ko
lektiv Rdeče dvorane se je 
odločil ne samo za sanacijo 
gondolske žičnice, marveč 
tudi za gradnjo ceste, od 
Šmihela nad Mozirjem na
prej do Planinske Ravne. 

Ta dela so pričeli avgusta 
letos. Prvi načrt je nakazoval 
gradnjo ceste v širini 3 in pol 
metra. Velenjčani so se odlo
čili za širšo, za 6 metrov širo
ko cesto s 60 cm utrjenimi 
bankinami. Dela so stekla na 
dolžini okoli 6 in pol kilome

tra. Cesto so gradili bratje 
Drevi. Cesta je v makadam
ski izvedbi gotova in prevoz
na za vsa vozila. 

V tem času so tudi Mozir-
jani podaljšali asf£dtni trak 
na trasi od Mozirja, oziroma 
Žekovca do Šmihela, čeprav 
seveda dela na tej relaciji še 
niso končana. 

Na novi makadamski ce
sti, ki bo približala Golte do
lini, so urejeni tudi že parkir
ni prostori za okoli 300 oseb
nih avtomobilov in za 20 av
tobusov. Od tu do hotela na 
Golteh bo urejena smučar
ska cesta, po kateri bo hoje 
približno četrt ure. Tudi ta 
dela izvajata domačina Ko-
zlevčar in Atelšek, ki bosta 
zgradila cesto do Mozirske 
koče v dolžini enega kilome
tra. Zgradila bosta tudi han
garje za teptalne stroje in 
očistila smučarske terene. 

Vsa dela financira Rdeča 
dvorana Velenje ob veliki 
pomoči Skupščine- občine 
Velenje. Finančno pomoč 
sta obljubili tudi občini Ža
lec in Celje, pa do danes ni
sta nakazali niti dinarja. Le 
Gozdno gospodarstvo Na
zarje je sofinanciralo projekt 
za novo cesto. 

Hkrati s tem tečejo dela za 
obnovo gondolske žičnice. 
Podpisana je pogodba in pri
dobljena so vsa soglasja za 
uvoz opreme, gondole, nosil
ne in vlečne vrvi ter vrvi za 
protiutež. Dela bodo izvajali 
Italijani. 

Uradna otvoritev ceste, 
nove žičnice in celotnega 
obratovanja RTC Golte bo za 
praznik dela, prvi maj, 1980. 
leta. 

LOJZE OJSTERŠEK 

RADi DELAMO V HRANILNICI... 
Tako so povedali banč

ni uslužbenci in mentori
ca Pionirske hranilnice 
Silva Kukovičič na 
osnovni šoli Franja Mal-
gaja v Šentjurju. Da jih 
delo res veseli, je pokazal 
tudi pregled poslovanja, 
saj poslujejo natančno, 
po navodilih, vestno in 
pridno. Uspehi so torej 
vidni. V PH varčuje 
okrog 750 varčevcdcev in 
okoli 50 organizacij: ra
zredne skupnosti, krožki, 
ŠŠD, Pionirska in Mla
dinska organizacija, sek
cija RK. Tudi akcija za 
nakup učbenikov poteka 
preko PH - je takorekoč 
oblika brezgotovinskega 
poslovanja. Koncem leta 
in v začetku šolskega leta 
poslujejo skoraj vsak 
Jlan, sicer pa so uradne 
ire ob torkih in četrtkih 
.jutraj. V mesecu okto
bru sprejemajo slovesno 
mlade varčevalce (dobijo 
knjižice in vloge LB), ker 
dobro vedo, da so naj
mlajši varčevalci tudi naj
bolj vneti varčevalci. Ob 
dnevu mladosti pa pode
ljujejo prizadevnim 
uslužbencem PH Musije-
Ve značke in nagradijo tu
di najbolj prizadevne ra
zredne skupnosti. Za ilu
stracijo še nekaj: najvišja 
privarčevana vsota v PH 
v Šentjurju je bila 95 sta
rih milijonov. Uslužbenci 
in mentorica skupno stre
mijo za tem, da otroci 
čimvečkrat obiščejo PH, 
ki ima svoje lepo oprem
ljene prostore, za kar je 
poskrbela LB in je zato 

tudi poslovanje lažje. Po
sebna stimulacija otro
kom so tudi nagrade LB 
in je prav, da so še vna
prej, ni pa nujno, da so 
tako pogosto kot doslej. 
In kaj so povedali usluž
benci PH na osnovni šoli 
Franja Malgaja v Šentjur
ju? Mateja Ulaga, ki je 
predsednica, je pričela z 
delom že v 4. razredu, saj 
ji je delo všeč. Doma dobi 
vse potrebne nasvete ozi
roma navodila, saj je tudi 
mamica bančna delavka. 
Lučka Vončina, ki je taj
nica hranilnice na šoli, ra
da sprejema denar in vpi
suje v kartone. Povedala 
je, da je posebno zabavno 
takrat, ko jih (uslužbence 
PH) prvošolčki, zlasti ob 
vstopu v šolo vikajo. Jel
ka Krampi - uslužbenka, 
je raznovrstnega dela na
vajena in rada dela, zlasti 
rada prešteva denar. 
Uslužbenka PH bo ves 
čas, do konca pouka na 
šoli. Enako tudi Marjeta 
Jager, ki tudi piše na 
stroj. Simona Veber vse
lej posebno toplo sprejme 
varčevalce, imenujejo jo 

tudi »komik«. Ima rada 
otroke in je pogosto varu
ška. Najmlajši varčevalci 
PH so zato njeni varovan
ci. Mentorica, tovarišica 
Kukovičič je z veseljem 
povedala, da so vse usluž
benke delavne. Odličnja-
kinje, ki jim ni problem 
ostati v hranilnici po pou
ku in razčiščevati napake. 
Najljubše pa jim je poda
riti nagrade marljivim 
varčevalcem. Vodstvo šo
le podpira delo v PH in 
tako bo dobila mentorica 
kmalu pomoč pri delu. 
Nameravajo sodelovati 
pri tekmovanju med PH, 
prirejajo medrazredno 
tekmovanje in tudi na 
razpis za najboljše likov
ne in literarne izdelke se 
bodo odzvali. In drugi na
črti? Po novem letu na
meravajo v okviru PH od
preti majhno trgovino z 
najnujnejšimi šolskimi 
potrebščinami. V PH na
meravajo vključiti čim
več učencev na šoli, sicer 
pa se otroci sami radi pri
javljajo vsak dan. Čim 
več uspehov tudi v bodo
če in SREČNO! 



KONCERT v NARODNEM DOMU 

ČAR OTROŠKEGA PETJA 
Kvalitetna prireditev ob mednarodnem letu otroka 

Mladinsko zborovsko pet
je se je v slovenskih šolah 
zelo razmahnilo ter se po 
kvaliteti dvignilo, zlasti po 
prizadevanjih Mladinskega 
pevskega festivala v Celju. 
Vendar so vrzeli še velike: na 
marsikateri osnovni šoli ni 
zbora ali pa je tako slab, da 
bi ga skoro lahko pogrešali. 
O razlogih in pogojih dela 
smo že mnogo povedali, v 
glavnem pa jih lahko strne
mo v tri faktorje: strokovni 
vodja - zborovodja, ravnatelj 
šole in zbornica. Vemo, da je 
glasbenih pedagogov vse 
premalo, da bi zapolnili 
ogromne vrzeli na šolah, ve
mo pa tudi, da marsikje ovi
ra rast mladinskega petja 
ravnatelj brez razumevanja 
ali pa zbornica. Osnovna šola 
1. celjske čete v Celju je med 
redkimi, kjer so združeni vsi 
pogoji dela z mladinskim 
zborom rekel bi skoro ideal
no. Dober strokovnjak je tu, 
ravnatelj ima izredno dober 
odnos do pevske kulture, pa 
tudi zbornica živi s svojimi 
učenci - pevčki. Kar tri zbo
re imajo, kar je še posebna 
redkost: otroški zbor iz prvih 
dveh razredov, drugi otroški 
zbor iz učenev 3. in 4. razreda 
in troglasni mladinski zbor. 
Vsak od njih šteje po 40 do 
60 pevcev, skupno bi menda 
lahko našteli okrog 140 mla
dih pevcev. 

V počastitev mendarodne-
ga leta otroka so priredili v 
sredo, 12. decembra koncert 
v Narodnem domu v Celju. 
Zamisel je vsega spoštova
nja vredna, težje je z muzi-
kalno-tehnično platjo, saj 
smo šele na začetku dela, 
programi se šele izdelujejo 
ter se pretežno v drugi polo-. 
vici šolskega leta izpilijo in 
oblikujejo v umetniško vre
dnoto. Zategadelj je koncert 
mladinskega zbora v tem let
nem času prava redkost. 
Kljub temu so pripravili zbo
rovodje in pevci številnim 
poslušalcem lep večer, poln 
plemenite muzike. 

Prvi je nastopil najmlajši 
otroški zbor, ki ga vodi rav
natelj šole Pavel Bukovac. 
Zapel je tri pesmice s sprem
ljavo harmonike dostojno, 
precej enotno in ne kričavo. 
S sistematičnim študijem se 
bo mogel ob koncu leta 
predstaviti kot solidna celo
ta, ki je najboljša priprava za 
vstop v troglasni mladinski 
zbor. 

Drugi otroški zbor vodi 
Dragica Zvar. Zapel je 4 pe

smi s klavirsko spremljavo, 
ki jo je odlično izvedel Hin
ko Haas. Zbor šteje okrog 40 
pevcev, ki imajo že kar izdat
ne glasove ter bi mogli že ko
ristno sodelovati v večjem 
zboru. Pojo lahno, v primer
nem tempu, ne škodilo bi 
več dinamike in bolj izraziti 
zaključki pesmi. 

Težo celovečernega pro
grama je nosil 60 članski 
mladinski zbor, ki ga prav 
tako vodi Dragica Zvar. To je 
reprezentativen zbor, ki je 
prejel na letošnjem Mladin
skem festivalu zlato plaketo. 
Zapel je 6 umetnih in 4 naro
dne pesmi, oh koncu je do
dal še dve. Zbor zveni dcbro, 
lepo in polno; da bi bilo ize
načenje boljše, bi veljalo po-

jačati srednji (drugi) glas. 
Najboljši je prvi glas s čisti
mi višinami in s plemenitim 
zvokom. Tudi tretji glas je 
precej izdaten, mestoma bi 
mogel biti bolj izrazit. Med 
najbolj uspele izvedbe bi na
vedel Gregorčevo »Škorci 
gredo v goste« v živem tem
pu, z dobrimi akcenti in di
namično pestro. Kodalyjeva 
»Fancy dal« (ki bi nujno ra
bila razlago) je prav tako do
bro izdelana, le škoda, da so 
bili nekateri akordi preostri 
ter se je lepota kompozicije 
malo podrla. Lebičeva »Po
mlad - Poletje« je sodobna 
stvaritev, opremljena s šumi, 
vzkliki in drugimi zvoki, ki 
učinkujejo mestoma ab
straktno; izgleda, da se je 

Zvarova močno približala 
skladateljevi zamisli, zlasti 
še, če upoštevamo, da je in-
tonacija med različnimi šu
mi vse prej kot lahka. 

Štiri priredbe narodnih so 
bile okusno izvedene, s pri
mernimi povdarki in z dokaj 
jasno izgovorjavo. Tu in tam 
bi si želeli več dinamične 
raznolikosti in več domisel
nosti v interpretaciji, npr. ob 
zaključkih pesmi. Dejstvo je, 
da smo šele na začetku dela 
in da se bo tekom mesecev 
še mariskaj izdelalo, izpililo 
in oblikovalo, da bodo sklad
be plastično zasnovante, da 
bo zborovski zvok še bolj ho
mogen in plemenit itd. 
Končno je omembe vredno, 
da je zbor ujel skope intona-
cijske tone, zadane na klavir
ju, popolnoma sigurno. Ta 
trenutek je pomebno, da 
zbor živi (poleg dveh otro
ških), da dela redno in siste
matično ter ima vse pogoje, 
da potrdi svojo »zlato« kvali
teto doma v Celju ali kjerkoli 
kot reprezentant naše pev
ske kulture. EGON KUNEJ 

MED POLICAMI 
ŠENTJURSKE KNJIŽNICE 

Občinska knjižnica v Šentjurju ima na voljo 10.120 
knjig, ki jih izposoja bralcem. Zavoljo precej bogatega 
knjižnega fonda pa postajajo police knjižnice vse bolj 
tesne in prenapolnjene, še posebno zato, ker se v knjiž
nici trudijo, da bi nabavili čim več dobrih novih knjig. 

Zavoljo prostorske stiske in tudi zaradi precejšnje od
daljenosti knjižnice iz samega Šentjurja, je misel na 
nove prostore še kako na mestu. S pridobitvijo novih 
prostorov bi knjižnica postala bolj dostopna za mnoge 
občane, zlasti starejše, ki zdaj težko zmagujejo breg 
pred to ustanovo. 

Knjižnica v Šentjurju ima oddelek za otroke in odra
sle, izpopolnjujejo pa tudi marksistični oddelek. 

Vzpodbudno je tudi to, da ima matična knjižnica tudi 
izposojevalnici, in sicer v Modi in Tolu, kjer izposojajo 
knjige enkrat tedensko. V krajevni skupnosti Loka pri 
Zusmu in Ponikvi pa teče izposoje vanje knjig preko 
tamkajšnjih šolskih knjižnic. 

M. P. 

KLAVIRSKI 
KONCERT 
HINKA HAASA 

V petek, 14. decembra, 
je imel mladi pianist Hin
ko Haas, koncert v Naro
dnem domu. Bodisi nje
gova priljubljenost, bodi
si radovednost ali številni 
znanci, dvorana je bila 
skoro polno zasedena, ko 
je mladi pianist skromno 
stopil na oder. Program je 
bil originalen in tehten: 

Bachova »Toccata in fuga 
v G duru«, Brahmsove 
»Variacije na Handlovo 
temo«, »Makedonski ple
si« Alojza Srebotnjaka in 
»Sonata št. 2. op. 14« Ser-
geja Prokofjeva. Torej, 
štiri velike skladbe iz zelo 
različnih obdobij, a vse 
karakteristične so tvorile 
zaokroženo celoto. 

S svojim recitalom v 
Celju je Hinko Haas do
kazal, da je zrel umetnik, 
skratka umetnik, na kate
rega so lahko ponosni 
njegovi učitelji in vsi Ce
ljani. 

Več o koncertu in pia
nistu v prihodnji številki 
(op. uredništva). 

EGON KUNEJ 

DELAVSKA UNIVERZA CELJE 

20-LETNI UTRIP 
Poudarek političnemu izobraževanju 

Te dni praznuje celjska 
Delavska univerza 20. let 
uspešnega in razvejanega 
dela. Ustanovljena leta 1959 
kot »okrajna delavska uni
verza«, je preživela ne malo 
organizacijskih in drugač
nih sprememb, vseskozi pa 
ostala na barikadah uspo
sabljanja in izobraževanja 
odraslih na celjskem, pa tu
di širšem območju. 

Kot vzgojnoizobraževalna 
institucija posebnega druž
benega interesa, je zlasti na 
družbenopolitičnem izobra
ževalnem področju, seveda 
ob razumljivem in dosti zgle
dnem spodbujanju in sode
lovanju družbenopolitičnih 
organizacij, zaorala brazde 
mnogih izvirnih »pionir
skih« dejavnosti. Sem na 
vsak način sodi prva delagat-
ska šola v Sloveniji, morda 
celo v Jugoslaviji! Tudi v bo
doče je pri programski 
usmeritvi tovrstnemu izo
braževanju in usposabljanju 
dan poseben poudarek. Po
trebno pa bo delo bolj uskla
jevati in zanj ustvariti tudi 
trdnejšo materialno podlago. 
Najbrž je delavska univerza 
tudi primerna za nosilca to
vrstnega izobraževanja v 
družbenopolitični skupno
sti, pri čemer bi kazalo mno
ge njene šolske izobraževal
ne oblike še bolj podružbiti. 

Močan poudarek prihod
nje usmeritve je na izobraže
vanju prebivalstva za naloge 
na področju ljudske obram
be in družbene samozaščite. 
Pri tem bi bili primernejši 
dolgoročnejši načrti in pove
zave. 

Več usklajenosti načrtuje
jo v celjski delavski univerzi 
tudi pri izobraževanju za po
klice, razne stroke in dejav
nosti. Dosedanji individual
ni interes se bo moral uma
kniti družbenemu interesu, 
saj si ne moremo predstav
ljati, da bi kdo drug, razen 
dobrih strokovno in družbe
no podkovanih kadrov, lah
ko usmerjal naš bodoči druž
beni razvoj. 

Vemo, da s kadrovsko, 
izobrazbeno ravnijo zapo
slenih nismo zadovoljni, za
to bo osnovno izobraževa
nje odraslih moralo ob 
spodbudi političnih sil, zla
sti sindikatov, doživeti pre
porod. Vsekakor pa si de
lavci Delavske univerze Ce
lje želijo več pobud in pred
logov za razne izobraževal
ne oblike iz temeljnih orga
nizacij združenega dela. Ob 
njih ne bodo le »sami pre
mišljevali«, kakšne vrste 
izobraževanja naj jim kot 
»nujne« ponudijo. 

J^TJA U M N X K ' 

KOŠINCEKAR 
Koš in cekar na sliki sta 

značilna izdelka pletarjev v 
zgornji Dravinjski dolini. Ti 
izdelki so za kmete na po
bočju Pohorja zelo pomemb
ni, saj koš in cekar potrebu
jejo pri svojem vsakodnev
nem delu. 

Pletarstvo je zimsko opra
vilo, saj v tem času nimajo 
toliko dela zunaj hiše in jim 
ostane več časa za pletenje, 
popravljanje orodja ter dru
ga popravila. Kmetje si do
stikrat pletejo koše in cekar-
je sami, če pa te vrste doma
če dejavnosti niso vešči, si 
koše kupijo. Slabše situirani 
kmetje pletejo tudi za proda
jo. V zgornji Dravinjski doli
ni so navadno delali koše ra
zličnih velikosti, od takih, ki 
so držali 1 škaf do takih, ki 
so držali 4 škafe. Cekarji drže 
1/2 škafa. 

Material za izdelavo koša 
ali cekra je lahko različen. 

Uporabljajo srabot, vrbo, 
smrekove in leskove vitre. 

Dno je iz bukove, javorove 
ali jesenove deske. Pokonč
ne palice so smrekove. Naj
prej si za pletenje pripravijo 
vitre, ki jih narede iz leskove 
palice (ročno ali z obličem). 

Bukovo desko, ki bo služila 
za dno, izžagajo v obliki dna 
in navrtajo luknje, ki so za 
različne vrste pletenja različ
no narazen. V te luknje zabi-
jejo smrekove palice ali pa 
trske, ki so 2 do 3 cm široke 
in 1 do 3 mm debele. Na za
četku pletejo tako, da koš ši
rijo, od sredine naprej pa ga 
ožijo. Ko je koš spleten, zabi-
jejo na vsako stran palice po 
eno trsko, ki so jih prej na-
klali iz lepo raščene smreko-
vine. Trske so spodaj zašilje
ne. Na vrhu koša na notranji 
strani vpletejo obroč, da je 
koš bolj trden. Oprte so nare
jene iz veje črne jelše - raki-
te, ki jo navijejo, ko so ji olu
pili lubje. 

Koše iz vrhovih vej in sra-
bota pletejo podobno kot ko
še narejene iz viter, le da so 
palice namesto 4 cm do 5 cm 
narazen. Zaključek je pri 
vseh koših enak. 

Cekre delajo podobno kot 
koše. Razlika je v tem, da je» 
dno cekra podolgovato in v 
to dno najprej zabijejo 
»locn« - ročaj. Ko je ročaj 
zabit, zabijejo tudi pokončne 
palice, ki so ogrodje košare. 
Naprej pletejo podobno kot 
pletejo koš. Rob košare je 
utrjen tako, da k eni palčki 
vtaknejo jelševo vejico, jo za
vijejo in vtaknejo k drugi pa
lici ter tako okrog in okrog 
košare do konca. To sta sa
mo dva zanimiva pletarska 
izdelka, ki jih še zasledimo 
pri nas na podeželju, saj jih 
kmetje še uporabljajo za de
lo v hlevu in drugod. Pletar
stvo kot domača dejavnost 
vedno bolj izginja, saj je lju
di, ki bi znali plesti, vedno 
manj. Zato si danes pomaga
jo kmetje tako, da kupujejo 
košare na sejmih kjer proda
jajo te izdelke pletarji iz dru
gih krajev, delno pa te poso
de zamenjujejo tudi izdelki 
iz drugih materialov. 

. VLADmiR SUBAR , 

MED ODROM IN EKRANOM 
NEKAJ MISLI O ZDRUŽEVANJU DELA IN SREDSTEV MED SLOVENSKIMI 
GLEDALIŠČI, RTV IN FILMOM 

Zato tovrstna »gospo
darnost« nima nikakršne 
pozitivne zveze z ustrez
no, ali celo racionalno or
ganizacijo umetniške 
produkcije, o kateri bi pri 
nas morali šele začeti ra
zmišljati in to zagotovo 
bolj strastno, kot doslej. 
Poseben paradoks orga
nizacije dela in izvedbe je 
ta, da kjerkoli že nastopa 
igralec v zasedbi, nastopa 
zraven njega vsaj tretjina 
ljudi z iskreno mislijo, da 
bi bilo vse to ceneje, če 
tega sploh ne bi bilo. Med 
Izvedbo in Pripravo zma
ga vselej Računovodstvo; 
in z njim edina logika, ki 
jo vsi dobro razumemo: 
koliko kaj stane! In edina 
hermeneutika, ki jo zares, 
vsakodnevno, strastno in 
zavzeto razvijamo: tolma
čenje računovodskih po
datkov. Kakšne možnosti 
eKonomske cenzure! 
Kakšne nevarnosti, če ti 

računovodje niso pro-
svetljeni! Kakšna smola, 
če so veliki strokovnjaki 
akulturni... Izvedeno do 
skrajnosti: neposneta te-
ve drama je najcenejša, 
najmanj nas stane film, ki 
ga zatremo že v fazi si
nopsisa, in enako velja, 
da nas ukinjeno gledali
šče ne stane nič! 

Na prvi pogled, neznan
sko in za povrh še krivič
no pretiravanje, v resnici 
pa, ker nihče ne pljuva 
rad v lastno skledo, -
preoblečena misel neka
terih ljudi pri filmu, ki so 
iskreno prepričani, da 
slovenski teatri tako ali 
tako dobivajo preveč de
narja (lahko bi ga namreč 
porabili za kak film več!); 
nekateri na teve so pre
pričani, da bi lahko šele s 
to tehniko kolikor toliko 
opremili studie in potem 
- mimogrede - delali 
BOLJŠE filme, medtem, 

ko so pri teatru, spet ne
kateri drugi iskreno pre
pričani, da samo oni šte
jejo drobiž, medtem ko 
povsod drugod, na pri
mer na RTV in filmu, pre
števajo milijone!... 

Na kratko: sleherna de
javnost je iskreno prepri
čana, da bi, če bi ne bilo 

PIŠE: 3 
IGOR LAMPRET 
druge, s tem denarjem 
lahko rešila vse svoje naj
težje probleme! 

Vsi ti izbruhi večvre-
dnostnih kompleksov so 
izbruhi skupinskolast-
ninskih AVTARKI-
ZMOV. So pa tudi posle
dica dejstva, da zgodovi
na vseh štirih medijev ni 
zgodovina metanja de
narja skozi okno. Prej 
obratno: danes komaj kaj 

bolje opremljeni, se še 
zmerom otepamo z rev
ščino; skoraj vsi, ki so za
čeli »iz nič« so še tu, še je 
živ spomin, pa tudi nekaj 
strahu, da se vse lahko še 
ponovi. 

In podobno, kot je igra
lec nekdaj moral razviti 
KOMPLEKS PRVAKA, 
da bi si lahko zagotovil 
vsaj približno spodobno 
materialno eksistenco -
podobno se zdaj obnašajo 
institucije. Iz strahu, da 
bo v bodočnosti preživel 
samo eden, prihaja do ne
prestanega prerivanja na 
nacionalni lestvici prior-
tete (po sistemu »na izpa
danje«), odkoder sledi tu
di plehko VSEBINSKO 
ravnovesje med hotenji 
in možnostmi. Odtod mi-
sel(nost) in praksa, da 
lahko ena dejavnost delu
je samo tako, če se dela 
kakor da druge ni, oziro
ma kvečjemu tako, da se 
dva združita proti tretje
mu, kar nedvomno doka
zujejo poskusi ali podpisi 
na dvostranskih sporazu
mih. 

V nekaterih krogih je 
postalo vse bolj glasno ra
zmišljanje, ki skuša pro-

blematizirati družbeno \ 
relevantnost in sedanji ' 
položaj posameznih me
dijev znotraj kulturne 
politike. Prav to približe
vanje zdaj enemu, zdaj 
drugemu, ali distancira
nje, kar je še najbolj 
splošna drža, je prav tako 
krivo, da je manjša pozor
nost naklonjena misli o 
medsebojnem povezova
nju, ali celo o nujnosti te 
povezanosti. V strahu, da 
bo prednosti skušal sle
herni (zlo)rabiti pred
vsem zase, pozabljamo, 
da vse, kar škoduje ene
mu, škoduje vsem. 

Videokrati, Filmokrati 
in Teatrokrati so prepri
čani, da različnost medi
jev implicira tudi različno 
poslanstvo v narodni po
litiki. Namreč: čimvečji je 
baje krog gledalcev, tem
bolj mora biti poetika 
produkcije ločena od 
estetike izvedbe... kot, 
da je gledalec manj sa-
moupravljalec, če sedi na 
stolu v konodvorani, v 
gledališču, ali doma pred 
televizorjem( (Iz nezna
nih vzrokov RTV noče 
prevzemati nekaterih gle
daliških iger v program). 



MLADI PIŠEJO 
Z d a j , ko smo tik pred zdajci, ko bomo že čez nekaj dni 

uredili vašo rubriko v zadnji letošnji številki Novega te
dnika, moramo reči, da ste se vsaj doslej, na naš poziv, slabo 
odzvali. Povabil i smo vas, da bi prav za novoletno številko 
Novega tednika napisali kaj več o tem, kako ste doživljali 
mednarodno leto otroka, kaj si želite za Novo leto itd., pa na 
to povabilo niste kaj prida reagirali. Skoda. No, navzlic 
temu smo prepričani, da bo vaša stran lepa tudi v prihodnji 
številki. Razen tega še ni nič zamujenega. Pišite in pošljite! 

U R E D N I Š T V O 

LAŠKO: OBISKALI 
SVA ANTONA 
CANKARJA 

v okviru šolskega literar-
no-dopisniškega krožka smo 
se domenil i , da s sošolko obi
ščeva 85-letnega Antona Can
karja. Sprejel naju je z na
smejanim obrazom. 

» K j e in kdaj se je začela va
ša življenjska po t ?« 

» S štirinajstimi leti sem se 
šel učit za sodarja. K o sem se 
izučil, se je pričela prva sve
tovna vojna. Vo jno sem sreč
no preživel, potem so me 
zmešale ženske in poročil 
sem se. D v e ženi sta mi umrli, 
zdaj imam tretjo. Prišla je 
druga svetovna vojna. N e m c i 
so se izselili. P o vojni sem se 
vrnil v L a š k o . « 

» K a j menite o življenju ne
koč in danes? 

»Mis l im, da tako dobro, kot 
je danes, še ni nikoli bilo. 
Včasih nismo imeli niti kru
ha, danes je vsega dovo l j .« 

'•Je naša družba dovolj sto
rila za starejše občane?« 

» D o v o l j ! « 
»Kakšno je vaše mnenje o 

nas mladih?« 
»Nekaj vas je prav dobrih, 

so pa tudi taki, ki so do nas, 
starejših, prav predrzni. Da 
bi bili vsi na svetu dobri, tega 
nikoli ne b o . « 

»Kaj bi želeli nam mlaj
š im?« 

»Da bi do lgo živeli in da 
vaše življenje ne bi bilo tako 
težko, kot je bilo naše. Sicer 
pa tudi moje ni bilo pretežko. 
Moram reči, da nisem bil ni
koli brez službe, čeprav je bi
lo zanjo vel ikokrat težko. V 
pogoj sem šel s 75. let i .« 

» I n še kak poseben dogo
dek iz vašega življenja?« 

»Najbol j se spominjam dni 
iz prve svetovne vojne. Bil 
sem v Galiciji. Mislil sem, da 
se od tam ne bom nikoli več 
vrnil, pa sem se le. V spomi
nu mi je tudi veselje ob kon
cu v o j n e « 

K A R M E N K N A V S in 
B I S E R K A L I P O V S E K , 

Os. šola Laško 

LESIČNO: 
LUTKOVNA 
PREDSTAVA 

v Kulturnem domu smo si 
ogledali lutkovno predstavo 
»Cesarjeva nova oblači la« , ki 
nam jo je prikazal amaterski 
gledališki igralec Cve to Se
ver iz Kranja. 

»Cesarjeva nova oblači la« 
štejemo med najbolj znane in 
zanimive Andersenove prav
ljice. Najbolj nas je zanimalo 
tkanje nevidnega blaga. Igra 
je bila živahna. V njej smo 
sodelovali tudi mi, gledalci, 
saj smo mu pomagali peti, ko 
se je pomešal med nas. 

R O M A N C A C E P I N 

CELJE: CICIBAN JE 
POSTAL PIONIR 

Bližal se je dan republike 
in sprejem cicibanov v pio
nirsko organizacijo. Obiskala 
sem prvošolčka Dejana. 

» S i že seznanjen z naloga
mi, ki j ih boš kot pionir mo
ral opravljati?« 

» N e še .« 

» A l i si že slišal, kakšno vlo
g o so imeli mnogi pionirji 
med N O B ? « 

»Da, nosili so pošto, bili so 
kurirji, skrbeli za hrano parti
zanov . . . « 

» A l i so lahko v pionirsko 
organizacijo sprejeti tisti, ki 
vedno nagajajo in se ne 
učijo?« 

»Mis l im, da ne, najprej se 
mbrajo pobo l j ša t i« 

» K a j čutiš kot bodoči pio
nir?« 

»Vese l in ponosem s e m . . . « 
»Katera je tvoja največja 

želja, ko boš nosil pionirsko 
rutico in kapico?« 

» Ž e l i m si, da bi uspešno 
končal šolo in da bi postal 
mil ičnik.« 

Medtem, ko je odgovarjal 
na vprašanja, sa mu lička rde
la, očke so se mu svetile in na 
licih mu je ležal zadovoljen 
smehljaj. 

P O L O N A Ž N U D E R L 
8. c I . os. šola 

VITANJE: POKAŽI, 
KAJ ZNAŠ 

Letošnje leto je mednaro
dno leto otroka. Zato smo v 
našem kraju organizirali pri
reditev »Pokaž i , kaj znaš«, ki 
je bila zadnjo nedeljo v no
vembru v kulturnem domu. 

Denar, ki smo ga zbrali ob 
pobiranju vstopnine, smo na

menili ureditvi otroškega 
igrišča, ki ga v Vitanju še ni
mamo. 

Nastopili so pevci , plesalci 
in godbeniki . Sodeloval i smo 
tudi učenci domače osnovne 
šole. Dvorana je bila nabito 
polna. V s e m je bila prireditev 
zelo všeč. 

B R E D A J E S E N I C N I K , 
8̂  a razred 

STRANICE: ZELENA 
STRAŽA 

Na šoli imamo Zeleno stra
žo. T o so pionirji, ki skrbe za 
urejeno okolje pri šoli ter v 
njeni bližnji okolici . Izbrali 
smo odbor Zelene straže. 
Njegovi člani bodo opozarjali 
druge pionirje, da bodo pra
vočasno opravljali razne de
lovne in očiščevalne akcije. 
Zbirali b o m o tudi odpadni 
papir, odkrivali divja smeti
šča, skrbeli za postavitev ko
šev za odpadke na avtobusni 
postaji, pri grobovih sto tal
cev in postavili b o m o opozo
rilne table tam, kjer so kupi 
smeti. O vsem v o d i m o dnev
nik. Dela bo vel iko . A l i bomo 
zmogli? S pridnim de lom 
vseh, bomo! 

N E V E N K A L A P O R Š E K , 
5. razred 

ŠTORE: NASTOP 
TROBILNEGA TRIA 

Na naši šoli je nastopil tro-
bilni trio iz Ljubljane. Igrali 
so na trobento, rog in po
zavno. 

Predstavili so nam vsa tri 
trobila. Zvede l i smo, da je po- ^ 
zavna najstarejše. . 

Sicer so nam zaigrali več | 
skladb, napisanih nalašč za '-
tak sestav. 

K o je izzvenela zadnja 
skladba, je sledil razgovor 
učencev z izvajeilci koncerta. 

Na koncu so na našo željo f 
zaigrali še več skladb in 
učenke naše šole so se j im 
zahvalile za nastop in j im 
izročile šopke cvetja, učenci ^ 

pa so njihovo zanimivo izva
janje poplačali z burnim plo
skanjem. , . ' t 

B E N J A M I N 2 I B R E T , 
9. b razred 

KONJICE: TRIM V 
DRUŽINI 

z bratom Markom vsak ve
čer igrava Tr im igrico. Pri 
njej moraš delati tudi razne 
vaje, kot počepe, skoke čez 
brisačo in druge. Včasih se 
nama pridruži še ati. 

Rada imam te vaje, ker se 
želim dobro pripraviti na 
smučarsko sezono. 

S L A V I C A J A K O P 
6. a r. I I . os. šola 

KONJIČE: RAZSTAVA V TOVARNI 
S m o v mednarodnem letu otroka. Odrasli nam posvečajo 

ve l iko pozornost. Vsi smo j im hvaležni. Pionirji na drugi 
osnovni šoli v SI. Konjicah smo se j im hoteli za vse to zahvaliti, 
zlasti de lavcem iz tovarne Konus . 

Ta tovarna ima nad našo šolo patronat. Kadar smo jih kaj 
prosili, so nam radi pomagali . Tudi tokrat so nam odstopili 
jedi lnico, da smo lahko razstavili svoje l ikovne in druge iz
delke. Razstavo so si lahko ogledali vsi delavci. Vsi so naše 
delo pohvalil i in želeli, da bi pripravih tudi v prihodnje takšno 
ali podobno prireditev. S L A V I C A J A K O P , 

6. a I I . os. šola 

RAZVOJ REVOLUCIONARNEGA DELAVSKEGA GIBANJA NA CELJSKEM OBMOČJU OD ZAČETKOV DO LETA 1941 

OPOZICIJA NA VOLITVAH 
11. DECEMBRA 1938 

PIŠE: EMIL LAJH 15 

Dejavnost komunistov na celjskem 
področju se je po I. konferenci K P S v 
Smiglovi zidanici nad Grajsko vasjo 
nadaljevala s podvojeno močjo v naro-
dnoobrambni smeri, kot smo že ome
njali, kakor tudi v iskanju stikov z 
ljudmi sirom celjskega okraja. Še po
sebej velja to za kmečko prebivalstvo. 

L e na ta način je bilo mogoče širiti in 
utrjevati ljudsko-frontno gibanje. 

Med večjimi množičnimi akcijami, 
ki jih je partija organizirala leta 1938, je 
bila prvomajska proslava, ko so sode
lovali poleg delavcev iz Zabukovice, 
Prebolda, Liboj , Žalca, Celja in od dru
god tudi kmetje. Na predvečer 1. maja 
so zagoreli kresovi po vseh večjih hri
bih Savinjske in Šaleške doline. Ob tej 
priliki so skojevci uspešno izvedli tro-
silno akcijo. 

Leta 1938 je bila pred partijsko orga
nizacijo postavljena izredno važna na
loga, sodelovati v predvolilnem boju 
za parlamentarne volitve, ki so bile na
povedane za 11. december 1938. 

Komunistična partija se je odločila 
za kandidaturo komunistov v okviru 
kmečko-delavskega gibanja. Za celj
ski okraj so se komunisti sporazumeli 
z ostalimi opozicijskimi skupinami za 
kandidatno listo s kandidatom Fedor-
jem Gradišnikom, lekarnarjem v Ce
lju, za njegovega namestnika pa so po
stavili komunista, rudarja iz Zabuko
vice Albina Vipotnika. 

Fedor Gradišnik v svojih spominih 
pravi: » V celjskem okraju smo takrat v 
najtesnejšem sodelovanju s Partijo 

pod geslom »Slovenska združena opo
zicija« zbrali vse opozicionalne skupi
ne razen socialdemokratov, za svojega 
kandidata na listi dr. Vladimirja Mač
ka. Tudi skupina Jerneja Stanteta, ki 
je leta 1935 nastopila na Jevtičevi listi, 
je tokrat popravila svojo takratno tak
tično napako in se pridružila nam. P o 
daljših posvetih z zastopniki Partije in 
ostalih skupin (krščanski socialisti, 
skupina okrog »Stare pravde«, Stante-

tova skupina, Samostojna demokrat
ska stranka, levo krilo »Soko la« in 
drugi) je bilo sklenjeno, da bom kandi
dat »Slovenske združene opozicije« za 
celjski okraj kot zastopnik ilegalne 
»Slovenske kmečke stranke«, moj na
mestnik pa Albin Vipotnik, kot za
stopnik ilegalne komunistične partije. 

Posvetovanj se je do zadnjega trenut
ka udeleževal tudi zastopoik §Q.cialde-. 

mokratov, ki pa je v zadnjem trenutku 
izjavil, da njegova stranka pri volitvah 
ne bo sodelovala z nami, ker je sklenila 
volilni dogovor z JNS! S tem je bil 
enotni nastop delavstva na volitvah v 
zadnjem trenutku razbit in onemogo
čen«. 

Kljub prepovedi nastopanja na volil
nih zborovanjih je partija tedaj zelo 
aktivno posegla v predvolilni boj in 
sicer v vseh večjih krajih Savinjske 
doline, na Kozjanskem in v samem Ce
lju. Da bi še bolj okrepili in povezali 
množično gibanje ljudske fronte, so 
takoj po volitvah organizirali zborova
nje v Celju, kjer je nekaj tisoč ljudi 
manifestiralo enotnost proti režimu. 

Čeprav je hotela policija razbiti zboro
vanje, j im to ni uspelo, saj so z vseh 
ulic prihajale množice, vzklikajoč za 
mir na svetu, proti pronacističnemu 
režimu, za pravice delavcev. Zbrali so 
se predstavniki vseh naprednih poli
tičnih skupin: komunisti, člani dru
štev kmečkih fantov in deklet, pred
stavniki Slovenske kmečke stranke in 
krščanski socialisti. Sem so prišli tudi 
vsi organizatorji shoda: Slavko Slan-
der, dr. Dušan Kraigher, Franci Hri
bar, Peter Stante, Martin Jošt in Jože 
Jurač. 

Kljub neuspehu opozicije na voli
tvah, dobila je le 46 mandatov (v Slo
veniji), JRZ pa 306, je Komunistična 
partija Slovenije bila le uspešna, saj je 
na delavsko-kmetski listf imela svoje 
kandidate, v desetih okrajih pa kandi
date drugih skupin. Partija je kljub 
prepovedi posegla v predvolilno agita
cijo in je pri volitvah glasovalo 23.500 
volivcev, ki so se s tem izrekli proti 
Stojadinovičevemu režimu Jugoslo
vanske radikalne zajednice. Da uspeh 
ni bil zadovoljivejši moramo iskati 
vzrok v dejstvu, da delavstvo na voli
tvah ni nastopilo enotno, saj so sociali
sti podprli Jugoslovansko nacionali
stično stranko. 

Albin Vipotnik, rojen 1907, ključav
ničar, član KPJ od 1935. Udeleženec 
ustanovnega kongresa KPS kot dele
gat Savinjsko-celjskega okrožja, 
izvoljen za kandidata CK KPS. 

Fedor Gradišnik, (1890-1972), lekar
nar iz Celja, član levega krila bojev
niškega gibanja. Na volitvah 1938 
kandidat opozicije za celjski okraj. 



7. TEDEN DOMAČEGA FILMA CELJE 1979 

TUDI SLOVAKI NE 
MIRUJEJO 

V času Tedna domačega 
filma se je v Celju mudil tu
di Štefan Vraštiak s slova
škega filmskega inštituta, 
kjer je vodja oddelka film
skih informacij. 

Slovaki imajo močno tra
dicijo v spremljanju po
membnih filmskih manife
stacij in jih tudi sami prireja
jo. Tako bodo imeli v Koši-
cah že 18. festival čeških in 
slovaških filmov (celovečer
nih), v Pieštanih pa bodo 
predstavili kratke filme. 

Na pomlad naslednjega le
ta bodo imeli Teden sloven
skega filma, kjer bodo pred
stavili naše boljše dosežke. 
Letos so na Slovaškem vide
li 8 jugoslovanskih filmov, 
kar ocenjujejo, da je v pri
merjavi z drugimi tujimi ki
nematografijami mnogo. Ne 
smemo tudi mimo tega, da 
slovaška kinematografija 
proizvede letno 10 celovečer
nih in okoli 120 kratkih fil
mov, kar je v primerjavi s 
Slovenijo izredno veliko. Si
cer je od 120 kratkih filmov 
okoli 70 odstotkov filmov, ki 

sodijo v filmske novice, pa 
vendar ostaja število drugih 
kratkih filmov še vedno vi
soko. Slovaki imajo tudi 
mnogo animfranih filmov, in 
to zelo dobrih, kar lahko 
spoznavamo tudi na naših 
malih ekranih. 

Štefan Vraštiak pravi, da 
na Slovaškem (sicer v CSSR) 
ni problem z denarjem, na
menjenem filmu. Toda obe
nem trdi, da je to brez dvoma 
dvorezni meč, saj takšen na
čin državnega financiranja 
filmske dejavnosti omogoča 
nekaterim avtorjem ne do
volj poglobljen pristop do 
dela, ker si pač mislijo, da 
lahko počnejo kar hočejo, saj 
denar je itak na voljo. No, 
mimogrede, po nekaterih ju
goslovanskih pa tudi sloven
skih filmih sodeč bi mislili, 
da tudi nekateri naši režiserji 
tako delajo, čeprav to še zda
leč ni res, da bi bilo pri nas 
dovolj denarja za filmsko de
javnost . . . 

Slovaška filmska proiz
vodnja zaposluje okoli 1300 
delavcev, imajo pa 1000 ki
nematografov, od tega jih je 
okoli 500 namenjenih za fil
me, ki so posneti na 16 mili
metrski trak. Letno si na Slo
vaškem ogleda filme OkoU 23 
milijonov gledalcev. 

D. MEDVED 

NOVI VSEBINSKI 
VIDIKI 

V organizaciji Tedna do
mačega filma je bil v letoš
njem letu narejen nov kako
vostni korak. Uspeli smo za
gotoviti ob pogovorih s slo
venskimi filmskimi delavci 
posebne filmske projekcije, 
namenjene tistim, ki naj bi v 
pogovorih sodelovali. Tak
šen primer je bil s slušatelji 
stalnega seminarja Človek, 
delo, kultura, ko so si ogle
dali film Moja draga Iza, za
tem pa je bil pogovor z reži
serjem Vojkom Duletičem in 
montažerjem Tonijem Ziher-
lom. Pogovor je vodil Zvon-
ko Perlič. 

V čem je dragocenost takš
nega pogovra? 

Gotovo v tem, da se na do
volj avtentičen način širi in
formacija o filmu, da se širi 
obzorja našega vedenja o 
filmski ustvarjalnosti na 
slovneskem in seveda tudi 
drugod. Čeprav je bilo prvo 
vprašanje usmerjeno v smi
selnost naslova in njegove 
povezave s filmom, ni režiser 
svojega filma zagovarjal, 
temveč je pred sogovorniki 
nizal sliko za sliko in sprožil 
vse miselne procese, ki so 
potrebni za nastajanje filma. 
Pri tem seveda ni pozabil po
novno omeniti njegovih po
gledov na film in kino (film 
je umetnost, kino je zabava), 
obenem pa je v marsičem 
razkril prenekatero uganko, 
ki je pred gledalcem. V nje
govem filmu je bila to pred

vsem montaža, nizanje film
ske zgodbe, ki ni bila nareje
na v klasičnem dramatur
škem loku, ampak je film 
predstavljal slikovne pove
zave nekega spomina, kjer 
so misli, vizije in ugotovitve, 
prisotne v nevezanem, ven
dar povsem logičnem zapo
redju. 

Režiser Vojko Duletič je v 
omenjenem pogovoru nave
zal svoje ustvarjalno delova
nje v zadnjem filmu tudi na 
svoje tri druge celovečerce: 
Na klancu. Ljubezen na odo-
ru in Med strahom in dolž
nostjo. Toda njegovo film
sko gledanje na svet se je 
očitno pokazalo že pri njego
vem scenarističnem sodelo
vanju s pokojnim Pretnar
jem, pri nastajanju Voranče-
vih Samorastnikov. Duleti-
čev zadnji film Moja draga 
Iza ga je najbolj pokazal kot 
filmarja, skrajnega esteta. 
Naj zapišem že večkrat ome
njeni dogodek s snemanja: v 
kuhinji se spopadeta brata -
partizan in belogardist, ki se 
je vrnil iz ujetništva. V roki 
drži bratovo (partizanovo) 
pištolo, da bi ga ustrelil. V 
tistem posreduje oče (Bert 
Stolar). Sinu (belogardistu -
Radko Polič) vzame pišto
lo . . . tu se je na snemanju 
zgodilo tole: Rac in Bert ni
sta hotela vrniti pištole An
dreju (Zvone Hribar). Bert je 
rekel, da bi jo kvečjemu za
lučal na mizo, ne pa dal nje

mu nazaj v dlan. Nastala je 
mučna situacija, trajala je 
približno 15 minut in režiser 
je moral odločno posredova
ti. Duletič je to naredil tako
le: »Bert, vrnil boš lepo pi
štolo Andreju, partizanu, 
kajti njemu je bila pištola 
odvzeta. Nikamor je ne boš 
metal. V roke! Tako je tudi v 
scenariju! Ce pa bi film fi
nancirala bela garda, pa zara
di mene tisto pištolo vržeš 
kamor hočeš...« 

Andrej je dobil pištolo na
zaj, v roko. 

Vse to so izvedeli sogovor
niki. Se kaj več. O tem, koli
ko film stane, kako poteka 
postopek financiranja, kako 
nastaja scenarij, skratka, in
formacija o filmu je bila do
kaj obširna. Tudi po zaslugi 
predhodnega gledanja filma. 

D. MEDVED 

^POPRAVEK ^ 
V prejšnji številki No

vega tednika se je pripeti
la neljuba napaka. Pri no
vici o nagradah revije 
Stop in Novega tednika je 
bilo napačno zapisano, da 
je Janez Starina dobil na
grado za debut v filmu 
Boštjana Hladnika Ubij 
me nežno. Pravilno je, da 
je Janez Starina dobil 
svojo nagrado za filmski 
debut za vlogo kaplana v 
filmu Krč. ^ 

OBČINSTVO, KOT 
GA ŽELIMO 

Na letošnjem Tednu do
mačega filma smo videli tudi 
film Vojka Duletiča Moja 
draga Iza. Avtor je skupaj s 
sodelavci pri filmu obiskal 
Celje in se predstavil občin
stvu po projekciji filma. 
Obenem pa se je odzval tudi 
našemu povabilu in nam dal 
svojo izjavo ob letošnjem 
sedmem Tednu domačega 
filma. 

»Znova bi rad poudaril, da 
je bila zame projekcija filma 
Moja draga Iza na celjskem 
tednu veliko bolj odgovorna 
kot naprimer projekcija v 
Puli. Nenadoma sem se na
mreč znašel pred avditori
jem, kateremu sem pravza
prav najbolj zavezan: to je 

slovenski avditorij. In zave
dal sem se, da je to občinstvo 
filmsko še kako izobraženo, 
da razpoznava dobre filme, 
da je sposobno še kakšnih 
primerjav. Zato mi ni bilo 
vseeno, kako to občinstvo 
sprejema moj film. No, gle
dalci so ga sprejeli res dobro 
in zato je bilo moje zado
voljstvo še toliko večje. 

Ce lahko rečem nekaj be
sed o Tednu domačega filma 
kot manifestaciji, moram 
najprej povedati svoje vtise. 
Namreč, v Celju sem ponov
no po štirih letih in opazil 
sem, da je manifestacija pre
rasla začetne okvire, da je 
postala zaresna, profesional
na. Tudi odnos mesta in obi-„ 

skovalcev do filmskih 
ustvarjalcev je takšen, kot ga 
je le želeti. Teden domačega 
filma pa ne bi smeli razumeti 
zgolj kot nekakšen pregled 
letne filmske proizvodnje v 
Sloveniji. Predvsem je to 
pregled, kaj smo storili v 
filmski umetnosti, kje stoji
mo in kam bi morali iti, da 
ne bi v prihodnje zgubljali 
kontakta s filmom kot umet
nostjo. 

Ko me vprašujete, če bom 
tudi v bodoče tako dolgo ab-
stiniral na Tednu domačega 
filma bi rad povedal še tole. 

Sedaj je od mojega predzad
njega filma, to je Med stra
hom in dolžnostjo in filmom 
Moja draga Iza, preteklo na
tanko štiri leta. Iz vsega srca 
želim, da v prihodnje ne bi 
bilo več tako. Imam nekaj 
filmskih projektov v svoji 
glavi. Tako sem želel napra
viti film o Desetem bratu, ali 
Kralju na Betajnovi, ali Ro-
kovnjačih. Pa so mi vse tri 
projekte zavrnili, češ, da slo
venski film ne rabi Desetih 
bratov! No, to pa je že druga 
plat dela na filmu, o kateri ne 
bi rad govoril. Upam pa, da 
bom v Celje še prišel.« 

DS 

KAJ PA DRUGE PRIREDITVE? 
Vsako leto se nam pri organizaciji Tedna domačega filma 

dogaja eno in isto: najrazličnejši telefoni zvonijo in najrazlič
nejši glasovi onstran žice tarnajo za vstopnice, ki bi jim 
omogočale ogled filmske predstave na premierni večer, ko 
se gledalcem predstavijo tudi filmski delavci. 

Nikoli pa se še ni zgodilo, da bi kdo vprašal: ali je še kaj 
prostora zame na otvoritvi te in te razstave, je še kakšen stol 
prazen zame na tem in tem pogovoru ali posvetu... Na 
razstavah navadno srečujemo avtorje, njihove najožje prija
telje, nekaj zanesenjakov, ki so na vseh razstavah tega sveta 
in nekaj takih, ki morajo biti po službeni dolžnosti prisotni. 

Tudi letos je bilo tako. 



VASA STRAN 

TITOVA 
ŠTIPENDIJA 

Dijakinja Damjana Jurko-
šek, ki obiskuje četrti letnik 
poklicne kmetijske šole v 
Mariboru, je prejela, zaradi 
svojega marljivega učenja, 
na tem zavodu Titovo štipen
dijo. 

K temu izrednemu učne
mu priznanju, izražamo 
Damjani in rnenim staršem 
iz Velikega Sirja pri Zida
nem mostu, dolgoletnim na
ročnikom Novega tednika, 
iskrene čestitke z željo po 
nadaljnjem uspehu v šoli. 

STANKO SKOCIR 

UREDNIŠTVO: Tudi naša 

NAŠ POZDRAV! 
Ob otvoritvi novega doma 

oskrbovancev na Grmovju v 
Veliki Pirešici, so otroci os
novnih šol Galicija, Velika 
Pirešica in Petrovče imeli 
prisrčen kulturni program. S 
pevskimi točkami so se zla
sti izkazali pionirji šole Gali
cija, z instrumentalno glasbo 
pa petrovški otroci. Pionirja 
podružnične šole Velika Pi
rešica, Marjan in Margareta, 
pa sta posrečeno recitirala 
pesem »Moj domači kraj«, ki 
jo je za to priložnost napisal 
Slavko Jazbec: 

V našem kraju 
je kot v gaju, 
hiše rastejo povsod, 
ceste so pa kot neveste, 
asfaltna je že vsaka pot. 

Mnogo so objekti vredni, 
ki smo jih zgradili že, 
saj ljudje smo tu napredni, 
vsak želi najboljše vse. 

Že pred leti 
smo poleti 
vodovod speljali si, 
težko je bilo začeti, 
zdaj smo zadovoljni vsi. 

Da se lažje bi učili, 
da bi znanje gladko šlo, 
šoli obe smo obnovili, 
danes nam je vsem lepo. 

Naj povem vam po resnici: 
lepo je tu v Pirešici, 
lepo tu, kjer je Pemovo, 
kjer je vedno kaj na novo. 

Letos dom oskrbovancev, 
kot da zrasel je iz tal, 
zatočišče varovancev -
naj bi sreča jim postal! 

Naj bi se lepo imeli, 
naj bi v miru tu živeli, 
naj jim bo lepo in prav, 
to za njih je naš pozdrav! 

UREDNIŠTVO: Zares lep 
pozdrav. Da bi ga čutili vsi, 
ki jih bo pot pripeljala v 
dom oskrbovancev. 

PRISILJENA 
VOŽNJA 

čeprav se ne rad oglašam 
in kritiziram osebje avtobu
sov celjskega Izletnika, ne 
morem mimo dogodka, ki se 
mi je pripetil v soboto, 8. de
cembra letos na avtobusu, ki 
vozi na progi Hrastnik-Ce-
Ije. 

Ta dan sem v Laškem sto
pil na avtobuo ob približno 
14.40 uri in plačal karto do 
Debrega, to je do druge po
staje proti Celju. Ko smo se 
pripeljali do postaje, avtobus 
ni ustavil. Zato sem dejal: 
»Ustavite, ker izstopim!« Av
tobus je ustavil, vrata so se 
odprla, šofer pa mi je v suro
vem tonu dejal: »Zakaj tega 
ne poveste takoj?« 

Med izstopanjem sem šo
ferju dejal, naj se ne dere na
me, ker ima sprevodnika, ki 
bi ga moral opozoriti, če pot
niki izstopajo. 

V tistem trenutku so se 
vrata zaloputnila in komaj 
sem odmaknil roko in nogo, 

da me ni stisnilo med vrata, 
nato pa je bahavo pritisnil na 
plin in me odpeljal v Celje. 
Šoferja sem opozoril in mu 
omenil, da bom o tem deja
nju obvestil njihovega gene
ralnega direktorja Perca, na 
kar se mi je široko nasme
hnil in vozil naprej. Ker sem 
v svoji nadaljnji prisiljeni 
vožnji sedel na prvem sede
žu pri vratih, si je šofer med 
vožnjo dajal duška na račun 
moje nemoči z besedami: 
»Saj boste povedali direktor
ju,« in se smehljal. 

V Celju sem se napotil na 
avtobusno postajo, kjer sem 
vse povedal službujočemu 
prometniku. Ta mi je prijaz
no svetoval, naj dam pisme
no pritožbo, on pa bo šoferju 
povedal, da se tako s potniki 
ne ravna. Ker se mi je zelo 
mudilo domov, sem vzel tak
si. Denar upam, da mi bo 
Izletnik vrnil in tudi prisilje
no prebit prosti čas na njiho
vem avtobusu, proti moji Vo
lji, saj ne bi rad, da bi se med 
povratkom moral peljati mi
mo doma nazaj v Hrastnik. 

Danes, ko to pišem, je po
nedeljek, 10. decembra ob 
desetih dopoldne. Na avto
busni postaji še. nisem uspel 
dobiti registerske številke 
avtobusa, kljub večkratnim 
telefonskim pozivom, ker 
pravijo, da ne vedo. V koli
kor nočejo povedati, je to nji
hov problem. Spomnim pa 
se, da je začetna številka 
CE 450... 

Pa še to v vednost šoferju. 
Obvestil bom pismeno tov. 
Parca in da ne bo izsmejaval 
samo njega, bom obvestil tu
di Izletnikovo delavsko kon
trolo. 

TONE OBROVNIK, 
Debro 32, Laško 

UREDNIŠTVO: Če je ta
ko, kot ste zapisali, dogodek 
ne potrebuje komentarja. 
Zaradi registerske številke 
avtobusa si ne belite glave, 
saj pri Izletniku dobro ve
do, kateri avtobus je vozil 
tisti dan in tisti čas na rela
ciji, ki jo omenjate. 

Ker je dogodek dobil jav
no obeležje, prosimo Izlet
nikov TOZD Potniški pro
met, da nam sporoči, kako 
je tekel nadaljnji postopek. 
Že v naprej hvala za sodelo
vanje. 

MORDA SE ŠE KDO SPOMINJA? 
»Bilo je poleti 1935. leta. Natančnejšega datuma se ne spominjam več. Vem le to, da je 

Svoboda iz Celja organizirala izlet na Boč. Udeleženci, predvsem člani Svobode in napre
dnega dela Sokola, so se pripeljali iz Celja z vlakom do Podplata in jo nato peš mahnili proti 
Boču. Tej koloni se je pridružila tudi sokolska godba iz Šmarja pri Jelšah, ki jo je vodil 
Ladislav Ciglenečki. Prav on je napravil tudi tole fotografijo. 

Na Boču smo imeli zborovanje, bilo je nekaj govornikov, peli smo delavske pesmi... 
Vidite, takšni so spomini. Morda pa bo objava te fotografije spomnila koga izmed udeležen
cev tega izleta na dogodek, morda si bo zaželel za spomin tudi tale posnetek. Naj se zglasi. 
»Tako je pripovedoval Ivan Veber iz Šentjurja, Razgled 4, ko se je oni dan zglasil v 
uredništvu in nam pustil za objavo tole fotografijo. 

Da, morda pa bo kdo še bolj podrobno opisal dogodek v 1935. letu. 

VRH NAD LAŠKIM: 
DRAGO CEPUŠ 60 LET 

Pred dnevi je proslavljal šestdeseti živ
ljenjski jubilej Drago Cepuš z Vrha. Pot ga 
je kot učitelja pripeljala na našo šolo. Tu 
poučuje na osnovni šoli, zraven tega pa dela 
v vseh organizacijah. Po njegovi zaslugi se 
vijuga tudi nova cesta Lahomno-Vrh. 

Konjiček mu je petje, prav tako sprehodi 
v naravo. Ni mu težko prehoditi kar dolgo 
pot z Vrha v Laško, kamor mnogokrat zaide 
na pevske vaje ali razne sestanke. 

Je predsednik Krajevne organizacije Rde
čega križa na Vrhu. Zato mu tudi vsi člani te 
organizacije, čeprav malo pozno, pa vendar 
iskreno čestitajo za življenjski jubilej in želi
jo, da bi se čil in zdrav še večkrat povzpel na 
kakšno goro, kamor tako rad zahaja. 

ANICA GRADIŠNIK 

ČESTITKE GRIŠKIM 
JUBILANTOM 

Na Homu je bila pred dnevi prisrčna slo
vesnost ob 60-letnici Karla Površnika-Živ-
ka, Franca Kovača ter SOJetnici dr. Vere 
Petkovič. 

Karel Podvršnik je znani družbenopolitič
ni delavec, dolgoletni odbornik v skupščini 
občine Žalec, nosilec najvišjega občinskega 
priznanja in mnogih državnih odlikovanj 
ter priznanj. Med vojno je bil eden izmed 
organizatorjev narodnoosvobodilnega giba
nja na območju Galicije, po vojni pa je delo
val na različnih področjih življenja. Pred
vsem je znano njegovo prizadevno delo na 
področju komunale. Kot dolgoletni predse
dnik KS Griže je oral ledino na področju 
krajevne samouprave. 

Franc Kovač deluje predvsem na področ
ju kulture in planinstva. 45 let je že član 
godbe na pihala iz Liboj in jo tudi uspešno 
vodi. Je med ustanovitelji planinskega 

društva v Zabukovici ter prav tako nosilec 
številnih odlikovanj in priznanj. 

Verica Petkovič je tipična ljudska zdrav
nica. Nihče ne more prezreti njenega 15-
letnega dela v Libojah. Čeprav je prišla iz 
bratske Srbije, se je kmalu vživela v novo 
okolje in vzljulaila slovenske gore. Prehodi
la je nešteto planinskih transverzal po vsej 
domovini. 

Vsem trem jubilantom so čestitali pred
stavniki krajevne skupnosti ter občinskih 
družbenopolitičnih organizacij ter mnogi 
planinci. 

FRANCI J E Z O V N I K 

ŽIVAHNO V VITANJU 
v našem kulturnem domu, ki je dolgo 

sameval prazen in zapuščen, so se zadnji čas 
zvrstile kar tri nadvse uspele prireditve. 
Najprej so se ob koncu novembra predstavi
li domačini s »Pokaži kaj znaš«. Prireditev 
je daleč presegla pričakovanja. Najburnejši 
aplavz sta požela muzikanta Jože Pušnik s 
harmoniko in Ivan Hrovat s klarinetom ter 
pevki, mati in hči Pogorevc. Nastop je doka
zal, koliko skritih talentov je med našimi 
ljudmi, ki morda nikoli ne bodo odkriti. 

Že naslednjo nedeljo, 2. decembra, je 
RTV Ljubljana izvedla v našem kraju od
dajo »Koncert iz naših krajev«, v nedeljo, 9. 
decembra pa je nastopil ansambel Lojzeta 
Slaka. 

Nabito polna dvorana, zlasti pri prvih 
dveh prireditvah, kaže, da so naši ljudje po 
dolgotrajni kulturni suši naravnost lačni in 
žejni takih in podobnih prireditev. Zelo pe
reče je zaenkrat ogrevanje dvorane, zaradi 
česar je prav v zimskih mesecih, ko je naj
več časa, skoraj popolnoma onemogočena 
vsa kulturna dejavnost. Zelja domačinov je, 
da se kulturni dom, ki je bil zgrajen s pri
spevki in sodelovanjem vseh ljudi, temeljito 
uredi. Le tako bo domača kulturna dejav
nost bolj zaživela. 

FRANC MOHORIČ 

OBJAVLJAJTE 
VSE SMRTNE 
PRIMERE! 

Zelo smo veseli, da ste od
prli v vašem cenjenem listu 
rubriko o smrtnih slučajih, 
vendar smo ugotovili, da so 
tu smrtni slučaji samo iz bol
nišnice, ne pa tudi oni, ki 
umrejo doma. Za nas stare 
bivše Celjane, ki se večkrat 
zberemo v Ljubljani, tudi iz 
okoliških krajev, nam je veli
ko na tem, da bi objavljali 
vse smrtne primere, ker so 
med temi tudi naši bivši pri
jatelji in znanci. 

Zato prosimo, ustrezite 
nam in objavljajte smrtne 
slučaje tudi one, ki umrejo 
na domu. 

NOVAK 

UREDNIŠTVO: Na vsak na
čin bomo proučili vaš pred
log in ga posredovali matič
nim službam, ki nam podat
ke o umrlih tudi posredu
jejo. 

ZDRAVSTVENI 
DOM ŽALEC 
ODGOVARJA 

Odgovarjamo na vprašanje 
glede dežurne službe v 
Zdravstvenem domu Žalec, 
ki je bilo zastavljeno pod to 
rubriko dne 6. decembra le
tos: 

Z ozirom na adaptacij ska 
dela v Zdravstvenem domu 
je bila po planu dežurna 
služba preseljena v novi 
trakt. Vzporedno s tem se je 
opravljala tudi premontaža 
telefonov, UKW. Zvonec za 
dežurno službo je bil monti
ran v prostoru informacij, 
kjer se je ugotovilo, da je 
slušnost zelo slaba. Zaradi 
zakasnitve naročila premon-
taže, je prišlo do neljubega 
slučaja. 

Prosimo, da zato sprejme
te zadevo z razumevanjem. 

DIREKTOR TOZD 
(Podpis nečitljiv) 

UREDNIŠTVO: Hvala za 
odgovor. Moramo pa reči, 
da ni zadovoljiv, kajti tudi 
pogoji za dežurno službo 
morajo biti takšni, da pa
cienti lahko brez zadržkov 
pridejo do zdravnika. 

POROKE 

CELJE 

Poročilo se je 6 parov. 

SLOVENSKE KONJICE 

JEVŠENAK VLADO iz 
Starih Slemen in PLEŠNIK 
MARIJA iz Sojeka. 

ŠMARJE PRI JELŠAH 

Poročili so se 3 pari. 

ŽALEC 

GOSTEČNIK JOŽEF iz Šo
štanja in SOŠTER HEMA iz 
Liboj, VRHOVŠEK MAR
JAN iz Braslovč in LOR-
GAR ZVEZDANA iz Bra
slovč, DOLAR MARTIN iz 
Stopnika in PIKELJ MAJ
DA iz Tešovega. 

ROJSTVA 

CELJE 

Rojenih je bilo 32 dečkov 
in 22 deklic. 

SLOVENSKE KONJICE 

Rodili so se 3 dečki in 3 
deklice. 

ŠMARJE PRI JELŠAH 

Rojstev ni bilo. ' 

ŽALEC 

Rojstev ni bilo. 

SMRTI 

CELJE 

POTOČNIK FRANC, 81, 
Paka, SADNIK JOŽEFA, 75, 
Žalec, SOTLAR ANGELA, 
70, Radeče, KARNIČNIK 
IVAN, 53, Vransko, STRA-
ŠEK TEREZIJA, 77, Sp. Go-
bernik, GRABNAR IVAN, 
72, Dolenja vas pri Preboldu, 
GRMŠEK MARIJA, 54, Se
novo, HLEB IVAN, 47, Vele
nje, STEPISNIK ŠTEFKA, 

t 67, Novo Celje, KOLEDNIK 
ANTON, 57, Rogaška Slati
na, STILIN GRGA, 75, Celje. 

SLOVENSKE KONJICE 

LAVBIČ VINKO, 23, St. 
Slernene, JAKOB FRANC, 
69, Vitanje, VERDNIK SIL
VESTER, 60, Sp. Zreče, 
ILJAŠ IVAN, 53, Loče, 
STRAMŠAK KATARINA, 
71, Loče, KOROŠEC AN
TON, 66, Stranice. 

ŠMARJE PRI JELŠAH 

ČOKL EMA, 88, Jerčin, 
HERCELJ MIHAEL, 46, 
Križan vrh, HOSTNIK 
FRANC, 73, Polje ob Sotli, 
LAKNER ALOJZIJ, 72, 
Gornja vas, KRIŽANEC AN
TON, 59, Spodnje Sečovo. 

ŽALEC 

GERMADNIK BARBA
RA, 80, Matke, PLANIN
ŠEK MILAN, 45, Petrovče, 
VEBER VLADIMIR, 49, Ža
lec, NAHTIGAL JANEZ, 43, 
Vrbje. 
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Na desnem bregu Savinje, onstran železniške proge nastaja novo stanovanjsko naselje 
»Debro*. 

^EBNA IZKAZNICA« K$ 
LAŠKO 

- Laško je leta 1977 praznovalo 750-letnico trških in 
50-letnico mestnih pravic, zato o zgodovini mesteca 
pod strmim Humom ne bi več izgubljali prostora. 

- Na 25 kvadratnih kilometrih površine krajevne 
skupnosti živi 4709 krajanov. 

- Poleg Laškega na levem in desnem bregu vse prej 
kot čiste Savinje zaobsega krajevna skupnost še na
slednje vasi in zaselke: Bukovco, Brstnik, Doblatino, 
Debro, Jagoče, Kuretno, Ojstro, Poušnico, Rifengozd, 
Strmco, Smihel, Tovsto in Udmat. 

- V krajevni skupnosti so našteli 1577 gospodinj
stev. 

- Poleg občinske uprave in občinskih vodstev poli
tičnih organizacij in strokovnih služb samoupravnih 
interesnih skupnosti in občinskih društvenih zvez ter 
organizacij predstavlja Laško kot občinsko središče 
tudi kulturno, izobraževalno, zdravstveno in preskrbo-
valno središče še za naslednje krajevne skupnosti: Re
čica, Marijagradec, Vrh in Breze. ' 

- V Laškem so naslednje večje delovne organiza
cije: Pivovarna, Predilnica, Zdravilišče, Komunalno 
podjetje, ELKOV, INGRAD - TOZD Laško, trgovsko 
podjetje MERX, TOZD gostinskega podjetja Celje, Pe
karna itd. 

- Najpomembnejši kulturni spomeniki: Poleg sta
rega mestnega jedra razvalina starega gradu, cerkev in 
župnišče sv. Martina, graščina v kateri je občinska 
uprava, Wichselbergov dvorec, vrsta trških meščan
skih dvorcev, cerkev sv. Mihaela itd. . 

- Poleg vseh političnih organizacij deluje v Laškem 
vrsta društev: Kulturno društvo »Svoboda«, šolsko 
kulturno društvo, KO RK, TVD »Partizan«, Invalidsko 
društvo, Društvo upokojencev, Čebelarsko društvo, 
Društvo prijateljev mladine. Turistično društvo, Horti-
kulturno društvo. Gasilsko društvo, dve strelski dru
žini. Klub zdravljenih alkoholikov in morda še katero. 

SPREHOD IN POMENKI PO KRAJEVNI SKUPNC 

ČE ŽE SNE. 
BO TOPLO 
KS Laško Je mesto in podeželje hkrati in ot 
Razvoj ali nazadovanje Je zdaj vprašanje? M 

Najprej kratka obrazloži
tev naslova: 

Pred leti, ko je bil sedanji 
direktor zdravilišča in pred
sednik turističnega društva 
Miha Prosen še predsednik 
občine, je na očitke, češ. La
ško je gnezdo, takole zasu-
knil zadevo; 

»Ce je Laško res gnezdo, 
poskrbimo, da bo toplo in 
prijetno!« 

Res je. Vzdevek »gnezdo« 
ima lahko dvojen, zelo proti
sloven pomen, dobrega in 
slabega. 

Torej, če že gnezdo, kakš
no je Laško? 

V pogovoru z mnogimi od
govornimi Laščani, ki imajo 
nešteto priložnosti ocenjeva
ti razmere in odnose in na 
osnovi dolgoletnih stikov z 
mnoštvom krajanov si 
drznem naslikati vsaj pri
bližno podobo kraja in življe
nja v njern. 

»LAŠKA DEDNA 

Zadevo bi lahko imenovali 
»laški panoptikum«. Ni 
ukrivljenih zrcal, so pa skri-
venčeni pogledi v zrcalo 
stvarnosti. Deformacija, po
dedovana iz časov, ko je bilo 
-.aško samostojna mestna 
jbčina, ko je bila občina ne-
Kaj takega, kar je današnja 
krajevna skupnost. Laščani 
preradi preskakujejo krajev
no skupnost. Občina je pri 
roki, je ob glavni ulici, v nje
nih upravnih organih prevla

dujejo Laščani. Občina to, 
občina ono... In tako je ob
čina oblak, ki pokriva sonce, 
da bi osvetlilo vlogo in po
men krajevne skupnosti. 
Preradi pozabljajo, da je ob
čina tudi Svibno, Henina, 
Trobni dol, Zgornja Rečica, 
Sirje itd. 

Je pa tudi narobe. Z občin
skih oken je Laško najbliže 
in če je in če je za oknom še 
krajan krajevne skupnosti, 
tudi iz graščine ob mostu 
zdrkne marsikaj mimo kra
jevne skupnosti v direktni 
ukrep. 

Ta podoba sicer vse bolj 
bledi, oblak se redči, krajev
no skupnost vse bolj oblizu-
je sončna luč. Pa vendar -
navada je železna srajca. 

So pa še drugačni izkriv
ljeni pogledi. So krajani na 
občinski ravni po službenem 
položaju, ki menijo, da bi jim 
aktivnost v krajevni skupno
sti priškrnila avtoriteto, so 
pa krajani, ki bi aktivnega 
sokrajana na položaju v ob
činskem merilu radi predela
li v »trojanskega konja« ta
ko, da bi na svojem občin
skem položaju moral biti pr
venstveno Laščan. 

NI RES, 
DA NEAKTIVEN 
N I DELA NAPAK 

Kdor dela greši, pravimo. 
Dodajmo še, kdor ne dela, 
toliko bolj. Za mnoge, pred
vsem tiste, ki združujejo de
lo izven kraja, je domača kra

jevna skupnost spalnica in 
jedilnica, družinski prostor 
ali največ prijateljski klub. 
In še prižnica, s katere se 
oglasi po potrebi ali če je 
vstal z levo nogo, ko poprek 
zmerja kaj ni prav, kako bi 
moralo biti, potem pa se 
vzvišeno; hoj, kako sem jih 
oštel, pogrezne nazaj v zape-
ček. 

Ni ravno karikiranje, če 
omenim »Pivo in cvetje«. 
Peščica zagnanih turističnih 
delavcev, hortikulturnikov 
in drugih članov društev se 
tedne peha za svojimi zadol
žitvami. Truma Laščanov 
stoji ob strani, se zmrduje, 
da ni nič novega, da so vse že 
videli, potem pa pred nosom 
gostov, ki jih z reklamo pri
reditelj zbobna iz vse Slove
nije, pozasedejo vse prosto
re, da bi bolje in udobneje 
videli »dolgočasno ponavlja
nje«. 

To bi bili glavni vidiki la
škega »purgerstva«. 

Zdaj pa k resnejšim in 
spodbudnejšim zadevam! 

IN VENDAR SE VRTI... 
Kolo napredka se vendar 

nezadržno vrti naprej. Laško 
se je po vojni, predvsem pa v 
zadnjih dveh desetletjih ra
zlezlo kot kvašeno testo na 
toplem. Kotlina pod Humom 
ga je polna do Ojstrega, do 
Marijagradca, po terasastih 
vzpetinah okoli mesta in vse 
tja do Psarja. Rast gospodar
skih organizacij je povzroči

la hitro naseljevanje. Nov 
naselje v Debru bo kmali 
imelo okoli 500 novih stan( 
valcev. Število krajanov 
krajevni skupnosti bo če 
noč preseglo 5000. 

V zadnjih letih je asfalt p( 
kril malone sleherno ulio 
Ob 750-letnici je bil vzom 
urejen gornji trg, pa tu( 
spodnji, če bi ga ne kazi 
baraka za prodajo sadja i 
sočivja. Samoupravna stan( 
vanjska skupnost je obnov 
la precej pročelij in posod( 
bila tudi notranjost stari 
mestnih hiš. V novih zas« 
kih kažejo stanovalci vse v< 
smisla za urejevanje okolj 
zelenic, predvsem pa za rož 

URESNIČEVANJE 

Laško je kot malo med 
dragulj, vendar precej škrlj 
nast in premalo zloščen 
predvsem staro mestno 
dro. V mestu so podrli nei 
gledne in razpadajoče sta 
hiše, ponekod postavili no\ 
stavbe, drugje pa so osta 
škrbine. Res je zazidava t 
kih lukenj dražja, vendar t 
ristični značaj in kulturn 
spomeniški vidik terjata 1 
trejše urejevanje stare 
mestnega jedra. Mnoge sU 
stavbe, ki niso za rušenje, 
navzven in navznoter v k 
vrnem stanju. Ni čudno di 
takem okolju ljudje poza 
Ijajo na varovanje čisto 
okolja in so pri odmetavan 
smeti hitrejši kot čistili 

Aškerčev trg v Laškem kot ploskev estetsko urejen. Obnoviti bi bilo treba še nekatere 
fasade in kar Je glavno, dati trgu tudi nekdanjo poslovno funkcionalnost 

Laški godbeniki se poleg tradicije (godba v mestu obstoja čez 100 let) ponašajo tud 
kvaliteto svojih nastopov, mladina v njihovih vrstah pa zagotavlja nadaljevanje gh 
bene tradicije. 
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I pod skupnim imnovaicem manjše razvitosti 
\šno in Icalcšno je lašico »purgerstvo«? 

teba bi bilo najti način, da 
[tudi zasebni lastniki hiš v 
jarem delu mesta sledili 
{ledu stanovanjske skup-
psti. 
V Laškem manjka m alih, 
lino urejenih lokalov, ki v 
rugih starih mestih dajejo 
licam življenje in čar. Kako 
jo bi zaživela Aškerčev in 
Itožnov trg, če bi ju obkro-
I venček takšnih prikup
il trgovskih, obrtnih in go-
inskih lokalčkov? 

I SMO ŽE PRI 

po n v« Ml 
|V Laškem pr iprav i l i velik 
JDStor za gradnjo nove bla-
•vnice. Prav. Dolgo so jo 
tkali, saj j e Laško preskr-
)valno središče za ves gor-
\ del laške občine. Toda 
Jtrošniki v Laškem bolj kot 
le drugo pogrešajo pestrej-
I ponudbo, bogatejši asorti-
ent prodajnega blaga. Ne-
Iteri krajani menijo, da je 
legrirani trgovini boljša in 
Istrejša založenost v La-
lem bolj malo mar zato, ker 
ipec, dki česa v Laškem ne 
»jde, tako in tako pride v 
Bije. 
Nek znanec j e nedavno ži-
ihno pripovedoval, kako b i 
Idi trgovina lahko prispe-
»la k omejitvi energetske 
rize. Za neko malenkost, k i 
i jo je nujno potreboval, je 
oral v Celje in tako pokuril 
Iti bencin, ki ga je prištedil 
»nevozni dan. 

JE PRAV̂ MIA 
BESEDA C 

Ce je trgovina zgradila v 
Laškem vsaj nekaj, je gostin
stvo ostalo pri starem. Nov 
hotel ali motel je gotovo nad 
vse upravičena potreba in 
želja, toda spet smo pri pri
kupnih manjših lokalčkih, 
za kakršne bi ne bilo tako 
težko najti prostor. 

O nekoč tako obravnava
nem problemu komplek
snejšega reševanja gostin
stva v Laškem (Gostinstvo-
zdravstveni turizem-pivo-
varna) skoraj ni več besede. 
O ponudbi gostinstva v La
škem pa je slišati na eni stra
ni očitke ljudi, da je komaj 
zadostna in vražje enostavno 
dolgočasna, gostinci pa obu
pujejo nad okusom svojih 
gostov. Pa vendar drži, da 
ponudba vzbuja želje. Ču
dno, da ima Bezgovšek 
uspešne ribje večere, v »Sa
vinji« pa so se leta otepali z 
izgovorom, češ, Laščani ne 
jedo rib. Res pa , da je z riba
mi malo več dela... 

DRAGOCENI SADOVI 

Združevanje sredstev 
združenega dela in oba sa
moprispevka sta tudi v La
škem pustila dragocene sa
dove. Laško se ponaša z no
vim zdravstvenim domom, 
vztrajno kasni, a vendar gre 

h koncu gradnja novega pri
zidka šole, lep vrtec je bil 
kmalu po otvoritvi že pre-
rnajhen, iz stanovanjskih 
sredstev sta bila zgrajena 
dva domova za upokojence. 
Ti objekti sicer ne služijo sa
mo krajanom Laškega, tem
več širšemu okolišu. 

Problemi pa kar naprej od
pirajo nove potrebe. V nasta
jajoči soseski v Debru že raz
pravljajo o novem vrtcu, vse 
bolj stopajo v ospredje po
treba po obnovi kulturnega 
doma. Laški kino težko naj
de par na širšem celjskem 
območju - po zastarelosti. 

DRŽI TI, JAZ NE 

Tako ječijo železni elemen
ti konstrukcije laškega mo
stu. Ko so ga na starost ven
darle enkrat hoteli očediti, 
so ugotovili, da so dali v bar
vanje preperele hlače. Ce se 
opešanemu starčku kaj zgo
di, preden bo narejen nov, se 
bo ves levi breg krajevne 
skupnosti Laško skupaj s 
krajevnimi skupnostmi Ma-
rijagradec, Vrh in Breze zna
šel v hudi kaši. V krajevni 
skupnosti v tej bojazni že 
razglabljajo o posodobitvi 
ceste po levem bregu Savi
nje. 

Hudo neprijetna reč. Nov 
samoprispevek je najbrž nei
zbežen. 

PROBLEMI SE 
KOPIČIJO 

Potem, ko so v glavnem ra
zrešeni nekateri problemi, ki 
so pod skupni imenovalec 
združevali temeljne interese 
krajanov laške krajevni 
skupnosti, kot je to posodo
bitev cest, vodovod, elektri
fikacija, razsvetljave in po
dobno, se odpirajo novi na 
najrazličnejših področjih 
družbenega življenja. Tudi 
vprašanje kanalizacije, grad
nje kolektorja in čiščenja od
padnih vod je v fazi uresniči
tve. Toda najbrž ni uličnega 
ali vaškega odbora v krajev
ni skupnosti, ki bi zdajle ne 
pripravljal novega spiska po
treb in dokazil za upraviče
nost na udeležbo pri delitvi 
sredstev, ki pa bodo tudi v 
prihodnje gotovo hudo 
skro na. 
Din ne pozabimo. Krajevna 
skupnost Laško ni samo me
sto. Je tudi podeželje, ki po 
svoji razvitosti sodi v »Koz
janski model«. Tudi ti ljudje 
so krajani, ki tudi pričakuje
jo kaj več. Toliko problemov 
je, da tudi najmanjši prispe
vek in udeležba v akciji za 
boljši jutri pride prav. 

JURE KRASOVEC 

starejša krajana: Rozalija Ferenčak (94) in Franc Sre-
W (92). Tako čila in dobre volje sta bila še letos ob 
*fejemu starejših krajanov v Laškem. 

JAKOB KOLMAN, pred
sednik KK SZDL: »Krajev
na skupnost Laško je mesto 
in so manj razvite vasi in za
selki. Je po svoje v senci ob
činskega središča in glede 
tega postopno uveljavlja 
svoj prostor pod soncem. Za 
aktivnostjo uličnih in vaških 
odborov se vpliv in odloča
nje zakoreninjata v širino. Za 
to je ena temeljnih nalog pre
seči določeno zakrknjenost 
in družbenopolitično absi-
stenco mnogih, ki imajo ne
sporne sposobnosti, a jih 
,uveljavljajo' za neustvarjal
no kritizerstvo ali brezplo
dna načelna razglabljanja. V 
Laškem je kadrov dovolj, le 
delovne vneme in občutka 
odgovornosti je premalo.« 

ALBERT Sipek, sekretar 
sveta ZK v krajevni skupno
sti: »Okoli 360 članov ZK v 
enaindvajsetih osnovnih or
ganizacijah, katerih večji del 
stanuje v krajevni skupnosti 
Laško, s svojo aktivnostjo v 
kraju ne izpolnjuje pričako
vanj. V življenju krajevne 
skupnosti je opaznih kakš
nih 90 do 100, če upoštevamo 
tudi najmanjšo funkcijo. Ve
liko je število takšnih, ki svo
jo partijnost izkazujejo le v 
sferi združenega dela in pri
dobivanja dohodka in se nji
hova aktivnost neha na pra
gu delovne organizacije. Ti
sti člani ZK, ki združujejo 
delo izven občine, so razen 
izjem, politično toliko manj 
prisotni.« 

MARJAN KOPRIVO, 
predsednik skupščine kra
jevne skupnosti: »S tem, da 
se je v krajevni skupnosti sa
mouprava prek uličnih in va
ških odborov in s teritorial
no sestavo skupščine in sve
ta KS približala krajanom 
neposredno, je bil storjen 
pomemben korak. Pomemb
no je. da v krajevno samou
pravo neposredno vključeno 
tudi združeno delo. Pred na
mi je doslednejše vsklajeva-
nje interesov, zajetnejši pre
mik s komunalne problema
tike na vsa ostala področja 
družbenega življenja. Priha
ja tudi čas, ko bomo morali 
razmišljati tudi o delitvi kra
jevne skupnosti, da bi odlo
čanje še bolj približali delov-, 
nemu človeku in krajanu.* 

JOŽE STANIČ, predse
dnik sveta KS: »Raznovrst
nost interesov in problemov 
v krajevni skupnosti je veli
ka. Laško je mesto bolj po 
imenu, kot po svoji podobi 
in funkciji, okoliške vasi pa 
so kljub določenemu na
predku prav po kozjansko 
nerazvite. Urbanizacija me
sta je predvsem na papirju, 
torej v načrtih, komunalnih 
problemov mrgoli, najzajet-
nejši med njimi pa je gotovo 
onesnažena Savinja, pri če
mer je krajevna skupnost 
hudo odvisna od pobud in 
ukrepov občinske skupšči
ne. Res je bilo precej nareje
nega, toda veliko premalo, 
da bi se Laško, kot dragulj v 
ogrlici malih slovenskih 
mest zares zableščalo.« 

MIHA PROSEN, predse
dnik turističnega društva: 
»Če še toliko govorimo o tu
rističnem značaju ter poslan
stvu Laškega in njegove 
okolice, bo to vse manj res, 
če ta vzdevek ne bo preže
mal zavest in vodil dejanja 
vseh dejavnikov, družbenih 
organizmov do poslednjega 
občana. 250 članov društva s 
svojim akcijskim jedrom ne 
more delati čudežev, a tudi 
zdravihšče in prizadevni 
hortikulturniki ne. Trgovina, 
gostinstvo, hišni sveti, last
niki hiš, urbanizacija in še 
marsikaj so kamenčki v mo
zaiku, ki naj bi bil podoba in 
funkcija turističnega kraja. 
In še poglavitno: Turizem je 
kultura, etika in estetika.« 

JOŽE RAJH, predsednik 
kulturnega društva »Svobo
da«: »Kulturno življenje v 
Laškem ni sicer nikoli zamr
lo, a je imelo vzpone in pad
ce. Združevanje amaterskih 
skupin sovpada v čas nara
ščajočega interesa krajanov 
za društveno kulturno življe
nje, v čas vračanja občinstva 
na kulturne prireditve. Ne 
smemo zamuditi te ,renesan-
se'. Razširiti je treba kultur
no ponudbo na manjkajoče 
veje kulturne tvornosti. Smo 
pred ustanovitvijo ženskega 
pevskega zbora in dramske 
skupine. Ponašamo se z 
uspehi in tradicijo pevske 
kulture in glasbe, vse bolj pa 
nas priganja tudi potreba po 
ureditvi kulturnega doma.« 

STANE ZORKO, predse
dnik KO ZB NOV: »Deležla
ške krajevne skupnosti v 
NOV je dostojen in nas nav
daja s ponosom. Organizaci
ja ZB NOV šteje 296 članov 
od tega 184 z dvojnim štet
jem. Več kot tri desetletja po 
končanem boju so borci še 
vedno v prvih vrstah naše re
volucije, vsaj velika večina. 
Borci so aktivni v političnih 
organizacijah, krajevni sa
moupravi, v vseh društvih, 
tudi med mladino z ohranja
njem tradicij NOV. V akciji 
NNNP je neposredno z za
dolžitvami sodelovalo blizu 
60 članov ZB NOV. Socialni 
in drugi problemi borcev so 
v glavnem rešeni, vse težje 
pa je z zdravjem in nakopiče
nimi leti.« 

PANIKA LAPORNIK, 
predsednica planinskega 
društva Laško: »Dejavnost 
našega društva sega nekoli
ko čez meje krajevne skup
nosti. Društvo je staro 52 let 
in šteje okoli 490 članov. 
Združuje mlado in staro, pa 
tudi društva v okviru delov
nih organizacij in šole. Šmo-
horje naša velika ljubezen in 
izvor mnogih težav. Kanimo 
ga temeljito obnoviti. Hum? 
Menda ga zares nekoliko za
nemarjamo, čeprav kipi pod 
nebo iz osrčja Laškega. Zla
sti smo ponosni, da je iz vrst 
mladih planincev izšlo jedro 
zdaj še skoraj ,legendarnega' 
mladinskega pohoda po po
teh XIV. divizije na Štajer
sko.« 

MAKS KOSAR, predse
dnik TVD »Partizan«: »Zgo
dovina slovenskega športa 
sega v Laškem v obdobje 
stare Avstrije. Društvo ima 
220 aktivnih članov, ki so ra
zvrščeni v košarkarski vrsti, 
karate in smučarskem klu
bu, največ pa v razne oblike 
množičnega rekreacijskega 
športa. Tekmovalni šport je 
manj prisoten - predvsem 
ker je drag. Telovadnica v 
Laškem je dnevno zasedena 
do pozne noči. Šport ima 
svoj kropak delež v življenju 
kraja, vključno s prireditvijo 
,Pivo in cvetje'. Problem so 
igrišča za druge športne pa
noge. Ne vem zakaj nas poti
skajo z mestnega področja 
(iz predvidenih Jagoč) v R^\ 
čico. To ni^rav.« 
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7. REVIJA V LIBOJAH 

SLOVENSKO SREČANJE 
48 ur glasbe in petja 

Med največjimi sloven
skimi vsakoletnimi sreča
nji narodnih ansamblov je 
prav gotovo revija v Libo
jah. Za letošnjo prireditev 
sploh lahko mirno zapiše
mo, da je bila največja, saj 
ni bilo tradicionalnega 
ptujskega festivala niti sre
čanja v Velenju, ostal je 
pravzaprav samo Štever-
jan, ki pa je v sosednji Itali
ji. V majhni dvorani velika 
prireditev! V dveh dneh na 
treh koncertih ter brezplač
ni matineji za mladino ter 
otroke je bilo več kot 1200 
ljubiteljev domačih viž in 
napevov. Sodelovalo je 25 
ansamblov iz domala vse 
Slovenije ter številni posa
mezniki - ljudski godci in 
humoristi. 

Organizator je bila DPD 
Svoboda Liboje, pokrovitelj 
Keramična industrija Libo
je, pomagali pa so tudi Mon-
tana, Mirosan, ZKO in KS 
Žalec. Prireditev pa ne bi 
uspela, če ne bi bilo priza
devnih delavcev amaterjev v 
organizacijskem odboru pa 
gledalcev oz. poslušalcev ter 
seveda ansamblov. Ti pride

jo radi v Liboje zato, ker gre 
za revijo, ne pa tekmovanje 
ter ker se tam resnično ve
dno dobro počutijo in so le
po sprejeti. Da je to res je 
dokaz tudi v tem, da so obi
skovalci tako navdušeno 
ploskali, da skoraj ni bilo an
sambla, ki ne bi k obveznim 
dvem melodijam dodal še 
najmanj eno, ponavadi pa 
kar dve aii tri. En koncert je 
tako trajal blizu treh ur, to pa 
pomeni, da so v Libojah zvo
ki odmevali na treh koncer
tih in eni matineji pa še poz
no v noč praktično skoraj 48 
ur!!! 

Darko Šuler, predsednik 
DPD Svoboda Liboje: »Naj
večji problem je dvorana, ki 
je premajhna in neustrezna. 
Ce bi imeli večjo dvorano bi 
bilo vse lažje. Gledalci bi se 
udobneje počutili, mi bi ime
li manj dela.« 

Vlado Gorišek, predse
dnik skupščine občine Ža
lec: »To je nekaj enkratnega. 
Res je skrajni čas, da pripra
vimo načrte za udobnejši 
kulturni dom. Sodelovali bo

mo s sredstvi, kajti delavske 
Liboje so s svojim delova
njem dokazale, da to zasluži
jo in ga morajo čimprej do
biti.« 

Brane Golob, novinar re
vije STOP: »Po libojskem 
modelu bi morali delati tudi 
drugi pa ne bi tako žalostno 
končali, kot so. Libojska re
vija ni samo spekter števil
nih ansamblov, pač pa tudi 
kvalitete, saj nastopajo mno
gi s ploščami, snemanji na 
televiziji, gostovanji doma in 
v tujini, priznanji s festiva
lov . . . « 

Stane Škqda, vodja an
sambla iz Izole: »Nikoli ne 
bo problemov, da ne bi prišli 
v Liboje. To je resnično en
kratno srečanje!« 

Franci Lipičnik, vodja an
sambla iz Zagorja: »Naš har
monikar je dobil nujno vabi
lo, da mora takoj na službe
no pot v Francijo. Nismo 
obupali pa smo vseeno prišli 
in prosili za pomoč Herija 
Kuzma, ki je nastopal z na
mi. Libojčani si zaradi svoje
ga dela ne bi zaslužili, da bi 
jih pustili na cedilu!« 

Se bi lahko naštevali izja
ve, ki bi bile vse v v istem ali 
podobnem stilu. Zapišimo 
še kaj drugega! Odlično se je 
odrezal Matija Knez z Brez 
nad Laškim s preprostim, 
ljudskim nastopom. Pel je in 
igral na ustne orglice, da je 
bilo kaj. Skoraj ga niso spu
stili z odra. Isto velja za Sreč
ka Cokana, ki je igral na ci-
tre. Svojstven je bil tudi Vo-
lodja Peer iz Maribora, ki je 
zapel kar skupaj z ansam
blom Slovenija ter natrosil 
še nekaj »solate« iz njegove
ga bogatega repertoarja. Žal 
ni bilo Griškega kvinteta, ki 
je ostal brez klarinetista, ki 
je odšel k ansamblu Vikija 
Ašiča. Posebno priznanje pa 
velja Celjskemu instrumen
talnemu kvintetu, ki ni bil 
prijavljen za revijo, v soboto 
zvečer je nastopil na javni ra
dijski oddaji na Polzeli, po 
njej pa takoj pridrvel v Libo
je in zaigral. Čudovito! Ču
doviti so bili tudi pevci iz 
Prevalj na Koroškem, ki so v 
nedeljo snemali pa so vseeno 
prišli tudi v Liboje. Lepo de
koracijo celotni prireditvi je 
dal dekliški zbor iz Dravo
grada, ki ni navdušil samo s 
šarmatnim nastopom, tem
več tudi odličnim petjem. 

Prireditev so začeli tako 
kot vedno fanfaristi libojske 
godbe na pihala, nato pa se 
je predstavil nov ansambel 
Veseli libojski godci pod 
vodstvom nestorja Franca 
Kovača, ki je tudi sam pogu
mno pihal v pozavno. Domi
selna ureditev odra je bila 
delo Zdravka Časa. Ansam
bel Dobri prijatelji iz Brežic 
je še vedno prijatelj Liboj. 
Sedmič sta nastopila na revi
ji ansambel Francija Zemeta 
iz Vojnika ter Veseli hme
ljarji iz Žalca. Presenetljivi 
so bili gostje iz Dobja pri 
Planini (celo melodijo o li
bojski reviji so napisali!!!) pa 
vojaški trio iz Ljubljane ter 
ansambel Sopota iz Laškega, 
ansambel iz Rogaške Slati
ne, Pogladič iz Vojnika, Ša
leški fantje iz Velenja, Gali
cija, ženski kvintet iz Liboj, 
Slovenija, Terglav, Klavžar 
iz Stor... Pestro in lepo pa 
dobro kot malokje in malok
daj. Zdaj so se ansambli razš
li, organizacijski odbor pa že 
razmišlja o tem, kakšna bo 
revija prihodnje leto, 22. in 
23. novembra. Obljubljajo iz
popolnitve, ansambli pa so 
obljubili, da bodo znova 
prišli. Spet bo veselo! 

TEKST: TONE VRABL 
FOTO: STANE LAVRINC 

MED PRIDELOVALCI MLEKA 

POPRAVITI 80 TRERA CENO 
Podelili zlatOg srebrne in bronaste plakete za dosežene uspehe 

živinorejski zavod Celje in živino
rejska poslovna skupnost Slovenije 
sta v sodelovanju s Kmetijskq zadrugo 
Savinjska dolina pripravila v petek 
slovesnost na kateri so 118 proizvajal
cem mleka podelili zlate, srebrne in 
bronaste plakete za dosežene uspehe v 
lanskem letu. Kmetje-kooperanti, ki 
so prejeli priznanja so nam povedali: 

VINKO COKAN iz SPODNJIH ROJ: 
»Lani sem oddal okrog 40 tisoč litrov 
mleka. Čeprav je molznost v mojem 
hlevu povprečno najvišja v žalski obči
ni in sicer 5320 1 mleka na kravo, se z 

dohodkom ne morem pohvaliti. Seve
da so vzrok prenizke odkupne cene.« 

ALBIN VAŠCER iz BREŽIC: »Bil 
sem med prvimi, ki so se na našem 
področju odločali za usmerjeno kme
tovanje, v mojem primeru za vzrejo 
krav molznic. S tem imam že kar pre
cej izkušenj. Lani sem oddal 43 tisoč 1 
mleka, vendar bom verjetno letos do 
konca leta oddal manj mleka kot lani«. 

JOŽE ACMAN iz MOZIRJA: »V hle
vu imam sedem dobrih molznic, in še 
nekaj druge govedi. V mozirski občini 
je precej mlekarjev, seveda pa smo vsi 

bolj ali manj nezadovoljni z odkupno 
ceno. Prav bi bilo, da bi z ozirom na 
visoke prodajne cene mleka in mleč
nih izdelkov bil tudi delež kmetov pro
izvajalcev večji in s tem pravičnejši.« 
JOŽE BIZJAK iz LETUSA: »Z vzrejo 
krav molznic se ukvarjam že precej let. 
Lani smo oddali kakih 30 tisoč litrov 
mleka in rad bi, da bi bilo tako tudi v 
bodoče. Seveda imamo tudi precej te
žav, toda kje jih le ni! Reči pa moram, 
da mi je zlata plaketa, ki sem jo prejel 
v vzpodbudo in zadoščenje.« 

TONE TAVČAR 

KDO BO POBIRAL 
SMETANO? 

Slovenske mlekarne so ponudile živinorejcem v ok
viru živinorejske poslovne skupnosti Slovenije v pod
pis dodatek k samoupravnemu sporazumu o oblikova
nju deležev iz skupnega prihodka proizvodnje, prede
lave in prodaje mleka in mlečnih izdelkov. Povedano 
bolj preprosto gre za to, kolikšen delež naj dobijo od 
novih, zvišanih cen živinorejci, mlekarji in prodajedci. 

Živinorejci niso zadovoljni s predlogom. Mlekarji pa 
zatrjujejo, da se pri novih cenah razmerje med njimi in 
živinorejci ne bo spremenilo. Tak račun ni točen, ker 
niso upoštevane vse stvari, ki spadajo v dohodkovno 
razmerje. 

Zvezni izvršni svet je v začetku decembra določil 
novo varstveno ceno pri odkupu mleka, in sicer 1,67 
din za tolščobno stopnjo ali okrog 6 din za liter s 3,6% 
tolšče. V prihodnjem letu pa bo odpravljena republi
ška premija 40 par po litru mleka. Republiški sekreta
riat za kmetijstvo je zato predlagal mlekarnam, naj bi k 
varstveni odkupni ceni dodale še 50 par po litru mleka. 
Tako bi se ohranilo dosedanje razmerje med mlekar
nami in živinorejo. Brez takega dodatka pa bo poru
šeno v škodo živinorejcev, ker njihov dohodek od 
mleka ne bo porasel toliko, kot dohodek mlekarn in 
trgovcev od mlečnih izdelkov. 

Predlagano dopolnilo k samoupravnemu spora
zumu, v katerem so natančno navedene vse cene mleč
nih izdelkov, naj bi prispevalo k uvajanju dohodkov
nih razmerij med živinorejci, mlekarji in trgovci. Živi
norejci pa ne morejo biti zadovoljni 4 deleži vsakega 
izmed njih v skupnem prihodku, če ne bo upoštevana 
izguba dosedanje premije za mleko. Predlagajo, naj 
ustrezne strokovne službe ugotovijo dejanske stroške 
pri prireji mleka, izdelavi in prodaji izdelkov. Po ugo
tovljenih deležih stroškov - seveda poprečnih, ki naj bi 
jih priznala družba - bi si potem delili skupen priho
dek od prodanih izdelkov, oziroma prodajno ceno do
ločenih izdelkov. 

Zdaj še ni tako. Mlekarji so po računih, ki so jih 
pripravile njihove strokovne službe, določili živinorej
cem le tako odkupno ceno za mleko, ki jo je določil že 
zvezni izvršni svet kot varstveno. Sicer pravijo, da bo 
to le akontacija, vemo pa, kako se prigospodari in deli 
ostanek dohodka, če ni vnaprej natančno določeno. 
Podpise živinorejcev potrebujejo le zato, da bi lahko 
predložili pristojnim organom predlog za zvišanje cen 
mlečnih izdelkov kot sporazumno sestavljen. 
Mlečni izdelki: siri raznih vrst, smetana, jogurti, alpsko 
mleko se bodo podražili za okrog 28%, nekateri še bolj, 
surovo maslo celo za 33%, in le redki manj. Živinorejci 
ne bodo dobili za mleko toliko več, porabniki pa se 
bodo, kot običajno, najbolj jezili na njih, češ da navi
jajo cene. 

JOŽE PETEK 



NAJSTAREJŠI PREBOLČANI 

)A BI VEDNO BILO TAKO! 
F, Sadnik, A. Zorjan in Š. Pavšer o Jeseni življenja 

Tudi v Preboldu vsako le-
0 pripravijo sprejem za kra-
ane, starejše od osemdeset 
et. Letos so se najstarejši 
)čaki in ženice zbrali pred 
)nevom republike v gostilni 
^lijalka in skupaj s pred-
itavniki krajevne skupnost 
n krajevnih družbenopoli-
ičnih organizacij preživeli 
)rijetno, predvsem pa veselo 
)opoldne. Obiskali smo jih 
[udi mi in ob tej priložnosti 
iO nam povedali: 

EMA SADNIK, Latkova 

vas: »Vedno sem dobre vo
lje, ker je dobra volja najbolj
ši zdravnik za vse bolezni. 
Dolg čas pa preganjam z bra
njem. Tudi Novi tednik rada 
vzamem v roke. Tako dobro 
kot nam je danes, pa nam še 
nikdar ni bilo. Na vem, zakaj 
ljudje kar naprej kritizirajo.« 

ANTONIJA ZORJAN, Do
lenja vas: »Ljudje so danes 
že kar malce prevzeti. Spo
štovati ne znajo stvari, o ka
terih smo lahko nekoč le sa
njali. Najbolj me boli, ko vi

dim kje, da odmetavajo 
kruh. Mnogi so pozabili, ka
ko je bilo včasih, pa tega ne 
bi smeli.« 

ŠTEFAN PAVSER, Kap
lja vas: »Najbolj si seveda že
lim, da bi bil zdrav. Ce je 
človek zdrav, potem že gre 
nekako. V imenu vseh bi se 
rad KS in družbenopolitič
nim organizacijam Prebolda 
zahvalil za tak lep sprejem, 
ki so nam ga naredili. Ne ve
ste, koliko nam to pomeni!« 

JANEZ VEDENIK 

ODGOVOR NA ODGOVOR IVANA SLAMNIKA 

NEKATERA DEJSTVA 
k etiketi privatniškega pisanja 

Ce je bil namen odgovora direktorja 
TOZD na moj članek pojasniti določene 
stvari in stališča s strani PTT službe, bi to 
lahko storil brez podtikanja tendenciozno-
sti in celo nekakega privatniškega odnosa 
do stvari. 

Da niso iz prizadetih krajevnih skupnosti 
reagirali na ukrep ne drži, sicer pa sporočilo 
pošte ni bilo predlog, o katerem bi se dalo 
razpravljati, marveč je bila sprememba »sa
moupravno« dana v vednost. 

O problemu so 2. novembra postavili de
legatsko vprašanje na zasedanju občinske 
skupščine trije delegati družbenopolitične
ga zbora Zlatko Pavčnik, Ivan Petek in Jer
nej Žohar, vsi trije bržčas občani katere od 
petih krajevnih skupnosti. Navajali so 
Strmco, Rečico in Sedraž. Posebej je z obra
zložitvijo svojega stališča reagirala celotna 
delegacija iz KS Sedraž. Enako nezado
voljstvo je bilo izraženo v KS Marijagradec 
na seji predsedstva K K SZDL. Sploh pa je 
neiivno mišljenje, da bi se krajani kar brez 
prizadetosti strinjali z ukrepom. 

Ne umikam trditve, da so občani, glede na 
kraj bivanja, neenakopravno obravnavani 
in tega tudi črka citiranega zakona ne more 
razničiti. Sploh pa je čudno stališče, da bi se 
zoper nekaj, kar določa zakon, ne smelo nič 
napisati?! Zakon je treba sicer spoštovati 
dokler velja, ni pa nedotakljiv v javni obrav
navi, sicer bi še danes svet tičal pri Napoleo
novem kodeksu. 

Kot predsednik K K SZDL v krajevni 
skupnosti Marijagradec imam dovolj isku-
šenj, da je prepozno dostavljanje pošte kar 
kronično opravičilo za neudeležbo na sejah 
in sestankih. Dopuščam, da se kdo na rovaš 
pošte tudi izgovarja. Si je pač izbral najbolj 
verjeten izgovor. Sicer sem pa tudi sam kdaj 
povabljen na kak sestanek, pa je vabilo, 
kljub pravočasni oddaji pošiljke na pošto, 
prišlo v moje roke prepozno. 

Dodajam tudi ilustrativni dokaz: Eno 
izmed številnih odpovedi naročnikov naše-

ižjajista. . , . 

Osebno sem prizadet samo zaradi sobot
nega »Dela«, kot pač tudi vsi drugi naročni
ki v mojem položaju. 

In še nekaj. 
Odgovor pošte na moj prispevek je bil v 

uredništvo posredovan za objavo po dnevu, 
ko je podpisani predstavnik PTT sodeloval 
na razgovoru na sedežu laške občine in ko 
mu je moralo postati jasno vsaj to, da se
stavka nisem pisal v svojem imenu. 

J U R E K R A S O V E C 

KANDORFERJEVA S PILŠTANJA 

VODA - NJUNO GORJE 
Starca v brenti prenašata vodo iz grape 

v malem gozdičku, umak
njenem radovednim očem in 
skritem v bregu desno od 
Pilštanja, stoji razmajana in 
spokana hišica. V njej živita 
brat in sestra Kandorferjeva, 
Lojzek in Lizika. Njemu je 
šestinsedemdeset let, njej pa 
dvainsedemdeset. Starca ži
vita sama, nobenih bližnjih 
sorodnikov nimata več, da bi 
kdaj pa kdaj pogledal k nji
ma. Pač, nekje v žalskem 
koncu živi neka sorodnica, 
ki pa že dolgo, dolgo ni bila 
pri njiju. Da je preveč gospo
ska, sta povedala z gren
kobo. 

Kandorferjeva imata tik 
ob koči nekaj zemlje, da si na 
njej pridelata, kar potrebuje
ta za hrano. Pravzaprav je 
vse njuno bogastvo mala nji
va, s katero ima predvsem 
Lizika obilo dela, in pa kra
va, ki jima daje mleko. Tako 
se preživljata s tistim, kar ji
ma daje narava. 

»Vsak mesec dobiva tudi 
od države nekaj,« je poveda
la Lizika. »Stodvajset tisoča
kov dobiva oba skupaj. S 
tem si kupiva kak grižljaj 
mesa, pa kruh, kavo. Lačna 
res nisva, a kdaj pa kdaj bi se 
vendar prileglo, da bi nama 
kdo prinesel kak zavitek ka
ve. Tiste dišeče, veste, ne 
one, ki smrdi!« 

Kaj pa sosedje, pridejo 
kdaj, vprašam? Prinesejo 
kak košček kruha ostarelima 
sosedoma, morda pozimi 
kak košček koline? 

»Kje pa!« je povedala Lizi
ka. »Sosed mi je nekoč dejal, 
da je šenk že zdavnaj crknil.« 

Najhujše gorje starih Kan-
dorferjev pa je voda. Nimata 
je v hiši, od daleč, iz grape jo 

nosita. Največkrat si brento 
oprta Lojzek in gre po vodo. 
Lizika je zaskrbljena, saj je 
njen brat že star, pa že trikrat 
je bil operiran za kilo. In spet 
ga boli. 

»Že dve leti nam obljublja
jo, da bodo napeljali vodo do 
naše hiše. Pa še nič! Bova 
menda prej umrla, kot se bo 
še kdo spomnil na naju!« 

Res, tudi sosedje so pove
dali, da so se v krajevni 
skupnosti že pred dvema le
toma odločili, da bodo s 
skupnimi sredstvi napeljali 
vodovod do Kandorferjevih. 

A kot kaže, je zaenkrat ostalo 
še vse le pri besedah. Pikri 
jeziki celo pravijo, da imajo v 
krajevni skupnosti denarja 
za marsikaj (tudi za graditev 
treh avtobusnih postajališč, 
pa čeprav sta bili dogovorje
ni le dve), za napeljavo vodo
voda Kandorferjevim pa ne. 
Morda pa bodo le držali be
sedo? Skoda le, da je pred 
durmi še ena ledena in mrzla 
zima, v kateri se bosta mora
la stara Kandorferja s svoji
mi brentami prebijati do 
vode. 

DAMJANA STAMEJCiC 

NOVA TRGOVINA V ŽICAH 
Prejšnji petek so krajani Žič izročili svojemu na

menu trgovino Dravinjskega doma v svojem kraju. 
Čeprav so z gradnjo malo kasnili, so občani te krajevne 
skupnosti zelo veseli nove pridobitve pri osnovni tr
govski preskrbi prebivalstva. Temu veselju pa se pri
družuje še ponos, saj je v primeru žičke trgovine prišlo 
do edinstvenega združevanja sredstev in dela kolek
tiva konjiške delovne organizacije Dravinjski dom in 
občanov krajevne skupnosti Žiče. Vsekakor gre za 
zgleden primer sodelovanja, vreden posnemanja! Po
membno pa je še to, da je na ta način tudi konjiška 
trgovska mreža pridobila na prodajnem prostoru in pri 
ponudbi. 

UM 



REČICA PRI LAŠKEM 

PETDESET LET ZVESTOBE 
Poštena ljubezen, skromnost in delavnost 

Pred dnevi sta zlato poro
ko, petdeset let medsebojne 
zvestobe in ljubezni, počasti
la Miha in Neža Krašek iz 
Rečice pri Laškem. 

Poleg veselja, ki sta ga do
življala v zakonu, sta se sre

čevala tudi s trpljenjem in 
preizkušnjami, kar vse ju je 
plemenilo in jima dajalo mo
či za trdne korake na poti 
skozi življenje. Njuno med
sebojno navezanost je krepi
la poštena ljubezen, ki je slo
nela na skromnosti in delav
nosti. 

Oba izhajata iz trdnih 
kmečkih družin gornjega de
la Rečice. Kmalu po poroki 
sta kupila posestvo in si s 
pridnostjo - in delavnostjo 

uredila dom in družino. Ro
dilo se jim je devet otrok. 
Vse sta vzgajala z ljubeznijo 
in jih naučila skromnosti in 
delavnosti. Ker hribovita in 
skopa zemlja ni dajala dovolj 
kruha za številno družino, se 

je oče Miha zaposlil in delal v 
Zabukovici, Hudi jami, 
Hrastniku in nazadnje spet v 
Hudi jami. 

Z odhodom očeta na delo 
se je povečalo delo in skrb za 
družino materi Neži. 

V svojem življenju sta oku
sila strahote obeh svetovnih 
vojn, prvo sicer še kot otro
ka, zato pa drugo bolj nepo
sredno in resno. Dolina Reči
ce je bila zgodaj partizanska. 
Hiša zlatoporočencev je bila 
varno^ zatočišče/borcev za 

svobodo. Tu so se zadrževali 
borci Slandrove in Tomšiče
ve brigade, pogosto so v nju
ni hiši prenočevali partizani 
s Kozjanskega. Tudi parti
zanska šivalnica je našla tu
kaj svoje mesto. 

Zlati jubilej poroke sta po
trdila pred pooblaščencern 
občinske skupščine, sicer pa 
sta ga dočakala ponosna in 
vesela v krogu svojih doma
čih, otrok in vnukov. 

Da bi še dolgo let živela] 
srečna in zadovoljna! 



PLANINCI 
ŠOŠTANJA SLAVILI 

Konec novembra je bila 
v Šoštanju prisrčna slove-
nost ob 75-letnici planin
ske organizacije v tem 
mestu. O prehojeni poti je 
zbranim spregovoril Vik
tor Kojc, predsednik 
društva. Začel je pri letu 
1904. Takrat se je v Šošta
nju zbralo 12 zavednih 
Slovencev in ljubiteljev 
planin ter ustanovilo Ša
leško podružnico SPD. 
Spregovoril je tudi o delu 
pred drugo svetovno voj
no, ko je društvo postavi
lo razgledni stolp na Špi
ku na Paškem Kozjaku, 
pa o letu 1933, ko so odpr
li kočo na Smrekovcu. Za 
današnje obdobje je zna
čilno izletništvo, ki je obi
čajno povezano z obi
skom krajev znanih iz 
NOB. Žal pa je danes za
mrlo delo z mladino. Na 
slovesnosti je Adi Vidma-
jer, predsednik MDO Sa
vinjska, društvu izročil 
plaketo Prijatelj planin, 
prejelo pa je tudi plaketo 
PZS. 

FRANCI JEZOVNIK 

PLANINSKA 
VZGOJA 

O vzgoji v planinstvu je 
bilo tu že nekaj napisane
ga. Lotimo se tega malo 
podrobneje, da se s tem 
lahko spozna širša jav
nost. Vzgoja v planinstvu 
se prične zgodaj. Mladin
ska komisija pri Planin
ski zvezi Slovenije (MK 

PZS) ima Pravilnik o de
lu mladine (sprejet 30. 5. 
1975). Tu sta omenjeni ak
ciji Ciciban in pionir pla
ninec in še kaj. Ciciban -
planinec je do 7. leta sta
rosti, do 14. leta je pionir 
in do 27. leta je mladinec. 

MK pri PZS je izdala 
DNEVNIK CICIBANA 
PLANINCA (Planinska 
založba, št. 62/1978) z uvo
dnim besedami našega 
častnega predsednika dr. 
Mihe Potočnika. V dnev
niku so zapisani tudi po
goji, ki jih mora izpolniti 
ciciban na planinskih ste
zicah. Akcijo lahko izva
jajo v okviru PD, zaželje-
no pa je v okviru VVZ. 
Akcija je namenjena 
predvsem predšolski 
mladini (5-7 let) in se lah
ko konča po prvem razre
du osnovne šole. Akcija 
je tudi vsklajena s sploš
no akcijo za športno 
značko. 

Ciciban-planinec mora 
v svoj dnevnik odtisniti 
osem žigov in s tem izpol
ni pogoj za našitek. Ce 
pravi pa 11 ali več izletov, 
od katerih mora biti vsaj 
eden zimski, prejme lah
ko značko ciciban-plani
nec. Značka ima obliko 
naše planinske markaci
je, le da ima v rdečem ko
lobarju z zlato barvo od
tisnjene otroke. 

Naslednja akcija se 
prične lahko v osnovni 
šoli ali PD, to je pionir-
planinec. Ta je zahtevnej
ša in ima tri stopnje. Prva 
je bronasti znak, ki ga 
prejme pionir, ki je sode
loval vsaj na 6 skupinskih 

izletih in so bili 3 nad 
1000 m. Vsak izlet mora 
pionir na kratko opisati v 
svoj dnevnik. Srebrni 
znak prejme pionir, ki je 
skupno opravil 12 izletov, 
od katerih so najmanj tri
je dva ali več dnevni in jih 
je 6 nad 1000 m. Opraviti 
tudi mora tečaj prve po
moči v okviru JRK. In 
končno lahko dobi še zla
ti znak za skupno 20 izle
tov. Od tega jih mora biti 
6 ali več dvodnevnih in 
enako število nad 1500 m. 
Sam mora še pomagati 
pri delu planinske skupi
ne, urejanju planinske 
omarice ali pomagati pri 
organizaciji izletov. Naši
tek in značke podeljuje 
MK pri PZS. 

Pionir-planinec, ki hodi 
na izlete od 1. do 4. razre
da, lahko zadosti tudi po
gojem za športno značko 
II. skupine (8 izletov). Ra
zlika je samo v tem, da 
pionir-planinec mora izle
te še opisati, za športno 
značko pa tega ni potreb
no. Natačnejše pogoje 
najdete DNEVNIKU za 
cicibana oziroma pionirja 
planinca, ki sta obvezna 
za dokaz o izletih ali pa v 
Priročniku za športno 
značko I. in II. skupine. 

Pionir-planinec, ki pre
hodi Savinjsko planinsko 
pot izpolni pogoj za bro
nasti znak, seveda če svo
je izlete opiše v dnevniku 
in odtisne vse žige. Za 
srebrnega pa mora morda 
še na Mrzlico, Menino, 
Mozirsko planino, Uršljo 
goro ali kam drugam. 
Morda na Mrtvega meni
ha. S svojo vztrajnostjo 
lahko še nadaljuje in bo 
do konca šolanja igraje 
dosegel pogoje za zlati 
znak. Opraviti bo moral 
še izpit iz zgodovine pla
ninstva, spoznavanja gor
stev, osnov gibanja, ne
varnosti v gorah, varstva 
narave in orientacije. 

ing. BOŽO JORDAN 

JANKO KAČ 
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No, če imate kakšne skrivnosti, pa stopim ta čas konjem 
vreč, da se pomenita,« je izginil Blatnik v vežo. 

»No, kaj?« je vprašal vznejevoljen Cerin priliznjenega 
dedca. 

»Eh, eh, vejo, takole sem mislil. Reveži, veliki reveži so 
naši fantje, ki se tepejo za presvetlega cesarja in sestradajo 
zdraven. Zakaj bi tudi Kolenka ne dala cesarju, kar je 
cesarjevega ?« 

»Kam pa cikate s to besedo?« je ustavil Cerin besedni 
hudournik. 

»Nikamor drugam ne, kakor v njen vodnjak na številki 6, 
kamor je Kolenka skrila težke vreče pšenice,« je izpovedal 
odbornik z lokavim nasmehom in nagnil glavo, kakor da 
čaka pohvale. 

Cerin ni bil prijatelj ovaduhov, zato je komaj pogoltnil 
hudo besedo, ki jo je že imel na jeziku, in prijazno pristavil: 
»Hvala, gospod Gačnik, za važno opozorilo. Svetla je vaša 
ljubezen do cesarja in očetnjave, le redko najdemo sličen 
primer nesebičnosti. Kolenka, pravite, na 6. številki,« si je 
zapisal Cerin. 

»Da, da, Kolenka, Kolenka na 6. številki!« je hitel ves 
blažen ovaduh in izginil v noč, ko se je župan povrnil. 

»Kaj ni doma na Groblji neki Janez Kolenc,« je vprašal 
Cerin župana. 

»Seveda je. Kaj ga poznate?« se je začudil Blatnik. 
»Na fronti sva bila skupaj. Pameten je, čeprav je še tako 

n\lad. Pozneje sva bila skupaj pri zdravniku. Jaz zdrav, on 
je pa res pokašljeval. Mene so poslali v zaledje, njega pa 

^nazaj,na fronto. Največja reva za časa vojne je pač bolnik. 

ki mu mhče ne verjame, da je res bolan. Pozdrave bi šel 
sporočit njegovi ženi, če bi vedel za hišo,« je menil Cerin. 

»Vam pa jaz pokažem, saj imamo tako pot tja gori,« se 
mu je ponudil župan. 

Ko sta prišla h Kolencu, so imeli še luč. Vsi srečni sta 
sprejeli Mica in Nežika tujega gospoda, ki je prinesel poz
drave od gospodarja. Župan se je kmalu opravičil, da ima 
pri Metelanu opravek, in pustil gosta samega, ki sta mu 
postregli ženski, kakor da je prišel sam Janez domov. 
Moral jima je pripovedovati obširno o vseh nevarnostih. 
Cerin ni slikal po resnici, temveč je mnogo prikril, zlasti ni 
ničesar omenil o Janezovi bolezni. 

Pozno je že bilo, ko se je poslavljal Cerin od gostoljubnih 
žensk. Skoraj bi bila Nežika izpustila lampo na tla, ko je 
rekel Cerin: 

»Kar imate pšenice skrite v vodnjaku, jo spravite čim 
prej drugam.« 

»Ovadil nas je nekdo!« je vzkliknila Mica. »Samo kdo?« 
»Grešnika ne izdam, saj vama še greha ne bi bil smel 

povedati,« je odvrnil Cerin, jima želel lahko noč in vesel 
odšel spat. 

Drugo jutro so našli vojaki vodnjak že prazen, pač pa so 
iztaknili in zaplenili pri Gačniku 10 vreč pšenice. Nekaj so 
sicer sklepali iz županovih besed o večernem posetu, da je 
Gačnik ovadil Kolenko, kaj gotovega vendar ni vedel 
nihče, razen prizadetih, ki so pa vsi molčali, ker je bil tak 
pač čas, da si z molkom najdalje prišel. 

Kakor bi bila vedela za vse neštete priživnike, je vse do 
1917. leta zemlja obilno rodila, da so se lepo okrožile svinje. 
Svetel praznik v hudih časih bi bile koline, da ni spet stal 
tam v vlogi »K. K.« rejen trgovec z debelo zlato verižico in 
medaljo za državljanjske zasluge na prsih ter sprejemal 
desetine slanine. Važno jo je duhal, tehtal kako žefran na 
deke in grame ter posipal na debelo s soljo, ki je bila 
cenejša od nje. Na debelem mastnem sredincu se mu je 
bleščal domoljuben prstan »Gold gab ich fur Eisen«, ko je 
oblastno ukazoval: 

»Se deset in pol deke prinesite! Vi pa tri! Ce ne, vas 
moram naznaniti. Saj ne gre zame, za vojsko gre!« 

Vojaki so pa otepali nezabeljen krop in komaj ranjencem 
so belili s smrdljivim lojem. Mast pa je šla za razne pomoč
nice Rdečega križa v Gradec, na Dunaj in še dalje, kjer so 
se brezposlene dolgočasile in vzdihovale pri Hdflerjevih 
poročilih: »Same dolgočasne zmage s komaj 518 žr
tvami . . . « 

Cerin je bil spet na fronti, kjer je našel že močno shujša-
nega Janeza. Ko je izpodbujal bolnika, naj gre na vizito, se 
je Janez odločno uprl: 

»Šestkrat me je spodil s ,tahiniranjem', sedmič me pa da 
zapreti. Po kaj neki naj hodim?« 

Tako je Janez hiral in čakal krogle, da se ga usmili. Med 
podganami, gladom, ušmi in bobnečim ognjem so bili 
edini prazniki takrat, kadar je dospela menaža ali celo 
pošiljka od doma. 

K novemu letu 1917 je dobil Janez od doma koline: pet 
parov klobas in hlebec kruha. Takšen praznik je bil to za 
kaverno, da so vsi njeni prebivalci pozabili na fronto in da 
je kadet Cerin zapel: 
»Mamca dajo par klobas, 
očka pravjo: Was ist das?« 

Nenadmo je umolknil in se sesedel. Ko so tovarišu pri
skočili, so videli, da ima ves obraz krvav. Ker je sedel blizu 
izhoda, ga je pogodila v sence črepinja granate. »Nič ne bo 
z njim!« je rekel sanitejec, ki so ga pozvali iz sosednje 
kaverne. 

In res je še dvakrat, trikrat zagrebel z rokami in udaril z 
nogami, nato pa je popustil dreget. Njegovo truplo so pre
nesli v razdrt prečni rov na koncu postojanke. 

»Hudičeve koline!« se je razsrdil Šempetrčan četovodja 
Franci Privošnik, drugi so pa molče vlekli svoje »toten-
neglne«, kakor so rekli najslabšim ogrskim cigaretam. 

Ko je pisal Janez o Cerinovi smrti domov, sta obe ženski 
zajokali, še Blatniku se je užalilo. Gačnik pa je rekel: 

»Se je živa božja pravica...« 

IV. 

Ves predpust 1917. leta ni bilo nobene poroke vfari. Kdo 
se bi pa tudi ženil, saj ni bilo ne časa za ženitovanje, ne 
veselja za ljubezen, ko je skoraj ni bilo hiše brez mrtveca ali 
vsaj pohabljenca. Kakor da ni sveti postni čas, temveč 
vesela trgatev sredi sončnih goric, je butalo brezprestanka 
na zapadu vse dni in vse noči. Škripale so stiskalnice vojne 
morije, da so tekle doma grenke solze vdov, mater in sirot 
ter je lila na vseh frontah v obilnih curkih najboljša kri 
naroda, ki se je ves vil v smrtnih krčih. 

Cvetna nedelja. Redke so bile butare v cerkvi, gosposko 
oljko je zamenjal trnjav božji les. S sklonjeno glavo je stopil 
na prižnico župnik Fortunat. Vsi ljudje so hodili takrat 
upognjeni, oči uprte v zemljo, da jim vsaj ona da tolažbe, 
ker je nebo ni imelo. S tihim glasom je bral pastir in mu 
postajal še tišji, da so ga kar prevpile razbičane misli verni
kov, ki so bile vse na fronti, kjer se je pela mogočnejša 
pesem: »Hur-ra-hur-raa...« 

S prižnice se je oglasila zapoved svetne gosposke: 
»Okrajno glavarstvo vam daje na znanje: Za veliko noč je 
dovoljeno peči le na polovico bel kruh, da se prihrani več 
bele moke za ranjence in da se nam posreči doseči zmago
vit konec boia, ki so ga nam vsilili samogoltni sovTažniki. 



ALPINISTIČNI KOTIČEK 

PAKLENICA ZA SLOVO 
Zbor celjskih alpinistov in pregled dela 

»Paklenica za slovo« je kar pravi naslov, 
saj so se s taborom pod temi stenami alpini
sti za praznik 29. novembra dostojno poslo
vili od kopnega plezanja. Se nobeno leto ni 
bilo v Paklenici tako živahno kot tokrat, saj 
je bera vzponov celo presegla vse prvomaj
ske tabore. Pri kvalitetnih vzponih so imeli 
velik dosežek Celjani, ki so izplezali poleg 
60 ponovitev kar 6 prvenstvenih smeri. So
delovalo je 9 članov, 6 pripadnikov in 1 
tečajnik. 

Od novih smeri je najpomembnejša »Su-
bara direkt« (VI, Ale), ki sta jo zmogla Knez 
Franček in Trontelj Marjan v 9 urah in pol. 
Za preplezanje te smeri v Anica Kuku je 
bilo že v prejšnjih letih prelitega precej 
znoja. 

Tako so bili v njej Zagrebčani kar 8 dni, pa 
ji niso bili kos. 

Poleg te ekstremne še »Zelvakova« v 
Anica Kuku IV/V A l , Franček Knez in Pe
čovnik Matjaž (AO Impol); ter ista plezalca 
smer »Polmesec« IV-t-Al. V Kuku od Stra-
delin sta potegnila novo Franček Knez in 
Rebrčnik Fanika, imenovala sta jo »Trnjul-
čica«. V Kuku beležimo prvenstveno va
rianto »Kaminska« - plezala Povše Brane 
in Uršič (AO Impol). Srot Bojan (priprav
nik) je z Rusom (AO Impol) preplezal pr
venstveno v Anica Kuku: »Razočarana 
Alenka« - ocena III. Med težke ponovitve 
štejemo še Raz za malo kladivo - VI A l 
Fanikinovov - VI AO; Diagonalo - V/VI A l 
Klin - VI A l ; Union VI A l in kopico smeri 
IV. in V. stopnje. Razveseljivo je, da je v teh 
smereh plezala večina pripravnikov; če
prav po drugi strani to ni v skladu s pravil
nikom, ker so smeri pretežke. Ali sedaj 
spremeniti zgornjo dopustno mejo za mla

de, ali postaviti zavoro, je vprašanje, ki bo
mo nanj težko našli pravi odgovor. 

Po starem običaju so v soboto, 8. decem
bra zaključili Celjani letošnjo plezalno se
zono in položili obračun. V Logarski dolini 
se je zbralo 40 alpinistov, da podebatirajo, 
se veselijo in »krstijo« mlečne za ta prave. 
Bilo pa je tudi kaj povedati! 808 vzponov v 
enem letu je številka, ki je doslej nismo 
poznali. Vmes je 73 smeri VI. težavnostne 
stopnje in kar 103 »petice« ter 51 prvenstve
nih vzponov. Dva člana v Everestu; 6 tabo
rov v Kleku; 3-krat v Paklenici; ledeniški 
tečaj v Grossglocknerju; odpravi v pogorje 
Wilder Kaiser in Italijanske Dolomite; dva 
člana v državni odpravi v Fanskih gorah 
(Sovjetska zveza). 

Za člane so bili sprejeti: Kovačič Matjaž, 
Povše Brane, Srot Bojan, Trontelj Marjan 
in Smodiš Smiljan, za pripravnike pa Ber-
dnik Jaka, Cankar Slavko, Jevševar Bojan, 
Kozmus Pavle, Pleterski Brane, Spilar 
Zvonka in Trček Cvetka. Dva tečajnika in 
trije pripravniki delajo čez mesec dni po
pravni izpit teoretičnega dela. 

V soboto, 22. decembra začne zimska se
zona (uradna) in alpinisti imajo »dereze na-
brušene«! Upamo, da bo vreme bolj usmi
ljeno kot lani, ko sta tedenski novi sneg in 
plaz urejevala zimski alpinizem po svoje. 

CIC 

Tokrat smo v veleblagovnici T obiskali 
oddelek bižuterije v pritličju. Pred novolet
nimi prazniki je oddelek še posebej bogato 
založen z različnimi darili, ki jih bo vsakdo 
vesel. Na prvem posnetku vidimo zlato ve
rižico z briljanti, broško ter čudovit prstan. 
Slikati pa smo tudi nekaj drugih izdelkov, za 
katere se boste morda odločili tudi vi. 

P R I P O R O Č A 



STRELCI V PIVOVARNI LAŠKO 
SLAVIJO DVAJSETLETNICO 

v okviru vsakoletnih nnedoddelčnih tekmovanj se je 
že pretekli teden začelo tekmovanje v streljanju z 
zračno puško. Zaradi številčne udeležbe je tekmovanje 
vsak dan in bo zaključeno 15. decembra. Najboljša 
ženska in moška ekipa bosta dobili pokal, ostale priz
nanja. Rezultati bodo razglašeni na letni sindikalni 
konferenci, ki bo 22. decembra. 

Družina že pripravlja razstavo pridobljenih diplom, 
pokalov in priznanj v dvajsetletnem plodnem delova
nju. Razstavila bo tudi strelsko orožje družine, kate
remu bo še priključila nekatero dnago orožje. Razstavo 
bodo odprli za 22. december, ko je hkrati praznik JLA 
in se s tem pridružili v okvir praznovanj. 

Pripravljajo še nekatere druge oblike srečanj in tek
movanj, seveda pa si prizadevajo člani družine, da 
vključijo v družino, ki sedaj šteje 50 članov, čimveč 
zaposlenih, saj se s tem tudi krepi pripravljenost in 
izurjenost v ravnanju s strelskim orožjem. Družina 
tesno sodeluje z odborom za ljudsko obrambo in druž
beno samozaščito in posameznimi enotami CZ in NZ. 

Na redni volilni konferenci januarja bo podelila po
sebna priznanja ustanoviteljem družine, ki zares po
sega v prve vrste dosežkov v občini in zanje lepe 
uspehe. Moške ekipe so prve med tekmovalci jugoslo
vanske industrije piva in slada, v samem vrhu na živi-
liadah v Sloveniji. Letos pa je bila tudi ženska ekipa 
prva na živiliadi Slovenije. To dokazuje, da so strelci 
dosegli že veliko in da bodo branili svoj uspeh še 
r^aprel FANIKA LAPORNIK 

JUBILEJ V LAŠKEM 
Strelska družina »Alojz Kerše« v Pivovarni Laško, 

slavi letos 20 letnico ustanovitve. Organizirali so veliko 
tekmovanje med strelskimi družinami iz Slovenije in 
Hrvatske. Tekmovali so z zračno puško. Nastopilo je 
15 ekip. Doseženi so bili kvalitetni rezultati. Vrstni red: 
Celje 720 krogov (Ervin Seršen 177, Marjan Dobovič-
nik 179, Jože Jeram 182 in Tone Jager 182 krogov). 
»Rudnik« Hrastnik 712, »Steklar« Hrastnik 711, »Alojz 
Kerše« Laško 686, »Tone Bostič« Zidani most 681, 
»Pivovarna« Zagreb 662, »Pivovarna« Karlovac 652, 
»Gvido Pavlic« Laško 649, »Dušan Poženel« Rečica 
642, »Oprema« Ludbreg 635 krogov itd. Najboljši posa
mezniki: Franc Rešetar »Rudnik« Hrastnik 183, Tone 
Jager Celje 182, Jože Jeram Celje 182, Anton Veraš 
»Steklar« Hrastnik 181, Dušan Gričar »Tone Bostič« 
Zidani most 181 krogov itd. 

TONE JAGER 

KOŠARKA 

NA VRHU ŠTIRJE 
Visoko in učinkovito proti Alitosu 

Na domačih tleh so igralci 
Libele v II. Z K L proti Alho-
su iz Sarajeva vknjižili novo 
visoko zmago 116:94. Zmaga 
proti gostom, ki imajo v svo
jih vrstah kar 7 igralcev viso
kih nad 2 m, je bila preprič
ljiva. Celjani so vso tekmo 
držali vodstvo čvrsto v svo
jih rokah. Pravi užitek je bilo 
tokrat gledati uspešno igro 
Libele v obrambi z odlični
ma branilcema Hauptma-
nom in Pipanom na čelu. 
Hauptman je bil v tem sreča
nju nenadkriljiv dirigent, ki 
je suvereno vodil vso tekmo. 
Lovil je žogo pod lastnim ko
šem, sijajno preigraval na
sprotne igralce in pošiljal v 
ogenj centre in krila. Tudi 
sam je bil pri zaključnih me
tih izredno uspešen. Isto vlo
go je odigral tudi Pipan, ki je 
z duhovitimi potezami nav
dušil nad 500 gledalcev. Izre
den borec je bil tokrat Gole, 
ki je imel najtežjo nalogo -
držati Damjanoviča, naju-
spešnješega igralca gostov. 
Nalogo je odlično opravil. 
Nadvse razigran je bil tudi 
Tovornik. To so bili ključni 
igralci v moštvu Libele. Žal 
gostje s svojim vodstvom 
vred niso prenesli takšnega 
razpleta igre, pa so se obna
šali skrajno nešportno. Nič 
čudnega tedaj, če so zaradi 5-
tih osebnih napak predčasno 
morali iz igrišča štirje igralci, 
dva pa zaradi nešportnega 
vedenja. Tudi Libela je zara

di petih osebnih napak izgu
bila predčasno 4 igralce, ven
dar so ostali vzdržali do kon
ca tekme. 

Se uspešni strelci - Pipan 
33, Gole 26, Hauptiman 23 in 
Tovornik 19. Izjava trenerja 
Zmaga Sagadina: »Naša 
zmaga je zaslužena. Bili smo 
priča lepi tekmi le v I. polča
su, v drugem pa se je zaradi 
nešportnega vedenja gostov 
izrodila. Naše orožje je bila 
tokrat dobra obramba.« 

Libela je trenutno na dru
gem mestu v tej izenačeni li
gi, kjer imajo kar štiri moš
tva po 8 točk. Vodi ljubljan
ski Slovan pred Libelo, 
Kvarnerjem in Slobodo. V 
VI. kolu bodo Celjani gosto
vali proti trenutno tretjemu 
Kvarnerju. Boj bo težak in 
pomeni derbi za vrh lestvice. 

V republiški ligi smo bili 
priča dvem derbijem med 
domačimi moštvi. Igralci 
Cometa iz Slovenskih Ko
njic so poskrbeli za veliko 
presenečenje z zmago sredi 
Šoštanja nad Elektro z 91:90. 
S to zmago so pokopali mož
nosti Elektre za nastop v su-
per slovenski ligi in odprli 
sebi pot v to ligo, saj imajo v 
zadnjem kolu srečanje na 
domačih tleh proti Lokalin-
vestu. Laščani so izgubili na 
domačih tleh z Žalcem 
104:93. Žalčani so tako pri
dobili možnosti za sodelova
nje v super ligi. 

KAREL JUG 

IZ ZDA PREKO CELJA V JLA 
Zmago Sagadin, odlični trener celjskih košarkarjev, | 

je 15. oktobra odpotoval na dvomesečno turnejo po ^ 
domovini košarke ZDA skupaj s trenerjem Janezom | 
Drvaričem iz Ljubljane. Poslala jih je Košarkarska! 
zveza Slovenije kot dva mlada, perspektivna košarkar-1 
ska trenerja. Pri Zmagovi poti je pomagcda tudi TKS * 
Celje. V dveh mesecih si je Zmago ogledal sedem 
ameriških držav in prisostvoval delu v srednjih šolal̂ ,!̂  
in na univerzah ter kako igrajo profesionalci. Domov je 
poleg številnih uporabljivih vtisov prinesel tudi več 
kot 50 kilogramov košarkarske literature. Vrnil se je 
13. decembra, v soboto pa vodil tekmo celjske Libele s 
proti Alhosu iz Sarajeva. Zdaj bo dan, dva ali morda 
največ tri doma, nato pa bo odpotoval na Vrhniko, kjer ] 
bo oblekel vojaško uniformo. V teh dneh, kar bo še ^ 
doma, bo napisal nekaj sestavkov za Novi tednik z ^ 
uspešne poti pa ZDA. 

Med kratkim postankom v Celju med ZDA in JLA je ; 
Zmago povedal: 

»Izredno sem zadovoljen z obiskom v ZDA. Zadovo- ̂  
Ijen sem, da je žena srečno rodila takrat, ko sem bil j 
izven doma. Srečen sem, da so košarkarji uspešno i 
igrali pod vodstvom prof. Mileta Cepina, za kar sem i 
mu nadvse hvaležen. Prepričan sem, da bo tako tudi v i 
bodoče. Seveda pa je težko delati z ekipo, če si redno \ 
zaposlen. Meni je bilo lažje, ker sem z ekipo praktično : 
živel 24 ur. Zdaj je pred mano vojska, nato pa ponovno ] 
resno, trdo in načrtno delo s košarko. Prepričan sem, : 
da moja kontinuiteta s košarko zaradi vojske ne bo ; 
prekinjena.« 

Pa srečno tudi na tako pomembnem področju, kot je ^ 
JLA! TONE VRABL 

KONČAN JESENSKI DEL 
V občinski odbojkarski ligi Žalec se je končal jesenski del 

tekmovanja. V zadnjem kolu so bili doseženi naslednji re
zultati: Polzela-Ljubno 0:3, Braslovče II.-Gomilsko 1:3, 
Šempeter-Vransko 1:3 in Žalec Bralovče I. 0:3. 

VESELO V PREBOLDU 

MED GOSTI TUDI HIMAUJCI 
Rafko Mlakar: Rekreacija Je potreba delovnega človeka 

Rafko Mlakar, predsednik 
OS ZSS Žalec je še posebej 
pohvalil množičnost ude
ležbe na sindikalnih šport
nih igrah. 

^ladi preboldski planinci so alipiniste obdarili s kravjimi zvonci. Tako prisrčno je bilo 
^o, da se z besedami ne da opisati. 

V petek zvečer sta OS 
ZSS iz Žalca in žalska teles-
nokultuma skupnost pri
pravila pod pokrovi
teljstvom Tekstilne tovar
ne v Preboldu zaključno 
prireditev 16. sindikalnih 
športnih iger občine Žalec. 
Na tej prireditvi smo zbrali 
tudi nekaj drobnih, a zani
mivih zapisov. 

Med članicami so prvo me
sto osvojile športnice Ferra-
hta. Ostali rezultati: člani: 1. 
Sip, 2. Juteks, 3. Ferralit, ve
terani: 1. Ferralit, 2. Sip, 3. 
Hmezad, ml. člani A: 1. Sip, 
B. 1. Zarja, C. 1. Avtoprevoz 
Množičnost: A. 1. Juteks, 2. 
SIP, 3. KIL, B. 1. Zarja, 2. 
Gradnja, 3. KIL C. 1. Zavod 
za načrtovanje, 2. Asfaltna 
baza Pirešica, 3. Zdravstveni 
dom. Prehodni pokal je 
osvojil SIP. 

Popoldne je v hotelu Pre
bold pripravil osvajalcem 
najvišje gore na svetu pred
sednik IS SO Žalec Jože Jan-

krajši, a prisrčen sprejem. 
Kar štirja člani himalajske 
odprave so zamudili več kot 
pol ure. Kasneje so pojasnili, 
da so hotel Prebold iskali v 
Žalcu. Pa naj še kdo reče, da 
v Prebold ni težje priti kot na 
vrh Mount Everesta... 

Predsednik OS ZSS Žalec 
Rafko Mlakar je v svojem 
govoru omenil, da je rekrea
cija danes potreba sleherne
ga delavca. Ce sodi k rekrea
ciji tudi ples, potem moramo 
reči, da je svoje besede Raf
ko ves večer skušal potrditi 
tudi s konkretnimi dejanji. 

Elda Viler bi morala peti 
ves večer, pa niti slučajno ni 
bilo tako. Na prireditev je 
prišla z vročino in popolno
ma zahripana. Nastop je ob
ljubila in v veliki veri, da bo 
vseeno lahko zapela nekaj 
pesmi je prišla v Prebold. To 
ji ni uspelo, vsekakor pa gre 

za potezo, ki zasluži vse ob
čudovanje. 

V eni izmed nagradnih za
bavnih iger so premočno 
zmagali športniki SIP iz 
Šempetra. Vedno je tako: 
zmaga močnejši... 

Sekretar OK ZKS Žalec 
Franc Jelen in predsednik 
IS SO Žalec Jože Jan sta to
krat plesala tako kot so drugi 
hoteli. Kaj takega je uspelo 
doslej menda samo Voka-
lom. 

Sekretar TKS iz Žalca Adi 
Vidmajer, sicer pa letošnji 
nosilec Bloudkove plakete, 
je imel skupaj s sekretarjem 
OS ZSS Brankom Povše-
tom še največ dela na prire
ditvi sami. Se zlasti velja to 
za Adija. Kljub temu, da je s 
sabo pripeljal svojo ženo. 

V imenu pokrovitelja pri
reditve 1TP je zbrane poz
dravila Kristina Kočevar. 
Ko je alpinistom izročila da
rila tekstilne tovarne, je izja
vila, da upa, kako bodo vrli 
fantje še enkrat osvojili naj
višjo goro. Izdelki TTP bi na
mreč tako dosegli zelo, zelo 
visoko raven. 

Prizadevni organizator 
sindikalnih športnih iger 
Drago Božič iz Juteksa je bil 
letos še posebej srečen. Ju-
teksovi športniki so se odlič
no odrezali. Žal, kaj takega 
ne moremo trditi za tiste iz 
največjih delovnih organiza
cij. Se v kategoriji množično
sti so se bolj slabo odrezali. 

Pogrešali smo Janeza Meglica, ki je bil še pred davni
mi leti eden izmed najbolj 
prizadevnih organizatorjev 
sindikalnih športnih iger. Pa 
drugo leto! 

Besedilo: 
JANEZ VEDENIK 

Sliki: 
TONE TAVČAR 

N A K R A T K a 
CIJANOV MEMORIAL 

Marljivi šahovski delavci celj
skega Ingrada so tudi letos pri
pravili tekmovanje za »Ci janov 
memor ia l« . Sodelovalo je 15 
ekip, zmagala pa je ekipa Ingra
da v postavi Streiher, Brinovec, 
Ojstrež in Studnička. 

Končni vrstni red: 
Ingrad 44, E M O 41, M I K Pre

bold 40,5, Konstruktor Maribor 
38,5, Beton Zasavje 34,5, Žalec 
33,5, Ingrad I I . 31,5, Cinkarna 
29,5, A e r o 26, Razvojni center 20 
itd. 

NASLOV STREIHERJU 
O b zaključku leta so v Ingra

du izvedli posamezno šahovsko 
prvenstvo sekcije. Zmagal je Jo
že Streiher, ki je zbral 13 točk, 
sledijo Brinovec 12 in pol, Oj 
strež in Studnička 12, Zorko 11 
itd. 

NOVI 
DRUGOKATEGORNIKI 

V Celju so končali turnir tretje 
kategorniki. Odločilna zadnja 
partija med Jerebom in Peterne-
lom je odločila tudi o novih dru-
gokategornikih. Z zmago nad Je
rebom si je Peternel priboril tret
je mesto in kategorijo. Isto pa sta 
osvojila tudi zmagovalec Nag lav 
in drugouvrščeni Zalokar. 

Končni vrstni red: 
Naglav 8, Zalokar in Peternel 

6,5, Jereb 5,5, Jager, Jošt in Pa
vl ic 3,5, Blazina in Polak 3 ter 
Arh 2 točki. 

J. K U Z M A 

PETE OB ZAKUUČKU 
Odbojkarice Golovca in Ljub-

nega so zaključile jesenski del 
tekmovanja v republiški odboj
karski ligi. V zadnjem kolu so 
igralke Golovca premagale 
Krko 3:0, Ljubno pa je moralo 
priznati premoč Branika 1:3. 

O b prvem delu tekmovanja so 
najbolj.še predstavnice Bleda, 
Golovec pa je z dvema točkama 
manj na petem mestu. Ljubno je 
deveto. 

DVE DRUGI MESTI 
Na tradicionalnem judo turnir

ju za pokal Nagaoka v Ljubljani 
so med mladimi športniki dose
gli lep uspeh tudi celjski judoisti 
I V O R E V E . Cuk je bil v kategori
ji do 60 kg drugi, enako mesto pa 
je osvojila tudi tekmovalka Pun-
geršičeva v kategoriji do 48 kilo
gramov. 

NASTOP 
ROKOMETAŠEV 

Kljub temu, da je sezona za 
celjske rokometaše uradno zak
ljučena pa najboljši še vedno 
tekmujejo. Tomič, Božič, Vuko-
je, Peunik in Ivezič so nastopili 
v republiški reprezentanci v 
srečanju proti Slovenjgradcu, 
ki je praznoval 25-letnico obsto
ja. Zmagala je reprezentanca 
28:26 in celjska igralca Vukoje s 
sedmimi ter Božič s tremi zadet
ki sta bila poleg Tomiča naj
boljša v ekipi. 

J. K U Z M A 

TKANINA OSMA V 
MARIBORU 

Sindikalna šahovska organiza
cija M T T v Mariboru je pripravila 
vsakoletni tradicionalni turnir, 
na katerem je letos nastopilo kar 
28 ekip. Kl jub temu, da so šahisti 
celjske T K A N I N E v zadnjem ko
lu v isoko s 4:0 premagali lanske
ga zmagovalca Metalno pa niso 
osvojili več kot osmo mesto. 
Zbrali so 35 točk. 

J O Ž E G R O B E L N I K 

GRAFIKI SO SE 
POMERILI V MALEM 
NOGOMETU 

v Celju je bila prijateljska no
gometna tekma starejših članov 
» A E R A « proti vrstnikom » D E 
L A « iz Ljubljane. Po zanimivi in 
korektni igri so zmagali gostje z 
6:3 (4:0). Strelci za » A E R O « so 
bili Kroflič, Maček in Kolčan, za 
goste pa je dosegel vseh 6 zadet
kov B. Bohinc. 

Tovrstno srečanje je bilo 
prvič in dobro organizirano. Po 
izjavah vodij moštev se bodo to
vrstna srečanja nadaljevala. 

F. B. 

STUDIO 
RADIA CELJE 
TELEFON 
22-009 



IZ ZAKONSKE SVETOVALNICE 

SKLENITEV ZAKONSKE ZVEZE 
MLADOLETNE OSEDE 

O sklenitvi zakonske 
zveze v primerih, kjer so 
zakonski zadržki in o po
stopku za dovolitev skle
nitve zakonske zveze v 
takšnih primerih, smo pi
sali v enem od prejšnjih 
prispevkov. Možna je do
volitev sklenitve zakon
ske zveze med bratran
cem in sestrično (med 
otroci bratov in sester ter 
med otroci polbratov in 
polsester), med skrbni
kom in varovancem ter 
dovolitev sklenitve za
konske zveze osebi, ki še 
ni stara osemnajst let. 
Sklenitev zakonske zveze 
v teh primerih se lahko 
dovoli, če so za to uteme
ljeni razlogi, pristojnost 
odločanja pa je s 1.1. 1977 
prenesena iz sodišča na 
občinske skupnosti so
cialnega skrbstva. 

Pri Centru za socialno 
delo Celje (pristojnost za 
celjsko občino) nismo do 
sedaj obravnavali še no
benega primera prošnje 
za dovolitev sklenitve za
konske zveze med bra
trancem in sestrično, niti 
nobenega primera proš
nje za dovolitev sklenitve 
zakonske zveze med 
skrbnikom in varovan
cem. Takšni primeri so 
torej zelo redki. 

Pogostejši pa so prime
ri, ko želi zakonsko zvezo 

skleniti oseba pred do
polnjenim osemnajstim 
letom starosti, zato si po
drobneje oglejmo posto
pek za dovolitev skleni
tve zakonske zveze v teh 
primerih. 

Pri Centru za socialno 
delo Celje smo od 1. 1. 
1977 do sedaj obravnavali 
57 prošenj za dovolitev 
sklenitve zakonske zveze 
pred dopolnjenim osem
najstim letom starosti. V 
vseh primerih so za dovo
litev sklenitve zakonske 
zveze pred polnoletnostjo 
zaprosila dekleta (naj
mlajša je bila stara 15 let 
in dva meseca), njihovi 
fantje so bili v vseh pri
merih polnoletni. V nobe
nem primeru ni zaprosil 
za dovolitev sklenitve za
konske zveze mladoletni 
fant. V večini primerov 
(ne v vseh!) so dekleta 
med razlogi za sklenitev 
zakonske zveze navajala 
nosečnost. Mladoletna 
dekleta se torej za skleni
tev zakonske zveze pred 
polnoletnostjo odločajo 
predvsem zaradi noseč
nosti. 

Oseba, ki želi skleniti 
zakonsko zvezo pred do
polnjenim osemnajstim 
letom starosti, mora vlo
žiti prošnjo za dovolitev 
sklenitve zakonske zveze 
(za spregled mladoletno-

sti) pri strokovni službi 
občinske skupnosti so
cialnega skrbstva v tisti 
občini, kjer ima njen za
koniti zastopnik (starši 
oz. skrbnik) stalno prebi
vališče. V celjski občini je 
prošnjo treba vložiti pri 
Centru za socialno delo 
Celje, Gregorčičeva 6 (po
stopek za dovolitev skle
nitve zakonske zveze 
opravi Zakonska sveto
valnica). 

V prošnji mora navesti 
osnovne podatke o sebi, 
svojih starših oz. skrbni
ku, o osebi, s katero na
merava skleniti zakonsko 
zvezo ter o njenih starših. 
V prošnji mora tudi nave
sti razloge, zaradi katerih 
se odloča za sklenitev za
konske zveze pred polno
letnostjo. Prošnji mora 
priložiti svoj rojstni list 
ter mnenje oz. potrdilo gi
nekologa. 

Strokovni delavci opra
vimo razgovore z mlado
letno osebo, z njenimi 
starši oz. skrbnikom, z 
osebo, s katero namerava 
skleniti zakonsko zvezo, 
po potrebi pa tudi s starši 
osebe, s katero namerava 
skleniti zakonsko zvezo. 

Prihodnjič: še nekaj o 
sklenitvi zakonske zveze 
mladoletne osebe. 

BRANKO BUT 
dipl. psih. 

PLANINSKA 
KRONIKA 

PRIREJA: ERNEST REČNIK 
Fi-ed 50. leti je pisateljica Ana Wam-

brechtsamer, ki je znana po knjigi »Da
nes grofje celjski in nikdar več« napi
sala kroniko Planinskega gradu in 
trga. Pisateljica je zbrala originalne 
podatke iz deželnega arhiva v Gradcu. 
V nekaj nadaljevanjih bomo seznanili 
naše bralce z zanimivostmi iz kronik, 
ki bodo zajemali kratko zgodovino 
Planine, o izvirnih zapisih iz urbarjev, 
tlaki in desetini, kmečkih uporih, tur
ških vpadih, kugi itd. 

Ko z dvanajstimi nadaljevanji zaklju
čujemo planinsko kroniko, je prav, da 
se nekoliko pobliže seznanimo tudi s 
pisateljico Ano Wambrechtsamerjevo, 
ki je kroniko v obsegu 470 strani napi
sala. 

Rodila se je 4. julija 1897. kot edinka 
trgovcu in posestniku Frideriku Wam-
brechtsamerju in njegovi ženi, poštarici 
Mariji roj. Rožanc na Planini h. št. 29. 
Otroštvo in osnovnošolska leta je preži
vela na Planini, meščansko šolo in dva 
letnika učiteljišča je končala v Maribo
ru, kjer je na jesen 1913. leta vsled bolez
ni opustila študij. Cež dve leti je končala 
poštni tečaj in službovala kot samostoj
na poštarica v različnih krajih Avstrije, 
nazadnje v Libenau pri Grazu. Umrla je 
mlada, saj ji je bilo komaj 36 let. 

Naš znani narodopisec (etnograf) Ni-
ko Kuret je pisateljico izredno lepo oka-
rakteriziral, ko je dejal: »Bila je nemška 
pisateljica, a slovenska žena!« Nadalje
val pa je, da je »Naša Anika«, kakor so jo 
na Planini vsi klicali, bila zaradi takrat
nih razmer deležna nemške vzgoje in 
izobrazbe. Njen pisateljski talent je zra
sel v nemški kulturni krog. Ana je bila 
nemška pisateljica, toda nemški je bil 
samo njen jezik. Duh, ki njeno pisatelj
sko delo preveva, snovi, ki jih oblikuje, 
so slovenski. Snov za večino svojih del 

je izbrala na tleh, kjer se je rodila in 
kamor je redno vsako leto prihajala na 
oddih. Na teh slovenskih tleh se je spro
stila, uživala je v svojevrstni slovenski 
govorici planinske okolice, se oplajala s 
slovensko pesmijo in živela z domačini 
kot prava domorodka. Njej, ki je ta svet, 
njegovo zgodovino tako skrbno in z lju
beznijo proučevcila, je bil vsak kamen in 
vsak grm ožarjen s svetostjo tradicije in 
sladkih spominov otroških let. Ni je bilo 
sram, da ji knjižna slovenščina ni šla 
prav od jezika. Tako je bila zakoreninje
na v tej svoji zemlji, da je bila ponosna 
na planinsko narečje, ki ga je znala že iz 
svojih otroških let. Kljub temu je napi
sala dvoje črtic »Gospod prefekt« »Go-
spodič Jurij« in zgodovinsko igro iz do
be kmečkih uporov v planinski okolici 
(Za staro pravdo) v slovenščini, ki ji ni 
dosti oporekati. 

Njena velika želja je bila, da bi njeno 
veliko življenjsko delo »Danes grofje 
celjski in nikdar več«, to je roman o 
celjskih grofih zagledalo beli dan v slo
venskem prevodu. Ta želja se ji je ure
sničila, žal šele po njeni smrti. Njena 
najboljša knjižna dela so o Guzeju, Pa
vel Hammerfjold, Stara pesem itd. Uve
ljavila se je tudi kot prevajalka, saj je 
prevedla »Župančičevo Veroniko« De-
seniško in Novačanovega »Hermana 
Celjskega« iz slovenščine v nemščino. 

Wambrechtsamerjeva je 1. kimavca 
1929. leta končala kroniko in napisala: 
»Sedaj vam poklanjam končano kroni
ko z željo, da bi vam razjasnila prete
klost naše Planine!« Hkrati pa prosi in 
naroča: »Vas pa, ki boste pri občini ali v 
šoli shranjevali to knjigo, prosim, pazite 
,na to prvo zgodovino naše Planine, da 
se ne izgubi ali pozabi!« 

Moja Planina pa naj med svojimi zele
nimi gorami nadalje cvete; mladi pa naj 
iz te kronike razvidijo, kdo so bili njiho
vi očetje in kako se ja naša domovina 
razvijala! 

Planinčani so svoji rojakinji pet let po 
njeni smrti, to je leta 1938. na rojstni hiši 
odkrili lepo spominsko ploščo z dopr
snim reliefom in nanjo vklesali nasled
nje besedilo: 

V spomin pisateljici 
ANIKI 

WAMBRECHTSAMER 
... ne iz častihlepnosti, 

temveč samo iz ljubezni 
do naše Planine, naše 

ožje domovine, ki je meni 
najlepši in najmilejši 

kraj na vesoljnem svetu... 

A. W. 

V IMENU REDAKCIJE ŽVEPLOMETRA SE ZA NOVI TEDNIK 
ŽVEPLIRA TONE ŠKERBEC 

- Cuj, Pepč, a si slišal, da bo ena 
tovarna čisto počasi umrla, če ji ne 
bomo pomagali?!? 

- Ja, kdo bo pa pomagal Celjanom, 
ko bodo zaradi te tovarne pričeli tudi 
počasi umirati? 

Priznajmo, da smo pri skrivanju 
lastnih napak ali slabosti sila domisel
ni in celo raznovrstni. Tako se eni skri
vajo za obljubami, ki jim nihče ne ver
jame, drugi spet na kakšen drugačen 
način, tretji pa recimo, kar za pravo 
dimno zaveso! 

- V Celju vedno kasnimo s turistič
no propagando. 

- Letos je že določen napredek, pri
čeli smo, kot je že v navadi, prej tar
nati! 

ŽVEPLENO 
OPRAVIČILO 

Redakcija celjskega žveplometra se 
opravičuje, ker dandanašnji žveplome-
ter ne bo odpadel. 

Izvedeli smo, namreč, da so prejšnji 
teden, ko žveplometra ni bilo, nekateri 
Celjani veliko mirneje spali. 

VROČIH 80.000 
MALIGANOV 

- Ti, Joža, a si slišal, da alkohol pre
prečuje raka... 

- Ja, v Sloveniji imajo že več kot 
80.000 registriranih alkoholikov, ni kaj, 
zdrav narod smo!?! 

- No, ja, nerodno je le, če se pijan 
zaletiš z avtom in se ubiješ, pa je edina 

.iSlgl̂ v ten>r4a nisi imel raka...! 

ŽVEPLENI NATEČAJ 
Turistični odbor žveplometra razpisu

je natečaj za najboljši prosti spis z naslo
vom: CELJE MESTO BELO. 

Pravico udeležbe imajo vsi na današ
nji dan rojeni Celjani. 

Žirija celjskega žveplometra bo pode
lila najboljšim spisom tri nagrade: 

.1. nagrada: ogled Celja z gradu, ta
krat, ko filter ne bo delal. 

II. nagrada: ogled znane celjske to
varne in 

III. nagrada: ogled solidarnostnih 
stanovanj, za katere organizacije združe
nega dela ne kažejo zanimanja. 

Nagrade bodo podeljene čez 18 let, ko 
bodo na današnji dan rojeni občani pol
noletni in bodo na svoje proste spise 
lahko vrgli svoje kritično oko. 

ŽVEPLENI RAZPIS 
Redakcija celjskega žveplometra raz

pisuje prosta dela in naloge - slačipunce 
(ni reelekcija) 

Kandidatka naj bi imela poleg moral
nih vrlin nekaj malega šol, predvsem pa 
veselje do dinamičnega dela. Nagrajeva
nje po učinku. Možnost izobraževanja 
ob delu. 

Ponudbe pod šifro »Ponudimo poslu
šalcem golo resnico«. 

(melodija - filmska glasba - Želo) 

Na tem svetu res kraja ni, 
ki bil podoben bi celjski občini, 
pametnejši smo kot drugod, 
mnogo več je idej kot vsepovsod, 

-saj saniramo celjski zrak, 
nihče na svetu nam res ni enak. 
Žvepla vsak dan je več, žvepla zdaj je 
preveč, žvepla zdaj je preveč za ljudi. 
Da rešili bi te stvari, 
smo stopili k sanaciji, 
da očistimo zdaj naš zrak, 
naj potrudi zares se zdaj prav vsak, 
strokovnjakov kar mrgoli, 
vse preveč je idej za ljudi. 
Pa sanacija se smeji, 
zrak še kar naprej smrdi, 
vendar krivi so tisti tam, 
ki zadržujejo filtre spet nam, 
če pa filtrov še dolg' ne bo, 
zgradili prej bomo novo fabr'ko. 
Več idej bo in žvepla, več idej bo in 
žvepla, več idej bo in žvepla kot zdaj. 
Torej zdaj se potrudimo, 
da nas plini ne uničijo, 
si rokave zavihajmo, 
da nas dimniki ne pogoltnejo, 
zdaj zares prišel bo naš čas, 
čist bo zrak zdaj zavel preko nas. 
Čist bo zrak zdaj zavel, vsak Celjan bo 
zapel, vsak Celjan bo zapel zdaj na glas. 
Prav zares na glas, prav zares na glas... 



KOMUNALNO PODJETJE ŽALEC 
DELOVNA SKUPNOST SKUPNIH SLUŽB 

OBJAVLJA 
prosta dela oziroma naloge: 

SALDAKONTISTA DOBAVITELJEV 
Pogoji: 
končana srednja ekonomska šola z enoletnimi delov
nimi izkušnjami. 

Prijave sprejema Splošno kadrovski oddelek Skupnih 
služb Komunalnega podjetja Žalec, Nade Cilenšek 5, 
Žalec, v roku 15 dni po objavi. 

DO HMEZAD 
GOSTINSTVO TURIZEM 
ŽALEC 
Delovna skupnost skupnih služb 
ŽALEC, Soseska Ložnica 81 

objavlja 
prosta dela in naloge 

- strojnega knjiženja-kontiranja 
- 1 delavec 
Pogoj: SSI - ekonomske smeri in leto delovnih izku
šenj -

- planlranje-anallzlranje 
- 1 delavec 
Pogoj: VISI - ekonomske smeri s tremi leti delovnih 
izkušenj 

Delo se združuje za nedoločen čas s polnim delovnim 
časom in dvomesečno poskusno dobo. 

Pismene prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
vložite v 15 dneh na naslov DO HMEZAD GOSTIN
STVO TURIZEM ŽALEC, Soseska Ložnica 81. 

»TEHNIŠKA ŠOLA« CEUE 

objavlja 

prosta dela in naloge 

- za delo v računovodstvu 

Dela oz. naloge objavljamo za nedoločen čas. 
Kandidati naj pošljejo ponudbe v 15 dneh po objavi 
na naslov: Tehniška šola Celje, Pot na Lavo 22. 

Komisija za delovna razmerja 

TOZD Elektro Celje 

objavlja prosta dela in naloge dveh 

inkasantov električne energije 

POGOJ ZA ZASEDBO. 
Izobrazba: poklicna šola oziroma interna kvalifikacija 
Praksa ni potrebna 

Delovno razmerje se sklene za nedoločen čas s pol
nim delovnim časom. 
Pismene vloge naj interesenti pošljejo na TOZD Elek
tro Celje, Mariborska 2, v 15 dneh po objavi. 

ZLATARNE - CELJE, 
DELOVNA SKUPNOST 
SKUPNIH SLUŽB 

objavlja prosta dela in naloge 

FAKTURISTA 
Pogoji: srednja šola in 3 leta delovnih izkušenj 

Za dela in naloge je trimesečno poskusno delo. Vloge 
sprejemamo 15 dni po objavi. Pismene vloge pošljite 
na naslov: Zlatarne - Celje, Delovna skupnost skup
nih služb, 63000 Celje, Kersnikova 19. 

KMETIJSKA ZADRUGA CELJE 
TZO VOJNIK 

razpisuje 

JAVNO LICITACIJO 

za prodajo 

rabljenih strojnih priključkov 

Točen seznam strojnih priključkov za prodajo se na
haja na TZO Vojnik, Celjska cesta 3 

Licitacija strojnih priključkov bo 28. 12.1979 s pričet
kom ob 9. uri na TZO Vojnik. 

Pred pričetkom licitacije morajo udeleženci plačati 
varščino v višini 10% izklicne cene. V izklicni ceni ni 
vštet prometni davek. 

ŽALEC, Cesta žalskega tabora 10 

objavlja prosta dela in naloge v 

Delovni skupnosti SKUPNE SLUŽBE 

- OPRAVLJANJE ADMINISTRACIJE v 
Splošno-kadrovskem sektorju 

Pogoj: upravno-administrativni ali ekonomski tehnik 
in 2 leti ustreznih izkušenj 

Delo se združuje za nedoločen čas s polnim delovnim 
časom s pogojem dvomesečnega poskusnega dela. 

Prijave sprejema Splošno-kadrovski sektor v 15 dneh 
po objavi. , 

PROMETNA PREVENTIVA 
PIŠE: STANE ZUPANC 

VOŽNJA V KLANCU POZIMI 
V zimskem času je vož

nja v klancu poseben pro
blem, pa naj vozimo čez 
drn in strn v druge kraje 
ali pa iščemo v hribih za
snežene strmine za 
smuko. 

Predvsem ob vikendih 
smo priča, ko se cele ko
lone avtomobilov vzpe
njajo proti zasneženim 
smučiščem. Žal je med 
njimi tudi nekaj takih 
voznikov, ki menijo, da 
vožnja po klancu ni nič 
kaj posebnega. Marsikdo 
se po zasneženi cesti od
loči zapeljati, ne da bi 
svoje vozilo za tako vož
njo tudi primerno opre
mil. Ne upoštevajo niti 
znakov, ki zahtevajo ob 
sneženju, snegu ali pole
dici obvezno uporabo ve
rig za sneg ali zimskih 
gum. 

»Mogoče bo pa le šlo,« 
je njihov glavni moto za 
tako odločitev. Zaradi po
manjkljive zimske opre
me pa njihov avtomobil 
kljub srčni želji voznika 
ne zmore zahtevne vožnje 
v klancu in ovira druga 
vozila, ki s primerno zim
sko opremo brez težav 
nadaljujejo svojo pot. 

Niso redki primeri, ko 
taki brezbrižneži zaprejo 
kar celo cesto in onemo
gočijo nadaljnji promet, 
za kar jim niti ni mnogo 
mar in mnenja so, da je 
dolžnost ostalih vozni
kov, da jim pomagajo iz 
zagate, v katero so pre
mišljeno, vendar brezob-

, zimo, rinili za vsako ceno. 

Takšna vožnja je proti 
predpisom, hkrati pa tudi 
dokaz nekulturnega in 
ne vzgojenega voznika. 

Nepremišljeno vztraja
nje v neugodnih zimskih 
pogojih vožnje se bo naj
večkrat končalo v škodo 
takega voznika, ki bo 
prav gotovo večja, kot bi 
bili stroški za nabavo pri
merne zimske opreme. 

Brezobzirnost takega 
voznika vodi v konfliktne 
situacije na cesti, zaradi 
katerih spravlja v nevar
nost sebe in druge, zato je 
njegovo ravnanje vredno 
vsega obsojanja. 

Vozila z motorjem in 
pogonom spredaj so za 
zimsko vožnjo dokaj pri
merna. Ugodne zimske 
vozne lastnosti imajo tudi 
vozila z motorjem in po
gonom zadaj, ki so pred
vsem primerna za vožnjo 
navkreber, pri spreminja
nju smeri vožnje pa njiho
ve lastnosti narekujejo 
počasnejšo vožnjo v ovin
kih. 

Največ preglavic delajo 
pri vožnji v klancu vozila 
z motorjem spredaj in po
gonom zadaj, ker je obte-
žitev neenakomerno po
razdeljena in ne pritiska 
dovolj na pogonska ko
lesa. 

Vendar svoje vozilo 
vsakdo pozna in, če že po
sumi, da neke strmine 
njegovo vozilo ne bo zmo
glo, naj ostane raje pod 
vznožjem klanca. 

Poseben problem je 
srečavanje v klancu, 
predvsem na ozkih ce

stah, ko mora nekdo usta
viti in se umakniti za izo-
gibališče: to bo storil voz
nik, ki vozi navzdol, če pa 
z ozirom na boljšo mož
nost to laže stori voznik, 
ki vozi navzgor, je to nje
gova dolžnost. Zakaj 
tako? 

Po ustavljanju je po
trebno z vozilom ponov
no izpeljati. Laže bo to 
storil voznik, ki vozi 
navzdol, saj tudi iz izku
šenj vemo, da velikokrat 
po tem, ko smo se ustavili 
v klancu pri vožnji navz
gor, več ne moremo zara
di drsenja izpeljati z me
sta. 

Pri vožnji po klancu 
navzgor ali navzdol je ze
lo pomembno, da pred 
vzpenjanjem ali spustom 
prilagodimo ustrezno 
prestavo, da nam ne bo 
potrebno prestavljati 
med vožnjo po klancu. V 
takem primeru lahko zač
ne naše vozilo zanašati, če 
bomo prestavljali med 
vožnjo po klancu navzdol 
ali pa se bo ustavilo, če 
bomo malce nerodni pri 
prestavljanju med vožnjo 
navzgor. 

Prestava mora biti pri
merna glede na nagib str
mine in sicer taka, da bo
mo pri vožnji navzdol čim 
manj uporabljali nezanes
ljive zavore, ker bo preko 
pogonskih vezi zavirala 
kompresija motorja. 

Pri vožnji po klancu 
navzgor pa zopet ne sme
mo voziti v prenizki pre
stavi, vendar še v takšni, 
da bo zmogla strmino v 
vsej njeni dolžini. Tako 
ne bo bojazni, da bi se za
radi prevelikih obratov 
motorja kolesa vrtela »v 
prazno«. 

Ob upoštevanju teh na
vodil boste tudi vi s svo
jim železnim konjičkom 
uspešno premagovali za
snežene strmine. 

ČRNA KRONIKA 

MOČNO TRČENJE 
Iz smeri Virštanja je na 

prednostno cesto v Golobi-
njeku zapeljal voznik oseb
nega avtomobila ANTON 
GROBELŠEK, 49, ih Verač 
in s tem izsiljeval prednost 
vozniku ALBINU BOVHI, 
41, iz Buč. Le-ta je namera
val preprečiti nesrečo s tem, 
da je močno zaviral in zape
ljal v levo, kljub temu pa je 
trčil v levo bočno stran Gro-
belškovega vozila. Voznik 
Grobelšek se je hudo poško
doval in je v kritičnem sta
nju v celjski bolnišnici, na 
obeh vozilih pa je škode za 
75.000 dinarjev. 

TRČENJE V KRIŽIŠČU 
V križišču Foitove, Šale

ške in Celjske ceste v Vele
nju je voznik kolesa na po
možni motor FRANC RE-
DNAK iz Vinske gore trčil v 
osebni avtomobil, ki ga je 
vozila FRANČIŠKA GLO-
B O C N I K iz Žalca. Trčenje je 
zakrivil Rednak, ker je pri
peljal po neprednostni. Šale
ški cesti in se pri tem tudi 
težje poškodoval. 

PRETEPEL DO 
NEZAVESTI 

FRANC BELEC, 38, iz 
Levca je utemeljeno osum
ljen kaznivega dejanja - po
sebno hude telesne poškod
be. Belec je namreč pozno 
zvečer prišel v stanovanje K. 
M. v Levcu in jo začel prete
pati. Ko je ležala na tleh, jo je 
večkrat brcnil, nato pa po 
vsem telesu udarjal z greblji-
co, tako da je bila K. M. v 
nezavesti. Takšno je položil 
na posteljo, pa tudi on pre
spal. Naslednje jutro je sose
dom rekel, da je K. M. zbole
la ter odšel. Hudo ranjeno so 
odpeljali na Klinični center v 

Ljubljani, kjer je še vedno v 
kritičnem stanju. 

SMRTNA DELOVNA 
NESREČA 

Na dvorišču L I P A v Slo
venskih Konjicah je bila 
prejšnji četrtek delovna ne
sreča s smrtnim izidom. Po 
lesene odpadke je prišel z 
vozičkom v skladišče reza
nega lesa JOŽE KVAS, 63, iz 
Skal. Takrat je po dvorišču 
vozil viličarja STANKO 
BRAVC, 28, iz Zbelovega in 
pri vzvratni vožnji zbil Kva
sa. Zaradi hudih poškodb jt 
Kvas med prevozom v bol
nišnico umrl. 

AGROTEHNIKA LJUBLJANA 
TOZD PRODAJNA MREŽA 
POSLOVALNICA CEUE 
Aškerčeva 15 

objavlja sledeča prosta dela in naloge: 

1. delavca v skladišču mehanizacije in 
kemije 
pogoji: splošni določeni z zakonom in posebni: 
osemletka in nekaj delovnih izkušenj 
ter neoporečno zdravniško spričevalo. 

2. več prodajalcev tehnične stroke 
pogoji: splošni določeni z zakonom in posebni; 
šola za prodajalce, odslužen vojaški rok in nekaj 
delovnih izkušenj. i b 

.d i 

Kandidati naj pošljejo svoje prijave na gornji naslov v 
roku 15 dni po objavi. 
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PO KORDILJERAH DO 
PRESTOLNICE INKOV 

13 
Piše: 
DR. JOŽE ČETINA 

Noč, neskončno dolga, če
prav le dvanajst ur trajajoča 
tema. S strmih sten naokoli 
led nenehno grmi v globine 
kot nevihta, ki se seli v kro
gu. Na poševnih tleh šotora 
kar naprej drsim proti Janču 
in spet ležem nazaj v svoj 
kot. Izdihana vlaga se kon-
denzira na šotorskem platnu 
nad mojim nosom in zmrzu-
je v ledene oblate, spanca ni, 
štejem Robanove ovce, za
dremam, spet ležem v svoj 
konec šotora, štejem že vse 
znane in neznane koze, spet 
ležem v svoj kot, preštevam 
že vse perujske lame, spet za 
hip zadremam,, in potem se 
končno zdani. 

Po čaju iz jezerske vode, 
nekaj keksih in koščku čo
kolade, si naveževa dereze, 
oprtava nahrbtnika in nekaj 
minut nerodno kolovrativa 
po kupih kamenja in skalna
tih blokih, ki so razmetani v 
ozkem pasu med jezercem in 
robom ledenika. Potem zle-
zeva po strmem koncu snež
nega jezika na njegov rob in 
pred nama je bela prostra-
nost, ki se v velikanskih tera
sah dviga proti širokem sed

lu in tam preide v modrino 
jutranjega neba. Nekaj časa 
stopava po trdem, zmrznje
nem snegu, potem se izza 
Vanapacche po ledeniku ra
zlije oranžna svetloba vzha
jajočega sonca, ki nama sko

raj vzame vid. Namaskirava 
se, si natakneva temna očala 
in stopava naprej. Janča 
omrzli prsti še vedno bolijo, 
a ga kljub temu komaj doha
jam. Železni fant jo maha, 
kot bi namesto srca imel v 
prsih stroj, ki lahko deluje 
brez kisika. Jaz s svojim 
osemmesečnim Abrahamč-
kom pa naj se kosam z njim. 

Končno je pred nama sed
lo, široko in prostrano za ce
lo mesto. Proti severu se po
časi spušča v globoko doli
no, onstran katere med vse
mi mogočnimi vrhovi gospo

dari ostra ledena piramida 
Alpamayo, pred katero bi 
prebledel tudi sam Matter-
horn. Filmam in slikam. Le
vo je kot na dlani skupina 
Huandoyevih konic, desno 
pa široko sedlo počasi spet 
preide v belo strmino, ki jo 
že načenja Janč s svojim 
enakomernim korakom. 
Kljub omamni vabljivosti 
počitka odsopiham za njim 
in se zagrizem v špalir lede
nih stebrov, sten in zevajo-
čih zelenkastih razpok. Šte
jem korake, štejem sapo. 
Dva vdiha, en korak, dvajset 
korakov, par sekund počit
ka, spet dvajset korakov in 
par sekund počitka, in tako 
sem se ves spremenil v avto
mat za dvajset korakov in 
par sekund, ki se postopoma 
spreminjajo v vedno bolj de
bele minute. 

Težka modrina neba prei
de v oranžno meglo, ki obda
ja vrh. Nekje iz te megle me 
kliče Janč. Odvržem nahrbt
nik v sneg, kot bi tehtal naj
manj sto kilogramov, napra
vim še zadnje desetine kora
kov v mlečnooranžni zid, ki 
me obdaja in že si seževa v 

roke, se objameva in dahne
va vsak svoj čestitam. Od 
upehanosti ravno še lahko 
dojameva edinstvenost tre
nutka: stojiva na vrhu Neva-
da Pisca, 5800 metrov nad 
Pacifikom. Pripovedujejo, 
da je dobil ime po nagradi, ki 
so jo včasih po srečnem po-
vratku s tega vrha prejemali 
indijanski nosači od svojih 
klientov in jo tudi na dušek 
izpili - dva litra tropinovca, 
imenovanega pisco. 
Štiri tedne sem se klatil po 
tistih nekajurnih izletih oko
li Llanganuca, opazoval ta 
vrh in upal, da bo ob nalogah 
odprave ostalo vsaj nekaj ča
sa tudi zame. Sedaj stojim 
visoko pod nebom, kot mor
da nikoli več ne bom. Skro
mna želja se mi je uresničila. 
Potešen in zadovoljen sam s 
seboj stopam za Jančem pro
ti sedlu in ko pod vrhom 
spet prideva iz megle, naju 
obsije opoldansko sonce. 

Že v trdi temi v dolini gazi
va na levo stran struge. Da
nes je 3. julij, osmi dan, od 
kar so naše trije odšli v 
Huascaran. Prav gotovo naju 
že vsi pričakujejo, morda ce
lo s postrvmi. Prebijava se 
skozi goščavo, rokavi potoč
ka šumijo in se srebrno le
sketajo v luninem siju. Okor
na pesem andskih gosi ob je
zeru postaja vse glasnejša in 
razločnejša. Neslišno zavi-
jem izza vzpetine, za katero 
stojijo šotori in se pripravlja
va, da bi prijatelje preseneti
la z zmagoslavnim vriskom. 

Toda v kuhinjskem šotoru 
je osamljeno sedel Čajzin za
mišljeno gledal v posodo s 
čajem na kuhalniku. 

Utrujena toda zadovoljna po povratku z vrha Pisca (5800 
m) spet v Campo dno. 

Kadrovski delavci zatrjujejo da postajamo najbolj študi
rana država na svetu. Svoje trditve utemeljujejo s tem, da 
se vsaki dan javi s prošnjo 90% vseh prosilcev za nastop 
službe v administraciji. Ker v Celju rabimo veliko priuče
nih in fizičnih delavcev na razpise pa se javljajo v glav
nem le kandidati z končano ali nedokončano srednjo šolo, 
upajo, da bo v kratkem odpadlo fizično delo in bomo le 
administrirali. Kadrovniki pravijo tudi da bodo preosta
lih 10% manjkajočega kadra pridobili iz vrst neposrednih 
proizvajalcev. 

RESNICOLJUBNI AMADEUSi 

LOVCI, PRED 
ZAPRTIM »LOVCEM« 
V DOBRNI 
»Hudič jih naj vzame, še 

pogreti se nimaš kje,« so tar
nali na običajnem zbornem 
mestu pred zaprtim gosti
ščem Lovec. »Tudi šilce bi se 
prileglo,« so jim pritrjevali 
tisti, ki so jim stopnice v cer
kev pretrme, pa so rajši zavi
li kar v kapelo pod cerkvijo, 
tako so namreč imenovali 
gostilno in počakcili na ko
nec maše. 

Pustimo modrovanja. Dej
stvo je, da je gostišče LO
VEC, ki je locirano na izre
dno dominantni točki v cen
tru Dobrne, že drugo leto za
prto. Gostišče je pred dvema 
letoma prešlo v upravljanje 
Zdravilišča in tako menjalo 
lastnika. Za ponovno obrato
vanje bi morala biti opravlje
na nekatera adaptacij ska de
la do katerih pa kot vse kaže 
tudi v letošnjem letu ne bo 
prišlo. 

Medtem so se za lokal po
tegovali tudi zasebniki, ki bi 
bili pripravljeni vložiti po
trebna finančna sredstva v 
skladu s projektom. 

Problem razburja duhove 
na večini sestankov po orga
nizacijah in društvih v Dobr
ni. Delegati na zadnji seji 
Sveta skupšč. KS so bili sez
nanjeni z rezultati razgovo
rov 13. VIII . 79 na Izvršnem 
svetu občine Celje, na podla
gi katerih bi morala Samou
pravna stanovanjska skup
nost prevzeti ureditev pro
storov in spodnjega dela fa

sade, stroške opreme pa bi 
prevzelo Zdravilišče Do
brna. 

Ker do teh del tudi letos ni 
prišlo, so delegati sprejeli 
sklep, postaviti odprto vpra
šanje: Predsedniku Izvršne
ga sveta občinake skupščine 
Celje tov. Zalezini in direk
torju Zdravilišča Dobrna 
tov. Uranjeku, da odgovorita 
zakaj do adaptacije gostišča 
ni prišlo in kje tičijo vzroki, 
da se problem ne more re
šiti? 

ANTON MOGU 

ZANIMIVA 
STATISTIKA 

Statistika je zanimiva zna
nost, veda, včasih pa tudi ve
ščina, se znamo pošaliti. Pa' 
vendar v vsakdanjem življe
nju ne moremo brez njene 
prisotnosti. Se posebej brez 
nje ne moremo, kadar se po-
služimo primerjanja po
membnejših podatkov v 
daljšem časovnem obodbju. 

Podatki o razvrščenosti 
slovenskih občin - nas zani
majo predvsem občine v 
celjski regiji, po višini naro
dnega dohodka na prebival
ca, izraženega seveda v di
narjih - so prav gotovo zani
mivi. Objavljamo jih torej 
vsaj za celjsko regijo po zad
njih uradnih statističnih po-
4atkihk_ ^ . _. . 

Ni težko ugotoviti, ̂ a je v 
dveh letih izreden skok 
navzgor na tej top - lestvici 
naredila konjiška občina in 
se povzpela za deset mest, na 
istem so ostale občine Vele
nje, Celje, Šmarje pri Jelšah 
in Šentjur, za eno mesto sta 

popustili občine Žalec in 
Mozirje, laška občina pa je 
krepko zdrknila navzdol, kar 
za deset mest. 

Za primerjavo naj navede
mo še občini z najvišjim in 
najnižjim narodnim dohod

kom na prebivalca, ki svojih 
mest v obeh primerjanih le
tih nista menjali: Ljubljana 
Center 281.154 in Lenart 
21.313 dinarjev. Pa menda še 
nismo pozabili: vseh občin v 
naši republiki je 60! 

MITJA UMNI K 
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